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افراد خاطی باید پاسخگوی ترک فعل های صورت گرفته باشند؛

ورود دادستانی قم به مسئله 
ایمنی جاده پردیسان به ورجان 

آیت الله شبیری زنجانی:

عالمان دینی باید پاسخگوی نیاز جامعه باشند

پی حادثه دلخراش  در  قم  معاون حقوق عامه دادستان 
تصادف روز پنجشنبه محور پردیسان ورجان گفت:به منظور 
صیانت از حقوق عامه، مسئله ایمنی و تعریض جاده مربوطه 
از دستگاه های مسئول مطالبه گری می شود. علی اصغر 
سلطانی اظهار داشت: در پی حادثه دلخراش تصادف روز  

پنجشنبه محور پردیسان ورجان، دادستانی استان قم به 
منظور صیانت از حقوق عامه، ایمنی و تعریض جاده مربوطه 
را از دستگاه های مسئول مطالبه گری خواهد کرد و افراد 

خاطی باید پاسخگوی ترک فعل های صورت گرفته باشند.
معاون حقوق عامه دادستان قم با ابراز تأثر از حوادث این 
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در گفتگو با رئیس مؤسسه تحقیقات جمعیت کشوربررسی شد؛

مشکلات اقتصادی یا فرهنگی
 مانع اصلی ازدواج کدام است؟ 
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مدیر حج و زیارت قم: 

هزار و ۱۸۰ زائر قمی به حج اعزام می شوند

رئیس مؤسسه تحقیقات جمعیت کشور گفت: بررسی ها 
به  تمایل  کنند  ازدواج  اگر  ما  دختران  می دهد  نشان 
فرزندآوری دارند و این ازدواج است که چالش اصلی برای 
رشد جمعیت ماست. موضوع جمعیت سال ها پیش از این 

به صورت لایحه مطرح و مورد بحث و بررسی قرار گرفته بود 
و از چند دور مجلس شورای اسلامی عبور کرده بود تا اینکه 
در این مجلس به تصویب رسید؛ اما از سال ها قبل به تدریج 
جوانی  برای  قانونی  است  لازم  که  شد  احساس  نیاز  این 

  

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به پیشرفت فیزیکی 50 درصدی 
پروژه در  این  از  و بخش عمده  زیرگذر  نماز، گفت:  تقاطع غیرهمسطح میدان 
نیمه اول سال و مابقی را تا پایان سال به اتمام می رسد. عباس حلوایی زاده در 
خصوص روند اجرای تقاطع غیرهمسطح میدان نماز اظهار کرد: این میدان در 
بخشی از رینگ میانی شهر قم واقع شده است و مدیریت شهری مصمم بوده 
که رینگ های ترافیکی شهر که محورهای ترافیکی درجه یک بوده را اجرا کند تا 
بتوانیم همزمان آرام سازی در هسته مرکزی شهر را عملیاتی کنیم. وی با اشاره 

و  عمران  راستای  در  گفت:  قم  شهرداری  بین الملل  امور  و  ارتباطات  مدیرکل 
آبادانی مساجد با دستور شهردار، کمیته حمایت از مساجد برای امور ضروری 
تشکیل شده است. مهدی کلانترزاده با اشاره به اینکه شهرداری قم در راستای 
توجه به مسجد محوری با دستور شهردار قم، اهتمام ویژه ای به رفع مشکلات 
ضروری مساجد دارد، اظهار کرد: در این راستا فصلی را با عمران و آبادانی مساجد 
در قالب کمیته حمایت از مساجد برای امور ضروری مانند ترمیم پشت بام، رفع 
مشکلات برقی و سرویس بهداشتی مساجد باز شده است. وی ادامه داد: این 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد:
تکمیل  تقاطع غیرهمسطح میدان نماز تا پایان سال

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:
تشکیل کمیته حمایت از مساجد برای امور ضروری 
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دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی)ره(:
شبیخون فرهنگی، اخلاقی و سیاسی 

علیه تفکر امام )ره( راه افتاده است
مرکــزی  ســتاد  دبیــر 
بزرگداشت امام خمینی)ره(، 
تاکیــد کــرد کــه امــروز یک 
شبیخون و غارت فرهنگی، 
اخلاقــی و سیاســی علیــه 
تفکر امــام راه افتاده اســت. 
حجت الاسلام و المسلمین 
در  انصــاری  محمدعلــی 
2نشســت بــا اعضــای ســتاد 

رئیس جمهور :
خصوصی سازی رها سازی نیست 
سرآغاز نظارت بر عملکردهاست
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معاون هماهنگ کننده ارتش :
کوچک ترین تهدید علیه ایران

 را در بالاترین حد پاسخ می دهیم
رئیس جمهــور با اشــاره بــه آثار 
مخــرب واگذاری های نامناســب، 
غیرمنطقــی و خــلاف قانــون در 
گذشــته تأکیــد کــرد: خصوصی  
سازی به معنای رهاسازی نیست 
بلکه ســر آغاز هدایــت، حمایت و 
نظارت بر عملکردهاست و کمک 
به توانمندسازی بخش خصوصی 
باید به عنــوان محوری ترین اقدام 

معــاون هماهنگ کننــده ارتش 
بــه  اســلامی  انقــلاب  گفــت: 
برکت خــون شــهیدان، جانباز و 
ایثارگــر به ایــن درجــه از اعتبار و 
بالندگــی رســیده و قطعــا امروز 
کوچک ترین تهدیــد علیه ایران را 
در بالاتریــن حد پاســخ می دهیم. 
امیردریــادار حبیب الله ســیاری، 
در آئین گرامیداشت تکاور شهید  2

شهرداری قم 
در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق مزایده عمومی به 

متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید. 

1-متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سامانه مناقصه گران شهرداری قم به نشانی 
peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 500/000 )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.

)هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد است( . 
2-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی 2- مطالبات بلوکه 
شده تائید شده 3- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب شهرداری قم )سپرده حسن انجام 

کار( نزد بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)IR 07 – 0610 – 0000 – 0010 – 0300 – 4300 – 54( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

4-مهلت خرید و تحویل اسناد:
-مهلت خرید اسناد: از روز  دو شنبه  مورخ   1401/03/02 لغایت روز سه شنبه  مورخ  1401/03/10 تا 

ساعت 14:00
-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز  دو شنبه  مورخ 1401/03/02  لغایت  روز  دو شنبه  مورخ 03/16/ 1401تا 

ساعت 14:00
5-شرایط و ویژگیهای هر یک از املاک و مستغلات در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم 
مکلف اند پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . امضاء 

اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصی با اداره کل املاك به شماره 36104482 – 025 و سوالات عمومی 
با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن 36104335- 025 تماس 

حاصل فرمایند.
7-محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسی صدر ، جنب بوستان شهید بنیادی ، شهرداری مرکزی ، طبقه 

ششم ، اداره کل حراست.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت 7:30 الی 

14:00و روزهای پنج شنبه ساعت 13:00 است.

آگهی مزایده  عمومی ) نوبت دوم(

شناسه آگهی:WWW.QOM.IR    1318070اداره کل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم

عکس : عباس فرامرزی

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی:

کنگره 4۰۰۰ شهید روحانی در قم
 برگزار می شود 

نقش پررنگ یادواره های شهدا در جلوگیری از تحریف دفاع مقدس
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مهم ترین نتایج و دستاورد های 
انتخابات مجلس لبنان

انتخابات مجلس لبنان که هفته گذشته برگزار شد، در 
برگزاری به موقع آن و در ارتباط با نتایج و دستاوردها از ابعاد 

مختلفی دارای اهمیت است؛ با توجه به قانون انتخابات لبنان )قانون نسبی یا تناسبی( و 
توزیع قدرت بر اساس نظام طایفه  ای، این انتخابات و نتایج آن دارای دستاوردهای بسیار 
مهمی است که بخشی از آن ها در ارتباط با یکدیگر تعریف می شوند اما هر کدام به سهم 

خود نیز دستاوردی جدا بشمار می آیند.
1- ناکامی توطئه تحریک مردم علیه مقاومت، مهمترین دستاورد این انتخابات است.

2- ناکامی جنگ باورها؛ دشمنان مقاومت طی چند ساله گذشته با جدیت به دنبال 
این بودند که به مردم لبنان القا کنند که مقاومت به جای اینکه اهرم قدرت برای حمایت 
از لبنان و آینده آن باشد، باری بر دوش مردم و باعث گرفتاری آنان است؛ این انتخابات 

ناکامی آنان را نشان داد.
3- دشمنان مقاومت همواره تلاش می  کردند تا رأی دادن مردم، به نفع مقاومت در 
انتخابات را کمرنگ کرده و وانمود کنند این جریان، مشروعیت مردمی خود را به تدریج از 

دست می دهد، که این توطئه آن ها نیز ناکام ماند.
4- سیاست تضعیف هم پیمانان مقاومت که از سوی جریان مخالف آن دنبال شده و می 
شود و هدف ویژه آن در این مقطع، تضعیف هم-پیمانانی بود که در افزایش مشروعیت 

ملی مقاومت سهم داشتند، نیز به نتیجه نرسید.
5- اگرچه جناح مسیحی ضد مقاومت از حمایت مادی و معنوی خارجی و امکانات 

فراوانی برخوردار بود اما نتوانست از جناح مسیحی هم  پیمان مقاومت پیشی بگیرد.
 ـغربی که تلاش می کرد هیمنه خود را بر صحنه  اهل سنت تحمیل   6 – جریان عربی 
کند و آن را به نفع حزب قوات لبنان )مخالف سرسخت مقاومت( به میدان بیاورد، ناکام 

ماند به این معنا که نتوانست به  میزان مورد انتظارش به نتیجه برسد.
7- در این انتخابات، رهبری مقاومت موفق شد تا در سطح وسیعی در خصوص جنگی 
که مقاومت در معرض آن قرار دارد و ایجاد درک از خطر عدم مشارکت فشرده هواداران در 

انتخابات، آگاهی بخشی نماید.
8- حضور گسترده طرفداران مقاومت در انتخابات باعث شد طرحی که مقاومت را به 
صورت مستقیم هدف قرارداده بود، با شکست روبرود شود چرا که با انتخابات به  گونه  ای 

رفتار کردند که آن، یک میدانِ رویارویی جدی با مخالفان است.
9- از جمله طرح هایی که با حمایت خارجی در این انتخابات پیگیری می شد، ایجاد 
 ـعربی بر دو قوه  اکثریتِ مخالفِ مقاومت در مجلس بود و هدف آن، تسلط جریان غربی 
قانون گذاری و مجریه بود. نتیجه انتخابات نشان داد که این جریان نتوانست اکثریت مورد 

انتظارش را به دست بیاورد. 
10- جلوگیری از اجرای یکی از خطرناک ترین سناریوها که هدف اصلی آن، ایجاد 
فرصت برای دشمنان مقاومت بود تا با انتخاب خطرناک ترین راه ها، وارد لبنان شده و 
مقاومت را وادار کنند تا با روش  های دیگری به مقابله با آنان بپردازد؛ هرچند این احتمال 

همچنان به قوت خود باقی  است.
11- یکی از مهمترین دستاوردها، بروز اعتماد بالای مردم به رهبریِ مقاومت است؛ 
علی رغم سه سال حملات سیاسی و رسانه  ای و حجم گسترده مشکلاتی که طرفداران 

مقاومت در معرض آن بوده اند.
12- حضور و مشارکت بالای جریان مقاومت در انتخابات باعث شد تصویری از این 
جریان ارائه شود که بازیگران بین  المللی و منطقه -ایِ مخالف با آن، هرگونه سرمایه  گذاری 
بر روی سناریوی معکوس  کردن شرایط و محیط مقاومت و علیه این جریان را کنار بگذارند.

13- انتخابات موجب شکل  گیری نوعی معادلات سیاسی و پارلمانی شده  است که 
نیرو های داخلی، بین  المللی و منطقه  ای را وادار می -سازد در هرگونه اقدام برای آینده 

اوضاع در لبنان، مقاومت را به هر شکل و ترتیبی در نظر داشته باشند.
14- مبارزه سیاسی مقاومت و هم پیمانان آن، فضایی را ایجاد کرده است که به راحتی 
نمی توان افق و پیامدهای آن را بررسی کرد زیرا این امر به چگونگیِ تفسیر دشمنانِ 
مقاومت از این فضا و ارزیابی  ها و پیش  بینی  های آنان بستگی دارد و تمام این تفسیر 
و ارزیابی  ها و پیش  بینی  ها است که قاعده هرگونه انتخاب و اقدام را در آینده تشکیل 

می دهد؛ که البته تا کنون هیچ نشانه و اثری از سوی این دشمنان بروز نکرده  است.
                                                                              مدیرکل خاورمیانه وزارت امورخارجه 

درس هایی که از کرونا گرفتیم 
مهمان ناخوانده ای است که سر زده در زمستان و در روایتی پاییز 98 وارد کشور شد. 
ویروسی که متأسفانه جان های بسیاری را گرفت و بیش از 120 هزار نفر را در استان 

سمنان مبتلا کرد، پس به عنوان یک پدیده بزرگ اجتماعی در استان مطرح می شود.
با فروکش کردن تب این بیماری مهلک و کاهش آمار فوتی ها احتمالًا باید منتظر پایان 
بحران کرونا در کشور باشیم به این دلیل قصد داریم به واکاوی تأثیر کرونا در حوزه های 

مختلف به نحوی بپردازیم که برای آیندگان دستاورد محسوب شود.
آموزش کرونایی

آموزش یکی از مهمترین موضوعات کشور است چیزی که آینده مملکت به کیفیت 
و گستردگی آن بستگی دارد متأسفانه با ورود کرونا و تعطیلی بلند مدت مدارس شاهد 
افت چشمگیر تحصیلی در دانش آموزان و دانشجویان بودیم. درست است که با تعطیلی 
آموزش حضوری رسانه هایی مانند صدا و سیما و آموزش برخط جایگزین آن شد ولی 

نتوانست جایگزین خوبی باشد.
برای  آموزش مجازی  از  استفاده همگانی  توانایی  یکپارچه، عدم  برنامه ریزی  عدم 
مدرسان و محصلان، عدم زیرساخت مناسب، ارزان و در دسترس و…از جمله مشکلات 
جدی این روش بود که البته مزایایی هم داشت که جلوگیری از به خطر افتادن جان 
کودکان، نوجوانان و جوانان این مرزوبوم بود. با کاهش کرونا در این روزها آموزش حضوری 
جای خود را به آموزش غیرحضوری داده ولی نباید از تقویت این روش آموزشی غافل 

شویم چون کرونا نشان داده که هر چیزی در جهان ممکن است.
گردشگری کرونایی

کرونا بیش از دو سال مردم ایران را خانه نشین کرد کاهش بی سابقه ورود گردشگران 
خارجی به کشور را موجب شد. هتل ها، رستوران ها، اقامتگاه های بوم گردی، مراکز 
تفریحی بین راهی، موزه های خصوصی و … از جمله فعالیت های اقتصادی بود که در این 
بحران بسیار متضرر شدند. حال آنکه اگر این مراکز به سیستم های گردشگری مجازی، 
رزرو آنلاین، سفارش غیرحضوری و ده ها خدمت مدرن دیگر مجهز بودند قطعاً با ضرر 

بسیار کمتری مواجه می شدند.
به صدا درآمدن مداوم آژیر قرمز در شهرها موجب تعطیلی های همگانی و طولانی 
مدت اصناف گردید این مسئله نه تنها مردم را برای تأمین مایحتاج خود با مشکل مواجه 
کرد بلکه صنوف متعددی را به ورشکستگی، تغیر شغل و اختلال مواجه کرد. نبود 
حمایت های کارگشای مالی و بانکی دولت، نبود سیستم های فروش آنلاین با پهنای باند 
و زیرساخت مناسب، نبود زیرساخت های کافی برای حمل نقل و ارسال غیرحضوری 
مرسولات شهری و روستایی، نبود آموزش همگانی فروشنده و خریدار برای انجام خرید 

امن و دیگر موارد از جمله معضلات این حوزه بود.
اقتصاد کرونایی واکسیناسیون

پس از سلامت مردم بیشترین موضوعی که در جامعه نمود داشت بحران اقتصادی 
در دوران کرونا بود، دورانی که چرخ کسب و کار نچرخید، ورود ارز گردشگری و خدمات 
با وقفه مواجه شد و واردات از  به حدود صفر رسید، صادرات به کشورهای اروپایی 
کشورهای مبدا کرونا و سویه های مختلف آن با اختلال مواجه شد. نبود طرح های 
افزایش بحران در حوزه  از جمله دلایل  اقتصادی  جایگزین و ضعف در دیپلماسی 

اقتصاد بود.
خانواده و مذهب در گیر و دار کرونایی

خانواده اصلی ترین و حساس ترین رکن جامعه است. بیکاری، ورشکستگی، بدهی های 
معوق بانکی، بیماری، مرگ عزیزان، دوری از خانواده، قطع شدن دید و بازدید، برگزار 
نشدن مراسم های آئینی، سنتی، عروسی-ختم، تعطیلی دوره های آموزشی، تعطیلی 
مراکز تفریحی و گردشگری کودکان و نوجوانان، تعطیلی مدارس و تدریس فرزندان و ده ها 

مورد دیگر از جمله مشکلاتی بود که گریبان گیر خانواده ها شد.
در دوران کرونا بخصوص سال اول مساجد، نمازهای جمعه، آئین های مذهبی، اماکن 
مذهبی و زیارتی، سفر حج و زیارت عتبات، منابر و محافل دینی و اخلاقی تعطیل یا کم 
رنگ شد که با عنایت به دستورات اسلام مبنی به اولویت های سلامت و حفظ جان مردم و 
تاکید روحانیت معظم بر رعایت پروتکل های بهداشتی و تزریق واکسن به این شکل سپری 
شد. البته فضای مجازی، کتابخوانی و صداوسیما تا حدی به کمک فعالان مذهبی آمد 

تا این خلأ جبران شود.
این موارد مطرح شده و موارد بسیاری که در این فرصت نمی گنجد از جمله حوزه هایی 
هستند که در بحران همه گیری کرونا در آن دچار ضعف بودیم و اگر از قبل آمادگی های 
لازم برای مقابله با آن وجود داشت هرگز به نتایج تلخ این چنینی نمی رسیدیم حال پس از 
بیش از دو سال از کرونا باید این معضلات را دستاوردی برای بحران های پیش رو دانست 

و از آن درس گرفت.
*کارشناس ارشد مدیریت دولتی 

اخبار

از سوی روابط عمومی و تبلیغات اعلام شد:

برنامه حرم مطهر بانوی کرامت
 در هفته اول خردادماه

مراسم شب های حرم مطهر بانوی کرامت بر اساس اعلام روابط عمومی و تبلیغات حرم 
مطهر از شنبه تا جمعه به ترتیب با سخنرانی حجج اسلام والمسلمین مؤمنی، فرحزاد، 

حسینی قمی، پناهیان، نظری منفرد، دارستانی و مؤمنی برگزار می شود. 
حجت الاسلام علی قاسمی در گفت وگویی با تشریح برنامه های حرم مطهر کریمه 
اهل بیت)س( در هفته پیش رو اظهار کرد: هر روز نیایش صبحگاهی بعد از نماز صبح، 
سخنرانی معارفی قبل از اذان ظهر، قرائت زیارتنامه بانوی کرامت بعد از نماز عصر، 
سخنرانی معارفی قبل از اذان مغرب و مراسم سخنرانی و مداحی بعد از نماز عشا در حرم 

مطهر بانوی کرامت برپا خواهد بود.
وی اضافه کرد: مراسم شب های حرم مطهر از شنبه تا جمعه به ترتیب با سخنرانی 
حجج اسلام والمسلمین سید حسین مؤمنی، حبیب الله فرحزاد، سید حسین حسینی 
قمی، علیرضا پناهیان، محمد نظری منفرد، سید احمد دارستانی و سید حسین مؤمنی 

برگزار می شود.
مدیر روابط عمومی حرم مطهر بانوی کرامت گفت: ویژه برنامه شهادت امام جعفر صادق 
علیه السلام از پنج شنبه شب با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین سیداحمد دارستانی 
و مداحی حسن شالبافان شروع می شود و در روز شهادت قبل از اذان ظهر مراسمی با 
سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین علی حسین زاده و مداحی محمد ریحانی و جواد 

احمدی برگزار می شود.
وی خاطرنشان کرد: عصر روز شهادت امام صادق علیه السلام نیز محفل عزای آذری 
زبانان با سخنرانی حجت الاسلام هاشمی هشترودی و مداحی بهنام عابدینی و شهروز 
حبیبی در حرم مطهر برگزار می شود و بعد از نماز عشا نیز مراسمی با سخنرانی حجت 

الاسلام والمسلمین سید حسین مؤمنی و مداحی سیدرضا نریمانی برگزار خواهد شد.
قاسمی گفت: در هفته پیش رو دعای توسل سه شنبه شب با حضور مداحان هیأت 
جانبازان استان قم، پنج شنبه صبح زیارت عاشورا با سخنرانی حجت الاسلام ظهیری 
و مداحی سیدعلی حسینی نژاد، پنجشنبه عصر محفل انس با قرآن کریم، پنج شنبه 
شب دعای کمیل با نوای حسن شالبافان و زیارت جامعه کبیره با نوای حجت الاسلام 
شهیدی، صبح جمعه دعای ندبه با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین مؤمنی و قرائت 
دعا با نوای عباس حیدرزاده و عصر جمعه محفل هفتگی اشک در مقبره دولابیواقع در 
صحن امام هادی علیه السلام برگزار خواهد شد. وی با بیان اینکه مناجات سحرگاهی 
حرم مطهر از یکم الی 15 خردادماه هر روز حوالی ساعت 4 بامداد به صورت زنده از 
شبکه سه سیما منعکس می شود، گفت: ویژه برنامه یکشنبه های فاطمی نیز یکشنبه اول 
خردادماه یک ساعت قبل از اذان ظهر از شبکه شما و شبکه استانی نور پخش خواهد 

شد.
  

به همت بسیج دانشجویی استان قم ؛

جشنواره ایده های فناورانه در قم
 برگزار می شود

 دبیر اجرایی جشنواره ایده های فناورانه گفت: این جشنواره با هدف ایجاد ارتباط و 
اتصال بین دانشجویان و پارک های علم و فناوری به همت بسیج دانشجویی استان قم 

برگزار خواهد شد. 
علی اقبالی روز شنبه در نشست خبری، ابراز داشت: جهاد تبیین و امیدآفرینی با 

برگزاری جشنواره ها از اهداف مجموعه بسیج دانشجویی استان قم است.
دبیر اجرایی جشنواره ایده های فناورانه تصریح کرد: طبق سیاست گذاری های کلان 
کشور تعداد شرکت های دانش بنیان از 6 هزار شرکت کنونی باید به 12 هزار شرکت 
افزایش یابد و لازم است تا قم سهم بالایی در برخوداری از شرکت های فناور و خلاق داشته 
باشد. وی ادامه داد: تحقق بخشی به شعار سال، اعتلای نقش دانشگاه ها در جذب و 
بکارگیری نخبگان، ترویج ایده پردازی در جامعه، ایجاد نشاط و طراوت علمی پژوهشی، 
گسترش فرهنگ خلاقیت و فناوری، زمینه سازی بروز ابتکار و نوآوری دانشجویان و 

توسعه فرهنگ کارآفرینی جزء اهداف اصلی این جشنواره است.
اقبالی اظهار داشت: اعلام فراخوان این جشنواره از سوم خردادماه آغاز می شود و تا 
31 شهریورماه سال جاری ادامه دارد و علاقه مندان می توانند در رشته های مربوط به 

فنی مهندسی آثار خود را به سامانه ای که به زودی اعلام می شود ارسال کنند.
 دبیر اجرایی جشنواره ایده های فناورانه خاطرنشان کرد: اختتامیه این جشنواره 13 

آبان ماه سال جاری در فردیس فارابی دانشگاه تهران در قم ترتیب خواهد یافت.
 

رئیس مرکز امور قرآنی اوقاف استان قم خبرداد:

آغاز ثبت نام چهل و پنجمین دوره 
مسابقات قرآن کریم 

رئیس مرکز امور قرآنی اوقاف استان قم گفت: ثبت نام برای شرکت در چهل و پنجمین 
دوره مسابقات قرآن کریم جمهوری اسلامی ایران در سطح استان قم با مدت زمان یک 

ماه آغاز شد.
 سید محمد صالح نژاد اظهار کرد: چهل و پنجمین دوره مسابقات قرآن کریم جمهوری 
اسلامی ایران امسال هم در رشته های مختلف و با حضور خواهران و برادران بالای 18 سال 
برگزار خواهد شد. وی افزود: بر این اساس ثبت نام در مرحله استانی این مسابقات از 21 
اردیبهشت ماه آغاز شده و تا 25 خرداد سال جاری و با محوریت بقاع متبرکه امامزادگان 
استان ادامه خواهد داشت. رئیس مرکز امور قرآنی اوقاف و امور خیریه استان قم با بیان 
اینکه این مسابقات در سه بخش آوایی انفرادی، گروهی و معارفی برگزار می شود گفتک 
رشته های حفظ پنج، 10، 20 و کل قرآن کریم، قرائت تحقیق، ترتیل، اذان و دعاخوانی 
در بخش آوایی انفرادی قرار دارند و در بخش گروهی نیز شرکت کنندگان در رشته های 
مدیحه سرایی و همخوانی قرآن کریم با یکدیگر به رقابت می پردازند. وی ادامه داد: تفسیر 
عمومی قرآن کریم، ترجمه نهج البلاغه و ترجمه صحیفه سجادیه هم رشته های بخش 
معارفی این مسابقات هستند. صالح نژاد با بیان اینکه علاقمندان می توانند برای ثبت نام 
به سایت اینترنتی این مسابقات مراجعه کنند گفت: سایت مسابقات رسمی جمهوری 

اسلامی به آدرس www.quraniran.ir در دسترس عموم قرار دارد.

افراد خاطی باید پاسخگوی ترک فعل های صورت گرفته باشند؛

ورود دادستانی قم به مسئله ایمنی جاده 
پردیسان به ورجان 

معاون حقوق عامه دادستان قم در پی حادثه دلخراش تصادف روز پنجشنبه محور 
پردیسان ورجان گفت:به منظور صیانت از حقوق عامه، مسئله ایمنی و تعریض جاده 

مربوطه از دستگاه های مسئول مطالبه گری می شود.
علی اصغر سلطانی اظهار داشت: در پی حادثه دلخراش تصادف روز  پنجشنبه محور 
پردیسان ورجان، دادستانی استان قم به منظور صیانت از حقوق عامه، ایمنی و تعریض 
جاده مربوطه را از دستگاه های مسئول مطالبه گری خواهد کرد و افراد خاطی باید 

پاسخگوی ترک فعل های صورت گرفته باشند.
معاون حقوق عامه دادستان قم با ابراز تأثر از حوادث این جاده ناایمن اعلام داشت: 
در هفته جاری کمیته بررسی دقیق علت بروز حوادث متعدد این جاده و دلایل عدم 
توسعه آن و نقش و تکالیف نهادهای مربوطه در ایمنی این محور در دادسرای قم با حضور 
دستگاه های مسئول تشکیل خواهد شد و دستورات قضائی لازم در این خصوص صادر 
می شود. ظهر روز پنجشنبه 29 اردیبهشت ،تصادف و برخورد شدید دو خودروی 206 
با کامیون در این محور 4 فوتی و 3 مصدوم بدحال برجا گذاشت، این در حالی است که 
این محور به دلیل عرض کم و ناایمن بودن آن، سال گذشته 19 نفر را به کام مرگ کشاند 

کارشناس مسئول واحد پیوند اعضای دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

اهدا اعضای بدن ۲۱ شهروند قمی
 طی ۱۴ ماه گذشته

کارشناس مسئول واحد پیوند اعضای دانشگاه علوم پزشکی قم ضمن تبریک به 
مناسبت فرارسیدن 31 اردیبهشت ماه روز ملی اهدا عضو گفت: استان قم یکی از استان 
های فعال در این زمینه بوده و توانسته اقدامات گسترده ای طی سالیان مختلف انجام 
دهد. ولی الله صمدی افزود: در سال گذشته 17 بیمار مرگ مغزی از استان قم شناسایی 

و برای اهدا عضو به تهران اعزام و ارگان های حیاتی خود را اهدا کردند.
صمدی بیان داشت: طی دو ماه ابتدایی امسال نیز چهار بیمار مرگ مغزی در قم 
شناسایی و پس از اخذ رضایت از خانواده ایثارگر آنها، ارگان های حیاتی آنها نیز اهدا شد.

کارشناس مسئول واحد پیوند اعضای دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر 
25 هزار بیمار در لیست انتظار دریافت عضو وزارت بهداشت هستند که متاسفانه به علت 

نرسیدن ارگان حیاتی مناسب، روزانه 10 تا 12 نفر آنها جان خود را از دست می دهند.

آثار مخرب واگذاری های نامناسب، غیرمنطقی و  رئیس جمهور با اشاره به 
خلاف قانون در گذشته تأکید کرد: خصوصی  سازی به معنای رهاسازی نیست 
بلکه سر آغاز هدایت، حمایت و نظارت بر عملکردهاست و کمک به توانمندسازی 

بخش خصوصی باید به عنوان محوری ترین اقدام مورد توجه باشد. 
رویداد  »نخستین  در  شنبه  ظهرروز  از  پیش  رئیسی  ابراهیم  سید  آیت الله 
بین المللی خصوصی سازی در ایران« که با حضور صدها صاحب نظر، دست 
اندرکار و متولیان برگزار شد، اظهار داشت: رسیدن به درک مشترک و اتفاق نظر 
درباره خصوصی سازی حقیقی در اقتصاد کشور، با هدف تحقق اهداف اصل 44 

قانون اساسی و نیز اقتصاد مقاومتی از اولویت ها و ضرورت هاست.
روند  به  نقادانه  و  منصفانه  دقیق،  بازنگری  لزوم  بر  تأکید  با  جمهور  رئیس 
خصوصی سازی از گذشته تاکنون و ارزیابی ساختارها و رفتارها در این زمینه 
افزود: بازنگری گذشته امری اجتناب ناپذیر است. وی خواستار پرهیز از افراط 
و تفریط و ارزیابی واقع بینانه روند خصوصی سازی در کشور شد و ادامه داد: این 
ارزیایی ها باید با نگاه واقع بینانه و با هدف عبرت آموزی و به شکل همه جانبه انجام 
شود تا اگر ساختارها دچار مشکل است، اصلاح و از بروز رفتارهای فسادانگیز و 
تشکیل پرونده های تخلف و مجازات در دستگاه قضایی جلوگیری شود. رئیسی 
توجه به سه اصل مهم افزایش جذب سرمایه گذاری بخش خصوصی داخلی و 
خارجی و افزایش بهره وری و نظارت دقیق را لازمه خصوصی سازی صحیح و 
تحرک بخشیدن به اقتصاد غیردولتی خواند و تصریح کرد: با توجه به این اصل 
که دولت نباید متصدی باشد، همه صاحبان نظر و اندیشه و دارندگان تجربه در امر 
خصوصی سازی باید وارد میدان شوند تا خصوصی سازی در چارچوب اصل 44 

به صورت حقیقی و نه صرفا در تغییر شکل، عنوان و نام، اجرا شود.
به دولت آمدیم تا بستر فسادزا را اصلاح کنیم 

 رئیس جمهور با اشاره به زیان ها و آثار مخرب واگذاری های نامناسب، غیرمنطقی 
و خلاف قانون در گذشته تاکید کرد: خصوصی سازی به معنای رهاسازی نیست، 
بلکه سر آغاز هدایت، حمایت و نظارت بر عملکردهاست و کمک به توانمندسازی 

بخش خصوصی باید به عنوان محوری ترین اقدام مورد توجه باشد.
رئیس دولت مردمی به موفقیت دولت سیزدهم در احیای برخی واحدهای 
تعطیل شده در روند واگذاری های نامناسب گذشته و مقابله با برخی سواستفاده ها 
در این زمینه اشاره و خاطرنشان کرد: باید با اصلاح روش های ناصحیح گذشته، 
همه بخش ها به ویژه دولتمردان را ملزم به پذیرش و اجرای صحیح اصل خصوصی 

سازی کرد تا هم سرمایه گذار به میدان بیاید و هم قانون و اهداف آن اجرا شود.
رئیس جمهوری با تاکید بر این که دولت نباید متصدی باشد، اظهار کرد: باید 
حتما به بخش خصوصی واقعی میدان داده شود. باید بررسی شود موانع چیست 
و این موانع برطرف شود. در سفرهایی که به شهرها و روستاهای مختلف دارم 
می بینم که کارخانه ها تعطیل شده و سالن ها به انبار سیب زمینی و پیاز تبدیل 
شده است. باید بررسی شود که چه کنیم که پرونده ها در قوه قضاییه ساخته 
نشوند. ما به دولت آمده ایم تا بستر فسادزا را اصلاح کنیم تا اصلا پرونده ای ساخته 

نشود که قوه قضاییه مجبور به پیگیری باشد. 
رئیسی اظهار امیدواری کرد این نشست ها و اقدامات منجر به تدوین و ابلاغ 
روش های نوین شود و رفتارها نیز متناسب با این ماموریت شکل عملی گیرد. 
رئیس جمهور در حاشیه این نشست از نمایشگاه عملکرد بخش خصوصی سازی 

بازدید کرد.

رئیس جمهور در اولین رویداد بین المللی خصوصی سازی در ایران:

خصوصی سازی رها سازی نیست سرآغاز نظارت بر عملکردهاست

دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی)ره(، تاکید 
کرد که امروز یک شبیخون و غارت فرهنگی، اخلاقی و 

سیاسی علیه تفکر امام راه افتاده است. 
حجت الاسلام و المسلمین محمدعلی انصاری در 
نشست با اعضای ستاد بزرگداشت ارتحال امام رحمت 
الله، با تشکر از وزیر کشور و دستگاه های دست اندرکار 
که  داریم  افتخار  گفت:  خمینی)ره(  امام  بزرگداشت 
امسال سی و سومین سالگرد بزرگداشت حضرت امام را 

ان شاء الله با شکوه و عظمت برگزار کنیم.
دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی)س(، افزود: 
از سال نخست بعد از ارتحال امام بعضی افراد این سؤال 
بزرگداشت  به  نیازی  چه  امام  که  کردند  می  مطرح  را 
دارد؟! طبیعی است که اگر ما امام را یک فرد معمولی در 
جامعه که دارای نیازهای فردی و خانوادگی است تفسیر 
کنیم، نیازمند تبلیغ نیست. اما اگر امام را یک حقیقت 
ناب و نجات بخش تفسیر کنیم به تبلیغ و بزرگداشت امام 

نیازمند بوده و هستیم.
وی تأکید کرد: تبلیغ یک کیمیا و عنصر بی نظیر در 
جامعه بشری است و از روز اول خلقت همه انسان ها 
از  خودشان  اهداف  به  رسیدن  برای  اند  کرده  سعی 
تبلیغ استفاده کنند. استعمارگران برای استیلا و انبیاء 
برای رسیدن به اهدافشان از تبلیغ استفاده کرده اند. 
رسالت رسول فقط ابلاغ است و 77 بار در قرآن از تبلیغ، 
ابلاغ و بلاغ استفاده شده و اهمیت نقش تبلیغ در قرآن 
است؛  قرآن  مدنظر  مبین«  »بلاغ  اما  است.  مشخص 
یعنی استوار، محکم و برخاسته از فرهنگ جامعه بشری 

باشد.
انصاری ادامه داد: به این معنا، بزرگداشت فقط چاپ 
عکس و بنر نیست و اگر به روح بلاغ مبین توجه کنیم 
فلسفه مردم سالاری دینی تفسیر می شود. اگر در جامعه 
ای پیام رسا باشد و جامعه از زبان انبیاء مستقیم پیام را 
بشنوند نیاز ندارند به ابزارهای دیگری متوسل شوند اما 
متأسفانه در طول تاریخ بسیار کم اتفاق افتاده که انبیاء 
آنچه می خواستند را به مردم معرفی کنند. چون یکی از 

کارهای دشمنان ضد تبلیغ بوده است.
وی با اشاره به داستان حضرت نوح)ع(، تصریح کرد: 
در جامعه ای که گوش ها بسته شده و یا کسانی که 
دعوی حقیقت دارند، از حقیقت فرار می کنند، جامعه 
جامعه  داشت.  نخواهد  شدن  غرق  جز  سرنوشتی 
پیروان  به  افراد  بعضی  که  بود  گونه  این  پیامبر)ص( 
خودشان می گفتند به قرآن گوش ندهید و یا اگر مجبور 
و  کنید  هلهله  و  شبهه  ایجاد  شدید،  دادن  گوش  به 

نگذارید پیام پیامبر)ص( به گوش مردم برسد.
دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی)ره( یادآور 
شد: دشمنان دین و مکتب امام شعارشان گوش نکردن، 
بر هم زدن اجتماعات، جنجال آفرینی و تکذیب است و 
در مسیر تبلیغ سنگ اندازی می کنند. اما در مکتب ناب 
اسلام و امام دینداران همیشه سخن را می شنوند و از 
بکرترین آنها متابعت می کنند. تبلیغ آنقدر نقش دارد که 
اگر یک فراز مسائل هم از قلم بیفتد چه بسا کل تبلیغ 

بی اثر شود.
هویت، استقلال، جاودانگی و عزت ما در گرو 

پیمودن راه امام است 
وی گفت: از اول نهضت امام همین مسأله وجود داشته 
که دشمنان امام آنقدر سنگ اندازی می کردند که بردن 
نام امام هم جرم بود و تصویر امام را منتشر نمی کردند. 
اما جامعه »پیام بلاغ« امام را خوب شنید و در برابر همه 
توطئه ها سنگ اندازی ها مقاومت کرد. امروز هم برخی 
ها فکر می کنند دنیا هیچ عمل تبلیغاتی انجام نمی دهد 
در حالی که تمام غول های تبلیغات در اختیار استعمار 
است و می خواهند اجازه نفس کشیدن را هم بگیرند 
اما به تبلیغ اسلام، امام و رهبری که می رسیم یک عده 
روشنفکر می گویند امام چه نیازی به تبلیغ دارد؟! بعضی 
ها هم این کار را غیر اخلاقی می دانند و می گویند چرا 

برای تبلیغ سرمایه گذاری می کنید؟
انصاری اظهار داشت: با کمال تأسف باید بگویم علی 
رغم اهتمامی که در نظام اسلامی به بحث تبلیغ شده، 
کمترین بودجه ای که در کشور تصویب می شود بودجه 

تبلیغات است. ما نباید تحت تأثیر غول های رسانه ای 
بیگانه قرار بگیریم و دست از تبلیغ، حمایت و بزرگداشت 
ها برداریم. چرا که امروز یک جنگ، شبیخون و غارت 
فرهنگی، اخلاقی و سیاسی علیه تفکر امام، اسلام ناب و 

ولایت به راه افتاده است.
وی تأکید کرد: ما نباید از تبلیغ بترسیم، نباید از ملامتِ 
ملامت کنندگان واهمه داشته باشیم، نباید سست شویم 
و نباید راه، مکتب و نقش امام را کمرنگ کنیم. همان 
طوری که از مقام معظم رهبری بارها شنیده ایم و در سال 
ها مراسم بزرگداشت امام و همه سخنرانی ها آموخته ایم 
که هویت، استقلال، جاودانگی و عزت ما در گرو پیمودن 
راه امام است و اگر نام و نشان امام نباشد سرنوشت همه 

ما ضعیف و منتهی به سکوت خواهد شد.
امسال شرایط حضور میلیونی مردم را نخواهیم 

داشت 
دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی)ره( یادآور 
شد: همه دولت ها روی زنده نگه داشتن نام امام تأکید 
کرده اند و این تأکید و تعصب باید برای همه ما باقی 
بماند. رئیس جمهور دستور ویژه برای پیگیری مراسم 
بزرگداشت امام صادر کرده اند. الحمدلله علی رغم تأخیر 
در تشکیل جلسات کارها به شایستگی و خوبی پیش 
رفته و نماینده وزیر کشور دائما پیگیر مراسم بزرگداشت 

امام بوده است.
وی افزود: مردم ما مشتاق حضور در مراسم هستند اما 
امسال شرایط حضور میلیونی مردم را نخواهیم داشت و 
به دلیل اینکه مراعات کرونا و حال مردم را داشته باشیم، 
جمعیت ما حداقلی است و قرار است 150 هزار نفر 
از استان های همجوار تهران حاضر شوند و مراسم را 
صبح روز 14 خراد با سخنرانی و خیر مقدم یادگار امام 
و در ادامه سخنرانی مقام معظم رهبری داشته باشیم. 
روز 14 خرداد همچون سنوات گذشته به نام »میثاق با 
امام و بیعت با رهبری« نامگذاری شده است. شب 14 
خرداد هم ریاست محترم جمهور در حرم امام سخنرانی 

خواهند کرد.

دبیر ستاد مرکزی بزرگداشت امام خمینی)ره(:

شبیخون فرهنگی، اخلاقی و سیاسی علیه تفکر امام )ره(راه افتاده است

وزیر کشور گفت: جمله جمله کلمات امام خمینی)ره(، حکمت است که به دل 
می نشیند. در فضای مجازی این جملات و سخنان باید نشر داده شود. 

به گزارش ایسنا، احمد وحیدی امروز در نشست با اعضای ستاد بزرگداشت ارتحال 
امام رحمت الله اظهار کرد: همگی ما به حضرت امام )ره(مدیون هستیم. اکنون هم 
حرکت حضرت امام)ره( با پرچم داری مقام معظم رهبری ادامه دارد.  وعده هایی که 
امام)ره( دادند و امروز  مقام معظم رهبری دنبال می کنند، فروپاشی استکبار غرب بود و 

دین داری مردم  که تیپ وعده ها در حال تحقق است.
وی افزود: امروز همه معارف بلند انسانی در این حرکت بزرگ نهفته است و تلاش های 

دشمن برای خاموش کردن این مطلب به جایی نرسیده است.
وحیدی تاکید کرد: نکته در این است که بزرگداشت حضرت امام)ره( هر سال بیش 
از سال پیش باید باشکوه تر برگزار شود. همان طور که امروز اربعین تبدیل به نقطه اوج 
ایمانی شده است، همان طور که روز قدس و 22 بهمن روز مهمی شده است. نباید این 

روزها را از دست بدهیم.
وی بیان کرد: همه دستگاه های علمی و فرهنگی و همه نهادها باید نقش خودشان را 

در این موضوع ایفا کنند. جمله جمله کلمات امام ، حکمت است که به دل می نشیند. 
در فضای مجازی این جملات و سخنان باید نشر داده شود. در این دوران باید کتاب های 
جدیدی رونمایی شود. وزیر کشور گفت: انتشار ایده های حضرت امام)ره( بسیار بسیار 
مهم است.  در دانشگاه ها و مدارس نمی دانم چه برنامه ای گذاشته اند اما  مراسم 
که فقط نباید به مراسم  حرم خلاصه شود. باید یک برنامه مشخصی در دانشگاه ها و 
مدارس وجود داشته باشد. وی خاطر نشان کرد: اینکه دیگران درباره امام)ره( حرف 
بزنند بسیار مهم است، چرا که امام باید از زبان دیگران شنیده شود. پوشش دادن این 
مطلب از اقلیت های دینی و مذهبی بسیار مهم است. از سویی از شخصیت های 

جدیدی که تاکنون درباره امام صحبت نکرده اند باید حرف گرفته شود.
وزیر کشور اظهار داشت: دشمن تلاش های بسیار کرد تا امام را محو کند، اما نتوانست.
الله  امام خمینی رحمت  ارتحال حضرت  مراسم  برای  قرارگاه خاصی  افزود:  وی 
تشکیل خواهد شد تا هیچ کاری بر زمین نماند. باید با زائران امام)ره( خوب برخورد 
شده و اسکان دهی مناسبی شود ، یعنی اگر بخواهیم رضایت امام)ره( را جلب کنیم 

نباید چیزی را کم بذاریم.

وزیر کشور:

تلاش دشمن برای خاموش کردن افکار امام )ره (به جایی نرسیده است

سید محمد ظمانی*

معاون هماهنگ کننده ارتش :

کوچک ترین تهدید علیه ایران را در بالاترین حد پاسخ می دهیم
انقلاب  گفت:  ارتش  کننده  هماهنگ  معاون 
اسلامی به برکت خون شهیدان، جانباز و ایثارگر به 
این درجه از اعتبار و بالندگی رسیده و قطعا امروز 
کوچک ترین تهدید علیه ایران را در بالاترین حد 

پاسخ می دهیم.
آئین  در  سیاری،  حبیب الله  امیردریادار 
و  شعبانی  اسماعیل  شهید  تکاور  گرامیداشت 
)حماسه  بیت المقدس  عملیات  شهدای  یادواره 
گفت:  ساوه  شهرستان  هنرمند  شهدای  و  فتح( 
ایمان و اعتقاد، اتحاد و انسجام، پرهیز از تفرقه و 
توطئه های  از  ایران  ملت  عبور  رمز  ولایت مداری 
از  افتخار  با  امروز  تا  ایران  ملت  است.  دشمنان 
دسیسه دشمن عبور کرده و در اوج صلابت ایستاده 

است.
وی حفظ تمامیت ارضی، درخشش جمهوری 

عرصه های  در  تأثیرگذاری  و  ایران  اسلامی 
بین المللی، امنیت ملی، تقویت قدرت بازدارندگی 
جمله  از  را  مسلح  نیروهای  کامل  آمادگی  و 
دستاوردهای انقلاب اسلامی دانست که به برکت 

خون شهدا به دست آمده است.
نیروی  حضور  به  اشاره  با  سیاری  دریادار  امیر 
دریایی ارتش در آب های بین المللی گفت: از سال 
1387 تاکنون نزدیک به پنج هزار کشتی تجاری 
و نفتکش با حضور فیزیکی نیروی دریایی ارتش 
در منطقه اسکورت و محافظت شده است. نیروی 
کرده  ایستادگی  دریایی  دزدان  مقابل  در  دریایی 

است تا کشتی ها به سلامت از منطقه عبور کنند.
به برکت خون پاک  انقلاب اسلامی  افزود:  وی 
هزاران هزار شهید، جانباز و ایثارگر به این درجه 
امروز  قطعاً  و  است  رسیده  بالندگی  و  اعتبار  از 

کوچک ترین تهدید علیه ایران را در بالاترین حد 
پاسخ می دهیم.

اینکه در  با بیان  معاون هماهنگ کننده ارتش 
دزدان  سوی  از  تحرک  چندین  نیز  اخیر  روزهای 
دریایی صورت گرفته که توسط نیروی دریایی ارتش 
خنثی شد، افزود: امروز توانمندی بالای نیروهای 
آمده  وجود  به  اسلامی  نظام  برکت  به  که  مسلح 
بیانگر توان بالا و اقتدار مثال زدنی کشورمان است. 
نیروهای مسلحی که می توانند در فاصله 2500 
کیلومتری ساحل ایران به عنوان دست بلند کشور، 
از منافع نظام اسلامی دفاع کنند و صلابت کشور را 

به نمایش بگذارند.
امیر دریادار سیاری گفت: هرکجا که منافع نظام 
اسلامی در خطر باشد محکم ایستاده ایم و از منافع 

خود دفاع می کنیم.

محمد صادق فضلی*
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توصیه های سلامتی هنگام آلودگی هوا و گرد و غبار

پژوهشگر طب سنتی گفت: در بیماری هایی مانند فشار خون بالا، 
غلظت خون، قند خون بالا، سینوزیت، سیاتیک، اگزما، کهیر، جوش 
صورت و بدن، گور گرفتگی و تعریق زیاد، احساس سنگینی و تنگی 
نفس، آسم، لکنت زبان، واریکوسل، ضعف سیستم ایمنی، کلسترول و 

چربی خون بالا می توان از حجامت استفاده کرد.
 حیدر عظمائی با بیان اینکه حجامت پیشگیری از بروز بیماری ها و 
تقویت سیستم بدن در بهار و پاییز برای افراد سالم انجام می شود افزود 
: حجامت درمانی، زمان خاصی ندارد و بنا بر تشخیص متخصص طب 
سنتی و بسته به شرایط بدنی و نوع بیماری تعداد حجامت و میزان 
خونگیری مشخص می شود، همچنین افراد دارای مزاج دموی بهترین 

گزینه برای انجام حجامت هستند.
این پژوهشگر طب سنتی با بیان اینکه حجامت در درمان بسیاری از 
بیماری ها مفید بوده گفت: به منظور پیشگیری از بروز بیماری ها و تقویت 
سیستم ایمنی بدن حجامت را در زمان های خاص باید انجام داد و برخی 

افراد به دلیل شرایط جسمی نباید این روش درمانی را انجام دهند.
است،  شده  آزموده  درمانی  روش  یک  حجامت  اینکه  بیان  با  وی 
افزود: حجامت، روش های مختلف بادکش گذاری و در واقع اعمال یک 
دسترسی فوری به سیستم ساکن عمومی بدن محسوب شده تا آن را علیه 

کلیه عوامل درونی و بیرونی هوشیار و فعال کند.

وی ادامه داد: بیشترین کاربرد حجامت در بُعد پیشگیری بوده و با 
ایجاد مکانیزم های مختلف از جمله تنظیم سیستم ایمنی بدن، ترکیبات 
شیمیایی، هورمون ها و سیستم اعصاب خودکار، بدن را از ابتلا به انواع 

بیماری ها مصون نگه می دارد.
از  استفاده  با  بیماری  وجود  صورت  در  کرد:  عنوان  عظمائی 
فرد می توان  به وضعیت مزاجی  توجه  با  و  اندیکاسیون های حجامت 

بسیاری از آنها را درمان کرد.
وی افزود: حجامت در تنظیم دستگاه اعصاب خودکار، )سمپا تیک و 
پاراسمپا تیک( تنظیم ترشحات غدد، سم زدایی بدن، افزایش اکسیژن 
رسانی به عضلات، ترک سیگار و اعتیاد، رفع خواب رفتگی دست و پا نیز 

مؤثر است.
عظمائی با بیان اینکه دو نوع حجامت خشک و تر داریم عنوان کرد: 
حجامت خشک یعنی بادکش گذاری و حجامت تر بادکش گذاری همراه 
خروج خون از بدن است، در باد کش خشک تن ها عمل ساکشن روی 
پوست انجام می شود و به صورت سرد و خشک و گرم و خشک صورت 

می گیرد.
وی با اشاره به زمان انجام حجامت  افزود: بعد از روغن مالی و بادکش 
گرم، حجامت تر در محل تجمع خون روی نقطه ای میان دو کتف پس از 
ضدعفونی کردن چند خراش سطحی انجام شده و با توجه به شرایط و 

بنیه بدنی بیمار مقداری خون به شکل دفع سموم خارج می شود.
این پژوهشگر طب سنتی ادامه داد: انجام حجامت تر به نوع بیماری، 
وضعیت جسمی و روحی او بستگی دارد که توسط متخصص طب سنتی 

یا کسانی که در حجامت تخصص دارند انجام می شود.
حجامت  مختلف  بیماری های  درمان  برای  اینکه  بیان  با  عظما ئی 
مخصوص انجام می شود، گفت: حجامت آسم بین دو کتف و حدود 
مهره سوم و چهارم سینه ای )t3 و t4( به عنوان حجامت نا فع برای کل 
بدن انجام می شود که در کاهش چربی خون، تحریک سیستم ایمنی، 
ناراحتی گوارشی، خستگی و پرخو ابی، داغ شدن اندام ها، ناباروری، 

افزایش نور چشم مؤثر است.
وی حجامت سر را یکی دیگر از انواع حجامت ها معرفی کرد و افزود: 
این نوع حجامت در وسط سر انجام شده که به آن حجامت نقره نیز گفته 
می شود که در رفع احساس سنگینی سر، کوررنگی، سردرد، بیماری های 
چشمی، تقویت مو، فشارخون عصبی، افسردگی و عوارض ناشی از 

سکته مفید واقع می شود.
این متخصص طب سنتی اظهار داشت: حجامت کمر نوع دیگری از 
این روش درمانی بوده و در گودی کمر انجام می شود و از آن به عنوان 
حجامت رهاننده نیز یاد می شود که خواص درمانی زیادی در دردهای 
کمر، مشکلات زنان مانند ناباروری، تقویت باروری مردان، واریکوسل، 

ناراحتی های پروستات، دردهای سیاتیکی دارد.
وی درباره انواع دیگر حجامت بیان کرد: حجامت ساق پا، نقره در گودی 
گردن، چانه در زیر فک، پشت گوش که برای کاهش زردی نوزاد در حد 
یک خراش بر روی لاله گوش، حجامت موضعی، خورشیدی، قاعده 
ریه برای درمان آسم و بیماری های ریه از انواع دیگر حجامت محسوب 

می شوند.
عظما ئی با اشاره به بهترین زمان حجامت گفت: 17 ربیع الاول و حزیران 
رومی بهترین روز سال برای حجامت بوده و از نظر زمانی در همه ماه ها 
بجز دیماه می توان حجامت را انجام داد البته روز 17، 19، 21 و 23 ماه 

قمری بهترین روزها برای حجامت محسوب می شوند.
وی با بیان اینکه بهترین زمان برای حجامت به منظور پیشگیری از بروز 
بیماری ها فصل پاییز و بهار است، گفت: فردی که می خواهد بیشترین 
نفع را از حجامت ببرد بهتر است 3 روز قبل از حجامت از خوردن غذاهای 

سنگین و پر چرب، شیرینی جات قنادی و ترشیجات سرکه پرهیز کند.
این پژوهشگر طب سنتی با بیان اینکه برخی افراد نباید حجامت را انجام 
دهند، گفت: زنان باردار، افراد دارای طبع خیلی سرد، خانم ها در دوران 
تغییرات هورمونی، بیمارانی که مشکل انعقاد خون دارند مانند بیماران 
هموفیلی و افراد مبتلا به مشکل کمبود پلاکت، بیماران قلبی، کبدی، 
کلیوی، افراد مبتلا به بیماری های عفونی در صورت ضعف بدنی نباید 

حجامت انجام دهند.
این پژوهشگر طب سنتی تأکید کرد: افرادی که کم خونی شدید دارند 
نباید حجامت و خونگیری انجام دهند، اما روغن مالی و بادکش سرتاسری 
پشت بدن از شانه تا ساق پاها برای آن ها بسیار مفید بوده که به اصطلاح 

به آن باد کش خون ساز می گویند.

هشدار محققان در خصوص بیماری که حجامت کمک به درمان کدام بیماریهاست؟ 
می تواند نشانه سرطان باشد 

محققان در خصوص یک درد رایج و رابطه آن با یک نوع سرطان کُشنده هشدار 
دادند. 

بر اساس یک پژوهش که به تازگی انجام شده، یک درد رایج می تواند نشانه ای 
اولیه از یک نوع سرطان کُشنده باشد.

بر اساس یک تحقیقات جدید، بیمارانی که از سنگ کیسه صفرا رنج می برند، 
بیشتر احتمال دارد که به »آدنوکارسینوم مجرای لوزالمعده« )PDAC( مبتلا 

شوند. »آدنوکارسینوم مجاری« شایع ترین نوع سرطان لوزالمعده است.
طبق گزارش نشریه نیویورک پست، افرادی که از سنگ کیسه صفرا رنج می برند، 
شش برابر بیشتر احتمال دارد که به این نوع سرطان تهاجمی مبتلا شوند. بر 
همین اساس، این مسئله برای بیمارانی که از سنگ صفرا رنج می برند می تواند به 

منزله یک پرچم قرمز و یک هشدار به شمار رود.
»آدنوکارسینوم مجرای لوزالمعده« )PDAC( شایع ترین نوع سرطان لوزالمعده 

است که اغلب نیز کُشنده است و در مراحل پایانی بیماری نیز کشف می شود.
باره  این  در  پژوهش  این  در  ارشد  محقق   »Marianna Papageorge« دکتر 
گفت: تشخیص سرطان لوزالمعده تقریبا امری دشوار است و پس از تشخیص نیز 

احتمال زنده ماندن فرد می تواند اندک باشد.
او در ادامه افزود: یافته های ما نشان می دهند سنگ کیسه صفرا ممکن است 
راهی برای تشخیص بهتر این نوع سرطان باشد و جان های بیشتری را بتوانیم 

بدین وسیله نجات دهیم.

فشار خون بالا چگونه بر سلامت کودکان 
تاثیر می گذارد؟

فشار و استرس برای داشتن عملکرد تحصیلی بهتر، برتری در رشته ورزشی و 
سایر فعالیت ها می تواند باعث شود بسیاری از کودکان و نوجوانان به عارضه فشار 
خون بالا مبتلا شوند. این وضعیتی است که در آن فشار خون ثبت شده بالاتر از 

مقدار متوسط مورد انتظار برای یک سن خاص است. 
معمولا فشار خون بالا به عنوان بیماری در نظر گرفته می شود که بیشتر جمعیت 
مسن را تحت تاثیر قرار می دهد؛ اما در چند دهه گذشته شاهد افزایش موارد 
ابتلا در کودکان و نوجوانان هستیم. مهم است والدین مراقب وضعیت فشار خون 

فرزندان خود باشند که باید موارد زیر را در نظر گیرند.
فشار خون فرزندان خود را به طور منظم کنترل کنید

با شروع سه سالگی، از پزشک درخواست کنید که به طور منظم فشار خون 
فرزندتان را در طول معاینات منظم سلامت اندازه گیری کند. همچنین اگر لازم 
است فشار خون آن ها را هنگامی که احساس کسالت دارند با دستگاه های فشار 

سنج خانگی ثبت کنید.
مراقب رژیم غذایی و فعالیت بدنی آنها باشید

نکته دیگر این است که مراقب آنچه فرزندتان مصرف می کند، حفظ وزن مناسب 
و داشتن فعالیت بدنی منظم باشید. این موارد می تواند فشار خون آنها را کاهش 
دهد و همچنین خطر ابتلا به بیماری های قلبی عروقی را در مراحل بعدی زندگی 

کاهش دهد.
احساس کسالت فرزندان را نادیده نگیرید

فشار خون در کودکان هیچ علامتی ندارد و تشخیص آن اغلب با تاخیر انجام می 
شود. برخی از کودکان ممکن است از تحریک پذیری، اختلالات خواب یا عملکرد 

ضعیف در مدرسه شکایت داشته باشند.
مراقب بیماری های زمینه ای باشید

به نقل از هندوستان تایمز، کودکانی که به فشار خون بالا مبتلا می شوند، اغلب 
به بیماری کلیوی، نارسایی قلبی یا مشکلات هورمونی مبتلا هستند. در سال های 
اخیر چاقی به عنوان یکی از دلایل فشار خون بالا در جمعیت جوان و نوجوان 

مطرح شده است.
   

محققان استرالیایی می گویند؛

رژیم غذایی مدیترانه ای به مقابله با 
افسردگی مردان کمک می کند

یک مطالعه جدید نشان می دهد مردان جوان با رژیم غذایی ضعیف و نامناسب 
در هنگام تغییر به یک رژیم غذایی سالم مدیترانه ای، با بهبود چشمگیر علائم 

افسردگی خود روبرو شدند.
به نقل از ساینس دیلی، افسردگی یک بیماری روانی شایع است که عامل 
خطر مهمی برای خودکشی است. اخیراً کارآزمایی تصادفی 12 هفته ای توسط 
محققان دانشگاه فناوری سیدنی استرالیا انجام شده است. سرپرست تیم تحقیق 
»جسیکا بیز« در این باره می گوید: »این مطالعه اولین کارآزمایی بالینی تصادفی 
برای ارزیابی تأثیر رژیم غذایی مدیترانه ای بر علائم افسردگی در مردان جوان )در 

سن 18-25 سال( است.«
بیز در ادامه افزود: »کسانی که به رژیم غذایی مدیترانه ای اختصاص یافته 
بودند، در یک بازه زمانی کوتاه قادر به تغییر رژیم های غذایی اصلی خود، تحت 
هدایت یک متخصص تغذیه بودند.« وی گفت: »این نشان می دهد که پزشکان 
و روانشناسان باید مردان جوان افسرده را به یک متخصص تغذیه ارجاع دهند یا 
متخصص تغذیه را به عنوان یک مؤلفه مهم در درمان افسردگی بالینی در نظر 
بگیرند.« رژیم غذایی مورد استفاده در این مطالعه سرشار از سبزیجات رنگارنگ، 
حبوبات و غلات کامل، ماهی های چرب، روغن زیتون و آجیل خام و بدون نمک 
بود. بیز گفت: »تمرکز اصلی بر افزایش کیفیت رژیم غذایی با غذاهای تازه و در 
عین حال کاهش فست فودها، قند و گوشت قرمز فرآوری شده بود.« »دلایل 
زیادی وجود دارد که از نظر علمی فکر کنیم غذا بر خلق و خوی تأثیر می گذارد. 
به عنوان مثال، حدود 90 درصد از سروتونین، ماده شیمیایی ای که به ما کمک 
می کند احساس خوشبختی کنیم، توسط میکروب های روده در روده ما ساخته 
می شود. شواهد در حال ظهور نشان می دهد که این میکروب ها می توانند از 

طریق عصب واگ به مغز ارتباط برقرار کنند.«

سلامت

آنچه باید درباره »آبله میمونی« بدانید! 
آبله میمونی توسط ویروس منتشر می شود. یک بیماری مشترک بین انسان و دام 
است که عمدتاً در مناطق جنگل های بارانی استوایی آفریقای مرکزی و غربی رخ 

می دهد و گهگاه به مناطق دیگر صادر می شود. 
حسین کرمانی پور، پزشک و رئیس اورژانس بیمارستان سینا در یادداشتی که 
در صفحه اینستاگرامی خود درباره آبله میمونی نوشته، بیان داشت:  آبله میمونی 
توسط ویروس منتشر می شود؛ آبله میمون یک بیماری مشترک بین انسان و دام 
است که عمدتاً در مناطق جنگل های بارانی استوایی آفریقای مرکزی و غربی رخ 

می دهد و گهگاه به مناطق دیگر صادر می شود.
آبله میمون معمولا از نظر بالینی به تب، بثورات و غدد لنفاوی متورم تظاهر 

می کند و ممکن است منجر به طیف گسترده ای از عوارض پزشکی شود.
آبله میمون معمولا یک بیماری خود محدودشونده است که علائم آن بین دو تا 4 
هفته طول می کشد. موارد شدید ممکن است رخ دهد در زمان های اخیر نسبت 

مرگ و میر موردی در حدود 3-6 درصد بوده است.
آبله میمون از طریق تماس نزدیک با ضایعات، مایعات بدن، قطرات تنفسی و مواد 
آلوده مانند بستر، از فردی به فرد دیگر منتقل می شود. تظاهرات بالینی آبله میمون 
شبیه آبله است؛ بثورات پوستی ایجاد می کند و در صورت و بدن گسترش می یابد.
واکسن های مورد استفاده در برنامه ریشه کنی آبله محافظت در برابر آبله میمون را 
فراهم کرده اند. دوره کمون )فاصله از عفونت تا شروع علائم آبله میمون ( معمولا از 

6 تا 13 روز است اما می تواند بین 2 تا 21 روز باشد.
عفونت را می توان به دو دوره تقسیم کرد؛ دوره تهاجم بین صفر تا 5 روز طول 
می کشد که با تب، سردرد شدید، لفناد نوپاتی )تورم غدد لنفاوی( کمر درد ، 

میالژی )درد عضلانی( و آستنی شدید )کمبود انرژی ( مشخص می شود .
لفناد نوپاتی یکی از ویژگی های متمایز آبله میمون در مقایسه با سایر بیماری هایی 
است که ممکن است در ابتدا مشابه ظاهر شوند؛ مانند آبله مرغان، سرخک و آبله. 

علائم پوستی معمولا در عرض یک تا سه روز پس از ظهور تب شروع می شود.
بثورات بیشتر روی صورت و اندام ها به جای روی تن  متمرکز می شوند؛ به طوری 
که در صورت در 95 درصد موارد کف دست ها و پاها در 75درصد موارد را درگیر 
می کند. همچنین غشاهای مخاطی دهان در 70 درصد موارد بروز می کند. در 
دستگاه تناسلی 30 درصد و ملتحمه 20درصد و همچنین قرنیه تحت تأثیر قرار 
می گیرد. بثورات به صورت متوالی از ماکول ها )ضایعات با پایه صاف( به پاپول ها 
و  رنگ(  زرد  مایع  از  پر  )ضایعات  وزیکول ها  برجسته(   کمی  سفت  )ضایعات 

پوسته هایی که خشک می شوند و می ریزند تکامل می یابد.
تعداد ضایعات از چندتا چند هزار متغیر است در موارد شدید ضایعات می توانند 

تا زمانی که بخش های بزرگی از پوست از بین برود با هم ترکیب شوند.
آبله میمون معمولا یک بیماری خود محدودشونده است که علائم آن بین دو تا 4 
هفته طول می کشد. موارد شبیه بیشتر در میان کودکان رخ می دهد؛ عوارض آبله 
میمون می تواند شامل عفونت های ثانویه، برونوش، پنومونی، سپسی، آنسفالیت و 

عفونت قرنیه با از دست دادن بینایی متعاقب آن باشد.
نگران نباشید!

خیلی به ندرت در بین کسانی که بهداشت فردی را رعایت نمی کنند صورت 
می گیرد.

خبر خوب!
خوشبختانه واکسیناسیون دوران کودکی علیه آبله که با یک علامت در بازو یا 
ساعد در همه افراد دیده می شود احتمالا باعث می شود اگر به هر دلیل گرفتار به 
هر دلیل دچار آبله میمونی شوید نوع خفیف آن را می گیرید؛ پس خیالتان آسوده 

باشد.
چه کنیم؟

1- از چیزهایی که نوشته ام برای همدیگر بفرستید تا از رعایت بهداشت فردی 
غافل نشوند.

2- تماس با حیوانات چه اهلی چه وحشی را به حداقل برسانیم.
3- اگر در روی دست و صورت دانه های قرمز دیدیم به پزشک نشان دهیم.

4- اگر گرفتار شدیم تا سه هفته با دیگران لباس، روانداز و ظروف را به اشتراک 
نگذاریم.

5- تغذیه مناسب داشته باشیم.
6- اگر فرد دیگری گرفتار بود برای او این اطلاعات را بفرستیم و تا سه هفته با او 

تماس نداشته باشیم تا دوره به سلامتی بگذرد.
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معاون فرهنگی حوزه علمیه خواهران قم مطرح کرد:

گام های حوزه برای حرکت با مقتضیات
 و نیازهای جامعه

حوزه/ معاون فرهنگی حوزه های علمیه خواهران استان قم گفت: رشته هایی مانند 
مشاوره، تبلیغ تخصصی، تربیت دینی کودک و نوجوان و... رشته هایی هستند که با 
توجه به نیازهای روز جامعه در حوزه علمیه ایجاد شده اند؛ البته رشته هایی مانند رسانه 

نیز از رشته های مورد نیاز در حوزه است که هنوز ایجاد نشده است. 
فاطمه یاوری، معاون فرهنگی حوزه علمیه خواهران استان قم در گفت وگویی یک 
ساختمان هستند که همیشه ثابت است؛ اما در هر برهه ای از زمان، رو بنای مقتضیات 
زندگی متناسب با آن برهه از زمان تغییر می کند؛ مثلا با توجه به مقتضیات زمان گاهی 
از سنگ و گاهی از آجر برای نما ساختمان استفاده می شود اما اسکلت ساختمان ثابت 
است. وی با اشاره به اینکه شالوده این درس ها مهارت استدلال کردن و استخراج فتوا 
و حکم شرعی، فهم نظر شارع مقدس در مسائل مختلف کلامی، اقتصادی، احتماعی، 
سیاسی و... است، اظهار کرد: اینکه آیا همه طلبه ها باید در حد کمال این دروس را فرا 
بگیرند یا خیر؟ باید پاسخ داد خیر. یاوری ادامه داد: صد سال قبل نیز آقای میلانی این 
تفکیک را در حوزه های علمیه ایجاد کردند و حوزه های علمیه را به سه قسمت تفکیک 
کردند تا عده ای دروس اجتهادی، عده ای دروس تبلیغی و عده ای دروس متناسب 
برای آموزش و تدریس را فرا بگیرند. معاون فرهنگی حوزه های علیمه خواهران استان 
قم بیان کرد: رشته هایی مانند مشاوره، تبلیغ تخصصی، تربیت دینی کودک و نوجوان 
و... رشته هایی هستند که با توجه به نیازهای روز جامعه در حوزه علمیه ایجاد شده 
اند؛ مثلا در رشته مشاوره حدود 50 طلبه خانم در مراکز مختلف قم مشغول به خدمات 
مشاوره ای هستند؛ البته رشته هایی مانند رسانه نیز از رشته های مورد نیاز در حوزه است 
که هنوز ایجاد نشده است. وی در رابطه با تاثیرات رشته های مورد نیاز جامعه تصریح 
کرد: مراکز مختلف وابسته به حوزه در رشته های مختلف در حال تربیت طلاب مستعد 
و توانمند هستند؛ مثلا موسسه امام خمینی )ره( در تربیت بالغ بر 500 روانشناس در 
حد دکتری وارد شد؛ همچنین 100 طلبه در رشته اقتصاد و... پرورش داده که الان 
در حال ارائه خدمات در مراکز مختلف کشور هستند. همین طور سایر مراکز و مدارس 
علمیه تعداد زیادی معلم مبلغ در مدارس در حال خدمت هستند. وی ادامه داد: اقبال 
مردم هم برای استفاده از مشاورین مذهبی افزایش پیدا کرده است؛ برای مثال یکی از 
فارغ التحصیلان رشته مشاوره بیان می کرد که در نمایشگاهی در تهران با اینکه بهترین 
پزشکان روانشناسی حضور داشتند؛ اما صف مشاروه های حوزوی طولانی تر بود؛ زیرا 
مردم به سمت مشاوره های مذهبی تمایل پیدا کرده اند؛ چون به این درک رسیدند که 
علاوه بر تخصص در مشاوره، رعایت موازین شرعی و اصول دینی هم مهم است. یاوری 
ادامه داد: طلاب دروس فن سخنوری مناسب منبر و خطابه را فرا می گیرند؛ اما نیاز 
است که مهارت های تخصصی تبلیغ نوین را برای گفت وگو با آحاد مختلف جامعه را نیز 
فرا بگیرند؛ البته کارهایی در این زمینه انجام شده است اما به گونه ای نبوده است که همه 
طلبه ها از آن بهره ببرند. وی اظهار کرد: در رویداد مبینا سعی شده است که طلاب در 
کنار درسی که برای فهم دین فرا می گیرند یک هنر به روز مانند فیلمبرداری، گویندگی 
و... را هم فرا بگیرند که در بلند مدت نیز تبدیل به تیم رسانه ای حوزه علمیه شوند تا 

بتوانیم خروجی های محتوای حوزوی داشته باشیم.
  

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم تاکید کرد :

ضرورت مشارکت کسبه در مرمت بازار کهنه  
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم گفت: مشارکت همه 

دستگاه ها و به ویژه کسبه در مرمت بازار کهنه ضروری است. 
علیرضا ارجمندی در جلسه ای که با کسبه بازار کهنه در مورد مشارکت در مرمت بازار 
برگزار شد، با اشاره به تفاهم نامه سه جانبه شهرداری، میراث فرهنگی و هیئت امنای 
بازار گفت: میراث فرهنگی قم متعهد به مرمت سقف، شهرداری قم متعهد به بهسازی 
کف بازار و هیئت امنا و کسبه بازار، متعهد به مرمت قسمت های داخلی و نمای در های 
ورودی مغازه ها شده اند. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم با 
قدردانی از مشارکت شهرداری در مرمت بازار تاریخی شهر گفت: شهرداری با اصلاح 
زیرساخت ها و کف سازی بازار کهنه به تعهدات خود عمل کرده است. او در ادامه از 
اختصاص حدود 5 میلیارد تومان از محل اعتبارات ملی و استانی برای عملیات مرمت 
مجموعه تاریخی بازار قم شامل بازار کهنه، نو و تیمچه طبق تعهدات میراث فرهنگی 
در این تفاهم نامه خبر داد و گفت: اقدام های مرمتی شامل استحکام بخشی پایه ها، 
سبک سازی، عایق کاری و مرمت بام، اندود کاهگل و کف پوش بام، مرمت پوشش 
استحفاظی تیمچه بزرگ، ساخت و مرمت در های چوبی سنتی، نصب درب های 
تیمچه خواهد بود. ارجمندی با تاکید بر اهمیت مشارکت و همراهی کسبه در بازسازی 
بازار سنتی گفت: سامان دهی بازار کهنه بیش از هر چیز نیازمند مشارکت کسبه 
دستگاه های اجرایی و بخش خصوصی است. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی قم با اشاره به اهمیت بازار کهنه در هویت بخشی تاریخی به شهر گفت: 
بازار کهنه قم برای سامان دهی و تبدیل آن به بازارچه دائمی صنایع دستی نیازمند 
تسهیلات و همکاری سایر دستگاه های اجرایی است. بازار کهنه قم با عمر بیش 
از حدود 450 سال که قدمت آن به دوران صفویه و قاجاریه بازمی گردد کارگاه های 
صنایع دستی ازجمله رنگرزی سنتی، چاقوسازی، خراطی، نجاری، منبت کاری و … 

در آن فعال است. این بازار در اواخر سال 76 به ثبت ملی میراث فرهنگی رسید.

با حضور جمعی از شخصیت های حوزوی صورت گرفت ؛

افتتاح نمایشگاه »ردای سرخ« 
با موضوع شهدای روحانی  

نمایشگاه »ردای سرخ« به عنوان یکی از برنامه های کنگره ملی شهدای روحانی با 
حضور جمعی از شخصیت های حوزوی در مصلای شهر مقدس قم افتتاح شد. 

 براساس این گزارش، مراسم افتتاحیه نمایشگاه »ردای سرخ«  روز جمعه با حضور 
آیت الله محسن اراکی عضو شورای عالی حوزه های علمیه، آیت الله سیدمحمد سعیدی 
امام جمعه قم، حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنوری، نماینده مردم شریف 
استان قم در مجلس شورای اسلامی، حجت الاسلام والمسلمین طیبی فر جانشین 
نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی عصر امروز در مصلای قدس قم 
برگزار شد. آیت الله سیدمحمدسعیدی امام جمعه قم در حاشیه افتتاح این نمایشگاه 
در سخنانی اظهار کرد: روحانیت همواره خود در خط مقدم دفاع از اسلام و انقلاب گام 

برداشته و سپس مردم را برای حضور در این مسیر ارزشمند فراخوانده است.
وی با بیان اینکه نمایشگاه شهدای روحانی، گوشه ای از تلاش ها و مجاهدت های 
روحانیون رزمنده و جهادی در دفاع مقدس و عرصه های گوناگون را به نمایش گذاشته 
است، خاطرنشان کرد: امیدواریم مردم با آگاهی و معرفت از این نمایشگاه بازدید کنند 
تا این نمایشگاه درسی برای ادامه مسیر انقلاب و شهدا باشد. این نمایشگاه شامل 
50 غرفه است و مجموعه های فرهنگی از تمام استان های کشور در این نمایشگاه، به 
معرفی و آثار ارزشمند شهدای روحانیت از نهضت مشروطه تا انقلاب اسلامی، دفاع 
مقدس و شهدای مدافع حرم و  همچنین شهدای روحانی قربانی ترور از جمله دو 
شهید بزرگوار در حرم مطهر رضوی می پردازند. خاطرنشان می شود نمایشگاه »ردای 
سرخ« از 31 اردیبشت ماه تا 10 خردادماه در مصلای قدس شهر مقدس قم از ساعت 

8 صبح الی 13 و 16 الی 20  پذیرای عموم علاقه مندان است
  

مدیریت خادمین مسجد مقدس جمکران اعلام کرد :

جذب خادم افتخاری تخصصی
 در مسجد مقدس جمکران

مدیریت خادمین مسجد مقدس جمکران به منظور جذب خادم افتخاری تخصصی 
در حوزه های مختلف فراخوانی را اعلام کرد. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاری حوزه، مدیریت خادمین مسجد مقدس جمکران به 
منظور جذب خادم افتخاری تخصصی در حوزه های مختلف فرهنگی و رسانه ای 
فراخوانی را اعلام کرد. بر این اساس، علاقه مندانی که در زمینه های گرافیست، 
طراحی سه بعدی، فیلمبرداری، عکاسی، تدوینگری، صدابرداری، پشتیبانی فنی، 
کارگردان تلویزیونی، افترافکت و موشن گرافی، خبرنگاری، نویسندگی و پژوهشگری، 
ویراستاری، مترجم، زبان دان و راهنمای زائر)انگلیسی، عربی، اسپانیولی، اردو و…( 
www. تخصص دارند، می توانند با مراجعه به سایت رسمی این مکان مقدس به نشانی
jamkaran.ir و یا مراجعه حضوری به مرکز خادمین افتخاری برادران روبروی باب 
التوحید با شماره تماس 02537254451 و خواهران در باب المعصومه)س( با شماره 

تماس 02537255820 نسبت به ثبت نام و ارائه نمونه آثار خود اقدام کنند.

آیت الله شبیری زنجانی:
عالمان دینی باید پاسخگوی نیاز جامعه باشند

مرجع تقلید شیعیان گفت: مردم دین خود را از عالمان زمان خود می گیرند نه 
از کتابهای علمی پس جامعه حوزوی ما باید به دنبال پرورش عالمانی باشد که 

پاسخگوی نیازهای جامعه باشند.
آیت الله سید موسی شبیری زنجانی در دیدار اعضای بیت آیت الله مصباح 
یزدی که برای قدردانی از ابراز تسلیت معظم له در دفتر ایشان حضور یافته بودند 
از بی توجهی به ارتقای علمی در علوم حوزوی ابراز تأسف کرد و گفت: امروزه دنیا 
در علوم مختلف پیشرفت کرده است، حوزه های علمیه نیز باید به علوم حوزوی 
مخصوصاً فقه و اصول که از علوم لازم و حیاتی برای حوزه است، به صورت 
شایسته ای اهتمام داشته باشند تا شاهد ترقی و پیشرفت بهتری در این زمینه 

باشیم.
این مرجع تقلید تصریح کرد: دین به عالم نیاز دارد و مردم نیز دین خود را از 
عالمان زمان خود می گیرند نه از کتابهای علمی. همانگونه که فرد بیمار علاج 
جسم خود را از طبیب طلب می کند و نه از کتابهای قطور علم پزشکی. پس جامعه 
حوزوی ما باید به دنبال پرورش عالمانی باشد که پاسخگوی نیازهای جامعه خود 

باشند.
العظمی  الله  آیت  مرحوم  شاخص  ویژگی های  از  یکی  داشت:  اظهار  وی 
بروجردی رضوان الله علیه این بود که نسبت به جذب افراد مستعد به حوزه و 
حمایت از طلابی با استعداد اهتمام داشت. گاهی که طلاب و علمای بلاد 
از شهرستانهای خود همراه با مردمشان برای ملاقات با ایشان می آمدند اگر 
می دیدند که آن روحانی استعداد دارد از ایشان می خواستند در قم بماند. اگر در 
بین طلاب کسی بود که استعداد داشت و می خواست که از حوزه علمیه قم برود 
خودشان شخصاً از او می خواستند که در حوزه قم بماند و سعی می کردند که از 

آن طلبه حمایت کنند.
وی توجه به علم آموزی و تلاش برای کسب مکارم اخلاق را دو ویژگی بارز علمای 
شیعه در اعصار گذشته دانست و گفت: بسیاری از علمای ما عاشقانه به دنبال 
کسب علم بودند و همین عشق به تحصیل سبب شده بود که حتی تا آخرین 

لحظات عمر خود از علم آموزی و مباحثه علمی دست نکشند.
آیت الله شبیری زنجانی افزود: آنها به اخلاقیات توجه ویژه داشتند و مردم نیز به 
دلیل همین موارد به آنها احترام می گذاشتند. طلاب جوان باید این دو امر مهم را 
در کنار هم دنبال کنند. تأثیرات دنیای مادی کنونی قابل انکار نیست ولی کسی 
که روحانی است و ایمان به خداوند و عنایات او دارد باید متمرکز در فعالیت علمی 
باشد نه اینکه به دنبال حواشی یا فعالیت اقتصادی برود. این موضوعی است که 

متأسفانه امروزه نسبت به آن کمتر توجه می شود.
 

نماینده ولی فقیه در ارتش:
 وحدت ملی نقطه قوت ما در دفاع مقدس بود

نماینده ولی فقیه در ارتش جمهوری اسلامی ایران، وحدت ملی را یکی از 
عوامل غلبه ملت ایران بر حزب بعث دانست و گفت: وحدت ملی نقطه قوت ما در 
دفاع مقدس بود و اکنون این را دشمن فهمیده و دنبال خدشه دار کردن وحدت 

ملی ما است. 
به گزارش روز شنبه روابط عمومی گروه پدافندهوایی ارتش در استان قم، حجت 
السلام والمسلمین عباس محمدحسنی در همایش گرامیداشت پیشکسوتان 
ارتشی قم، افزود: دلسوزان انقلاب و بصیرت مندان باید شش دانگ حواسشان 
جمع باشد که دشمن وحدت ملی ما را نشانه گرفته است چون انقلاب ما پیروز 

شده وحدت ملی است و دفاع مقدس محصول و ثمره وحدت ملی است.
وی اضافه کرد: امروز ما در جنگ اقتصادی هستیم، در جنگ اقتصادی هم 
مثل دفاع مقدس اگر بدنبال پیروزی و نصرت باشیم تنها راهش حفظ وحدت ملی 
است، همه باید حواسشان باشد فریب مزدوران و بدخواهان و نفوذی های داخلی 

و خارجی را نخورند تا وحدت ملی خدشه دار نشود.
وی دستاوردهای هشت سال دفاع مقدس برای ایران و همچنین کشورهای 
آزادیخواه منطقه را مورد اشاره قرار داد و گفت: درهشت سال دفاع مقدس قدرت 
ایمان در برابر قدرت های ظاهری و مادی تمام قد خودش را نشان داد و دنیا به 
این نتیجه رسید که ملتی که با ایمان باشد ولو با دست خالی و تعداد کم پیروز 

خواهد شد.
محمد حسنی گفت: اثبات برتری ملت ایران در دکترین دفاعی خودش در 
مقابله با دکترین تجاوز و زیاده خواهی حزب بعث و حامیان او، الهام بخش شدن 
مکتب دفاع مقدس برای ملت های منطقه که دنبال احیای حقوق حقه خودشان 
در برابر طاغوت های روزگاربودند و موج بیداری اسلامی که راه افتاد و ملت های 
مقاوم که بالاخره نسخه طاغوت ها را خواهند پیچید، از جمله دستاوردهای دفاع 

مقدس است.
رئیس سازمان عقیدتی سیاسی ارتش در ادامه سخنان خود با بیان این که 
جنگ تحمیلی در تاریخ 31شهریور سال 1359 با دستور مستقیم صدام به 
صورت همه جانبه علیه کشور ما آغاز شد افزود: این جنگ 2088روز یعنی تقریبا 
8 سال به طول انجامید و در طول این 8 سال ملت ایران در مقابل حزب  بعث 
ایستادگی و از شرف، عزت، ناموس و تمامیت ارضی و مرزی کشورمان دفاع کرد.
وی افزود: در زمان شروع جنگ کشور ایران 36 میلیون نفر جمعیت داشت از 
این تعداد 5 میلیون نفر مستقیم و 5 میلیون نفر غیرمستقیم در جنگ فعالیت 
می کردند. از 5 میلیون نفری که در جنگ حضور مستقیم داشتند 200 هزار نفر 
شهید شدند که هزینه خیلی زیادی محسوب می شود و به معنای اینست که برای 
راندن حزب بعث به عقب ملت ما هزینه خیلی زیادی داده است. نتیجه این جنگ 
این شد که دنیا برغم موضع گیری نخستین شان که مارا متجاوز می دانستند و 
صدام را مستحق حمایت، دنیا پذیرفت که صدام متجاوز است و صدمات مادی و 
معنوی جبران ناپذیری به ملت ایران تحمیل کرده و صدام به عنوان متجاوز معرفی 
شد.   محمدحسنی افزود: ما در دفاع مقدس تنها بودیم و هیچ کس )به جز موارد 
حاشیه ای و فرعی( از ما حمایت نکرد ولی همه دنیا با صدام بود ولی خدا با ما بود، 
آنها همراهی دنیا را داشتند و ما همراهی خدا را، این جنگ کاملا نامتقارن و نابرابر 
بود و هشتاد کشور مستقیم و غیرمستقیم صدام را حمایت می کردند و ملت ایران 
از این جنگ جهانی که صدام به نیابت از همه جهان علیه ما می جنگید سربلند 
و سرافراز بیرون آمد و آبرو، شرف و حیثیت خود را حفظ و اراده خود را به دشمن 
تحمیل کرد که می شود در این خصوص رمان ها نوشت و فیلم ها ساخت تا بزرگی 
رزمندگان ما بیان شود. وی همچنین به پیشکسوتان ارتشی استان قم اشاره کرد 
و گفت: از آن 5 میلیون که در جبهه حضور داشتند تعداد 6090 شهید مختص 
استان قم می باشد و از این تعداد 565 شهید ارتشی هستند و همچنین تعداد 

1878 نفر کل پیشکسوتان ارتشی قم هستند.
 

مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران خبرداد:

حمایت بانک قرض الحسنه مهر ایران
 از شرکت های دانش بنیان 

مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران گفت: با همکاری صندوق فناوری نوین 
که مسئولیت اعتبارسنجی شرکت های دانش بنیان را برعهده دارد، توانستیم در 
حدود 100 فقره وام را برای اولین بار ایجاد کنیم و بخشی از سرمایه در گردش این 

شرکت ها را هم به صورت قرض الحسنه تامین می کنیم. 
سیدسعید شمسی نژاد در بازدید از مجموعه کارخانجات پاکشوما در قم گفت: 
این بانک در حوزه خرد و متوسط جامعه تسهیلات قرض الحسنه تا سقف 200 
میلیون تومان را پرداخت می کند تا بسیاری از جامعه مخاطب بتوانند از ظرفیت 

لوازم خانگی پاکشوما استفاده کنند.
مدیرعامل بانک قرض الحسنه مهر ایران گفت: دراین  راستا مشتریان ما در قالب 
قرارداد کالا کارتی که از سال گذشته با این مجموعه داشتیم، می توانند تسهیلات 
قرض الحسنه دریافت کنند و از مجموعه پاکشوما لوازم خانگی را خریداری کنند.

همکاری  با  اخیر  سال های  در  ایران  مهر  قرض الحسنه  بانک  افزود:  وی 
مجموعه های تولیدی از جمله اسنوا، گروه انتخاب، کارخانجات تولید فرش 
و بسیاری از محصولات دیگر خدمات متعددی جهت ارایه تسهیلات و خرید 

باکیفیت از کالای ایرانی انجام داده است.

می دهد  نشان  بررسی ها  گفت:  کشور  جمعیت  تحقیقات  مؤسسه  رئیس 
دختران ما اگر ازدواج کنند تمایل به فرزندآوری دارند و این ازدواج است که 

چالش اصلی برای رشد جمعیت ماست.
موضوع جمعیت سال ها پیش از این به صورت لایحه مطرح و مورد بحث و 
بررسی قرار گرفته بود و از چند دور مجلس شورای اسلامی عبور کرده بود تا اینکه 
در این مجلس به تصویب رسید؛ اما از سال ها قبل به تدریج این نیاز احساس 
شد که لازم است قانونی برای جوانی جمعیت تصویب شود. پیش نویس های 

متعددی مطرح شد تا اینکه در آبان ماه 1400 به تصویب رسید.
در تصویب و اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت نهادهای 
متعددی تاکنون نقش داشته اند؛ یکی از نهادهای علمی در این زمینه مؤسسه 
تحقیقات جمعیت کشور است؛ لذا در همین زمینه با دعوت از مسعود عالمی 
نیسی رئیس این مؤسسه، تلاش کردیم گفت و گویی در خصوص روند اجرا و 

تحقق این قانون داتشه باشیم.
آیا به نظر شما قانون جوانی جمعیت می تواند همه ابعاد بحث جمعیت 

را پوشش دهد؟
مسئله جمعیت یک مسئله فرابخشی است یعنی به به اشتغال به مسکن 
بهداشت و سلامت مربوط است و تمامی قوانین و مقرراتی که در همه این 
حوزه ها وجود دارد روی بحث جمعیت مؤثر است. در هر کدام از این موارد هم ما 
با چالش ها و موانع خاص خود مواجه هستیم. به عنوان مثال موانعی که در حوزه 
اشتغال وجود دارد قوانین و مقرراتی در این زمینه هستند؛ مثلًا در حوزه تجارت، 
قانونی به نام قانون مقررات صادرات و واردات داریم این قانون دولت را مکلف 

می کند که کالاهایی را که صادرات آنها را باید ممنوع کند؛ بررسی می کند.
همین یک قانون موجب می شود در حالی که بازرگان از مدت ها قبل بازار 
هدف را تعیین کرده و کالای مورد نظر خود جهت صادرات را تولید و قرارداد 
صادرات را هم امضا کرده است؛ درست یک ماه قبل از اینکه قصد دارد کالا را 
صادر کند؛ دفتر مقررات صادرات و واردات اعلام می کند که صادرات این کالا 
ممنوع است؛ طبیعی است که فعال اقتصادی بازار هدف را از دست می دهد و 
همین موجب می شود که ما بالاترین رقم صادراتمان 60 میلیارد دلار در سال 99 

باشد در حالی که کشوری مثل امارات 254 میلیارد دلار صادرات دارد.
از اینگونه موانع ما در حوزه های دیگر مثل کشاورزی، صنعت و خدمات هم 
داریم؛ اگر از جلوی پای جامعه این گونه موانع برداشته شود؛ خود جامعه 
اشتغال را فراهم می کند. طبق آمار مرکز پژوهش های مجلس هشتاد درصد 
مشاغل توسط بخش خصوصی تأمین می شود و فقط 20 درصد مشاغل توسط 

دولت ایجاد می شود؛
به همین خاطر هر چقدر که ما بتوانیم اینگونه موانع را از پای جامعه برداریم 
اشتغال بیشتری ایجاد می شود. این سیاست نیازمند صرف هزینه هم نیست؛ 
برداشتن موانع نه تنها هزینه ای برای دولت ندارد بلکه غالباً هزینه های اضافی را 

هم حذف می کند.
این ایراد را برخی مطرح می کنند که در دهه 60 که وضع اقتصادی مردم 
چندان بهتر نبود؛ ما مشکل فرزند آوری نداشتیم. پس مشکل امروز ما 
فرهنگی است. به نظر شما اصلی ترین دلیل عدم اقبال جوانان به ازدواج 

و فرزندآوری موضوعات اقتصادی است یا فرهنگی؟
باید در ابتدا مخاطبین سیاست گذاری ها را مشخص کنیم؛ این گونه نیست که 
اگر بعد اقتصادی مطرح باشد بحث فرهنگی برای ما بی اهمیت است. ما نسبت 
به دهه 60 تغییرات فرهنگی زیادی را تجربه کردیم؛ اما توجه کنید که در دهه 
60 در بحث فرهنگ رسانه های رسمی ما مثل صدا و سیما هنوز انیمیشن ها و 
فیلم هایی را پخش می کنند که تک فرزندی در آن رواج دارد؛ مثل پسر شجاع، 

هاچ زنبور عسل، حنا دختری در مزرعه و یا انیمیشن هایی را پخش می کنند که 
اصلًا خانواده در آن وجود ندارد.

این مسائل فرهنگی خیلی مهم است زیرا همین موارد موجب الگوسازی 
و سیما  ما خود رسانه هایی مثل صدا  می شود. در حقیقت موانع فرهنگی 

هستند.
اما در این خصوص که در دهه 60 با وجود مشکلات اقتصادی نرخ فرزندآوری 
کاهش نیافته بود؛ باید این مسئله را مد نظر داشت که عوامل دیگری در دهه 
60 در میزان باروری اثرگذار بوده است؛ به عنوان مثال در دهه شصت متراژ 
خانه ها به گونه ای بود که فرزندان بیشتری را خانواده ها می توانستند بزرگ کنند. 
امروز اگر به نقشه ایران نگاه کنیم هر جا که تراکم جمعیت وجود داشته باشد 
تعداد فرزندان به ازای هر خانواده کمتر است. این موضوع نشان می دهد در 
دهه شصت که خانه ها بزرگ بود، خانواده ها راحت می توانستند فرزندان خود را 
بزرگ کنند؛ همچنین سهم مسکن در سبد هزینه خانوار هم در سال 60 کمتر 

بوده است.
اما همان طور که گفتم ما مخاطبین گوناگونی داریم؛ مخاطبینی داریم که 
از مشکل ناباروری رنج می برند مرد؛ خانواده ای داریم که سقط جنین دارد؛ 
مخاطبی داریم که تک فرزند است؛ هر کدام از این ها هم نیازمند کار فرهنگی 
و هم کار اقتصادی است. ما باید سهم بندی و این موضوعات را شناسایی کنیم 
در غیر این صورت اگر این سهم بندی به درستی انجام نشود و ما ان را به اشتباه 

تشخیص دهیم؛ درمان مسئله هم اشتباه خواهد بود.
من درمان را در اصلاح قوانین و مقررات مربوط حوزه های مختلف می دانم که 
می تواند در موضوع جمعیت اثرگذار باشد؛ مثلًا در در بحث مسکن ما یکی از 
قوانینی که داریم حریم شهری است؛ تعیین حریم شهرها در محدودیت عرضه 
زمین اثرگذار است که در نتیجه شاهد افزایش قیمت مسکن و اجاره بها خواهیم 
بود. طبیعی است که اگر جنین قانونی را در نظر داریم با توجه به نتایج آن باید آن 

را اصلاح و یا برای آثارش تدابیری بیندیشیم.
بر اساس پیمایش ها و نگرش هایی که در چند سال قبل انجام شد؛ 88 درصد 
جوانان مجرد در سن ازدواج ما تمایل به ازدواج داشتند؛ این به لحاظ فرهنگی 
است که نشان دهد ما مسائل فرهنگی چندان مانع اصلی ازدواج نیست. از 
حیث فرزندآوری آنچه که تحت عنوان نرخ باروری ذکر می شود که نرخ باربری 
7/ 1 درصدی است؛ در واقع متوسط فرزندآوری کل دختران و زنان است یعنی 
صورت کسر کل موالید ثبت شده در یک سال را نشان می دهد و در مخرج کسر 
کل زنان و دختران آورده می شود در حالی که ما از دختران انتظار فرزندآوری 
نداریم. برای چنین محاسبه ای، در مخرج کسر ما اگر تنها زنان متأهل باشند که 
به آن نرخ باوری نکاحی گفته می شود؛ یعنی محاسبه تنها زنان متأهل، شاخص 
دیگری است که برای این شاخص ما در وضع این عدد 2.7 دهم قرار داریم. این 
موضوع نشان می دهد که دختران ما اگر ازدواج کنند تمایل به فرزندآوری دارند 
و این ازدواج است که چالش اصلی برای رشد جمعیت ماست. درست است که 

نسبت به دهه 60 فرهنگ تغییر کرده است.
این را نمی توان انکار کرد اما عوامل اقتصادی اولًا هم نقش پررنگی دارند؛ 
ثانیاً خیلی از تغییرات فرهنگی هم محصول شرایط اقتصادی و قوانین و 
مقررات اشتباه اقتصادی تحمیل شده اند. مثل همین قوانین شهرسازی 
که آن قدر برخی از این قوانین اشتباه استمرار پیدا کرده است که کم کم و 
به تدریج فرهنگ خاص خود را تحمیل کرده است. اگر در تهران واحدهای 
مسکونی به صورت میانگین 200 مترمربع بود آیا همچنان خانواده ها به 

داشتن فرزند یا داشتن چندفرزند بی میل بودند؟
در هر صورت اگر در زمینه جمعیت اقتصاد منهای فرهنگ یا فرهنگ منهای 
اقتصاد را بررسی کنیم به نتیجه ای نخواهیم رسید. اما نکته دیگری که مهم 
است این است که برخی افراد مسئله جمعیت را به مسائل بزرگ تر از جمعیت 

گره می زنند.
یکی از خطاهایی که در این زمینه وجود دارد؛ ضمن اینکه مشکلات فرزند 
آوری را تنها به مشکلات اقتصادی گره می زنند این است که مسئله جمعیت را به 
مسائل بزرگ تر از جمعیت گره می زنند؛ مثلًا در مسئله اشتغال معتقدند مسئله 
اشتغال کلًا باید حل بشود یا مسئله مسکن کشور به صورت کلی باید حل شود تا 

فرزندآوری بیشتر شود؛ در حالی که ما معتقد به این موضوع نیستیم.
ما معتقدیم که در حوزه اشتغال باید اشتغال جوانان حل بشود. مسئله اصلی 
در حوزه مسکن باید برای ما مسئله مسکن جوانان باشد؛ یعنی در هر حوزه ای 

آن بخشی که مربوط به جوانان است باید مورد بررسی و چاره جویی باشد.

در گفتگو با رئیس مؤسسه تحقیقات جمعیت کشور بررسی شد؛

مشکلات اقتصادی یا فرهنگی؛ مانع اصلی ازدواج کدام است؟ 

پنج سال اول زندگی کودک پایه و اساس سلامت، رشد و 
تکامل آینده او، چه جسمی و چه ذهنی است. به عنوان یک 
والد، این مسئولیت شماست که زمینه رشد و تقویت مغز 
کودک را با درگیر کردن در فعالیت های سرگرم کننده فراهم 
کنید.به همین منظور، چند فعالیت مفید برای بهبود مغز 
کودکان ارائه کرده ایم که برای ساعاتی کودک تان را از تماشای 

تلویزیون و بازی های گوشی های موبایل دور کند. 
در عصر تکنولوژی، همه ما بیشتر وقت خود را به جای دنیای 
واقعی در دنیای دیجیتال می گذرانیم. در این میان، کودکان 
به تبعیت از والدین ترجیح می دهند به جای بازی های خانگی 
و خلاقانه، وقتشان را صرف بازی های موبایلی می کنند، 
غافل از اینکه  این بازی های اعتیادآور بر عملکرد مغز کودکان 
تأثیر منفی می گذارد.  یک نظرسنجی در سال 2020 توسط 
مرکز تحقیقات پیو نشان داد که  60% کودکان قبل از سن 5 
سالگی از تلفن همراه برخوردار بودند و 31% قبل از 2 سالگی 
با تلفن همراه آشنا شده بودند. درحالی که شواهد قطعی در 
مورد تأثیر بد تلفن همراه بر مغز کودکان وجود ندارد اما برخی 
می دهند.  نشان  را  نگران کننده ای  یافته های  مطالعات  از 
از یک مطالعه رشد شناختی مغز کودکان  اولیه  داده های 
نشان داد که افزایش مدت زمان استفاده از موبایل نه تنها برای 
مغز مضر است بلکه می تواند بر روانشناسی، الگوهای تفکر، 

خواب و رفتار کودک تأثیر بگذارد.
متأسفانه این روزها اغلب والدین مهارت استفاده از تلفن 
همراه توسط کودکشان را نشانه باهوشی او دانسته و هیچ گونه 
نیستند،  قائل  فرزندشان  برای  زمینه  این  در  محدودیتی 
درحالی که به گزارش CNN، کودکانی که بیش ازحد زمان 
خود را به بازی با تبلت یا تلفن هوشمند و تماشای تلویزیون 
می گذرانند، ازنظر ذهنی ضعیف تر از دیگر کودکان خواهند 

بود.
برخلاف بازی های موجود در گوشی های تلفن همراه، به 
گفته محققان و کارشناسان رشد کودک، بعضی بازی های 

زبان،  رشد  کودکان،  مغز  رشد  می توانند  روزمره  و  ساده 
ریاضی، یادگیری اجتماعی و عاطفی کودکان را تقویت کند. 
در ادامه به معرفی چند فعالیت هیجان انگیز برای افزایش 

ضریب هوشی کودکان می پردازیم.
ذهن خوانی

کودک  کردن  آشنا  برای  جالب  و  آسان  یک راه  بازی  این 
با محیط اطراف، تقویت مغز او و افزایش توجه به جزئیات 
فلش  با کمک  در خانه  را  بازی  این  است. شما می توانید 
کارت، تصاویر یا اشیا انجام دهید. به عنوان مثال، تصویری 
از یک اسباب بازی، توپ یا گل را به کودک خود نشان دهید 
و از او بخواهید در اطرافش آن را برای شما پیدا کند. این به 
تشخیص اشیا و بهبود دایره لغات، همراه با سایر توانایی های 
شناختی کودک کمک می کند. یک روش دیگر برای انجام 
این بازی این است که یک شی را در ذهنتان تجسم کنید و 
با بیان ویژگی های آن شی مثل رنگ، شکل یا اندازه آن، از 

کودک بخواهید شی ء موردنظر شما را حدس بزند.
نقش آفرینی

این بازی ابزاری مؤثر برای تقویت خلاقیت و تخیل کودکان 
است. علاوه بر این، بازی نقش آفرینی در موارد زیر تأثیرگذار 

است:
-توسعه مهارت های زبانی و ارتباطی

-تشویق کودکان به بیان عقایدشان -توسعه مهارت های 
اجتماعی از طریق همکاری با کودکان دیگر

-تشویق کودکان به درک موقعیت های واقعی زندگی
نحوه انجام این بازی به این صورت است که سناریوها یا 
موقعیت هایی که کودک می تواند اجرا کند را ایجاد کنید و 
اجازه دهید کودک از تخیل خود برای بازی استفاده کند. 
به عنوان مثال می توان به خرید در سوپر مارکت، معلم بازی، 

پزشک، بانکدار، آتش نشان و غیره اشاره کرد.
پازل

سنی  رده  در  کودکان  برای  عالی  فکری  بازی  یک  پازل 

2 تا 8 سال است. این بازی به طور مؤثر مغز کودک را درگیر 
می کند و به آن ها در تشخیص شکل، افزایش صبر، تمرکز، 
تعیین هدف، مهارت حل مسئله و هماهنگی دست و چشم 

کمک می کند.
مارپیچ

این بازی سنتی در حین سرگرمی یک روش هوشمندانه 
حل  توانایی های  مارپیچ  است.  کودکان  مغز  تقویت  برای 
مسئله را افزایش می دهد و مهارت های حرکتی و مشاهده ای 
کودک را بهبود می بخشد. زمانی که کودک سعی می کند 
راهی را از طریق پیچ وخم ها پیدا کند، مغز خود را برای تفکر 
افزایش  به  همچنین  بازی  این  می کند.  تحریک  سریع تر 
اعتمادبه نفس، صبر و پشتکار کودک کمک می کند. والدین 
می توانند با پرینت تصاویر مارپیچ و یا خرید کتاب های مارپیچ 

به راحتی اسباب سرگرمی کودکان را در خانه فراهم کنند.
برج سازی با لوازم مختلف

روی هم گذاشتن اسباب بازی ها یا برج سازی با آن ها ممکن 
است یک فعالیت ساده برای کودکان به نظر برسد اما این 
پتانسیل ر ا دارد که رشد اولیه مغز را تقویت کند و درعین حال 
را  و چشم کودک  و هماهنگی دست  مهارت های حرکتی 
بهبود ببخشد. قرار دادن بلوک های خانه سازی روی همدیگر 
و یا بازی جُنگا می تواند نمونه های مناسبی برای انجام این 

بازی باشد.
بازی های فیزیکی

مهارت های  تقویت  برای  فرصتی  بدن  کل  کردن  درگیر 
عملکرد اجرایی در کودکان را فراهم می کند. پرتاب و گرفتن 
توپ، پریدن و دویدن در تقویت مغز کودک بسیار مؤثر است. 
بازی هایی مانند طناب کشی، حلقه کمر، لی لی، بولینگ یا 
هر بازی دیگری که باعث تحرک کودک می شود نیز راهی 

عالی برای خودکنترلی و تقویت هوش است.
جعبه حسی

چند شی قابل حدس مثل عروسک، ماشین، مداد، دفتر، 
قاشق، گوجه و... را داخل یک جعبه قرار دهید و از کودکتان 
داخل  اشیا  است،  بسته  چشمانش  درحالی که  بخواهید 
جعبه را با لمس کردن حدس بزند. این بازی کودک را تشویق 
می کند تا با لمس اشیاء تمرکز کند و ذهنش را به سمت 
چیزهای مختلف سوق دهد که این امر باعث بهبود حافظه، 

مسیرهای عصبی و اطلاعات حسی کودکان می شود.
این فعالیت ها ممکن است ساده و ابتدایی به نظر برسند 
اما یک روش عالی برای بهبود رشد شناختی، زبانی و حافظه 
در کودکان هستند و مهم ترین مسئله درباره این بازی ها این 
است که شما می توانید با حداقل وسایل در داخل خانه یک 
سرگرمی مفید برای کودکتان فراهم کنید. همچنین وجه 
مشترک همه این فعالیت ها این است که آن ها از ذهن، بدن و 
حواس خود به طور هم زمان استفاده می کنند و این مهم ترین 
هدف است؛ بنابراین، بازی هایی را که کودکتان دوست دارد با 

شما بازی کند را انتخاب کنید و از آن لذت ببرید.

ضرورت جایگزینی بازی های خانگی به جای بازی های دیجیتالی؛

 این بازی ها کودک تان را باهوش تر می کند
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معاون وزیر اقتصاد اعلام کرد :

جزئیات مذاکره بدهکاران
 ۵۰۰ میلیاردی با بانک ها 

معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد درباره آخرین وضعیت 
ابربدهکاران بانکی گفت: طبق آخرین آمار دریافتی از بانک ها برخی از بدهکارانی 
که اسامی آنها منتشر شده، برای مذاکره با بانک ها وارد عمل شده اند که مبلغ 
بدهی آنها بیش از 500 میلیارد تومان است و بعداز مذاکره با بانک و تعیین تکلیف 

نهایی مبالغ تصفیه شده اعلام خواهد شد.  
عباس حسینی اظهار کرد: طبق بند د تبصره 16 قانون بودجه سال جاری، 
بانک مرکزی فهرست تسهیلات و تعهدات کلان و مرتبط کلیه بانک ها را منتشر 
کرده که برخی از اطلاعات بانک ها منتشر نشده است که باید پیگیری لازم از بانک 

مرکزی انجام شود.
وی افزود: وزارت اقتصاد هم در راهبرد ابلاغی به بانک ها موسسات اعتباری را 
مکلف کرده تا فهرست بدهکارانی که مانده بدهی آن ها )اعم از اصل، سود و وجه 
التزام( بیش از 100 میلیارد تومان است و در طبقه مشکوک الوصول قرار دارد را به 
تفکیک نام تسهیلات گیرنده، شناسه ملی، نام گروه، مبلغ اصل، مبلغ سود، مبلغ 
وجه التزام، نرخ سود، دوره بازپرداخت)ماهانه(، دوره تنفس)ماهانه(، نوع و ارزش 

وثایق اخذشده را بر تارنمای خود منتشر کنند.
تکمیل فهرست ابربدهکاران تا پایان سال 

معاون وزیر اقتصاد ادامه داد: این اطلاعات باید به صورت کامل در دسترس 
عموم قرار گرفته و به صورت فصلی نیز به روزرسانی شود که انتظار داریم حداکثر تا 

پایان سال فهرست نهایی شود.  
وی درباره اقدامات انجام شده برای وصول مطالبات از بدهکاران معرفی شده، 
گفت: اقدامات مختلفی در این خصوص انجام شده است؛ برای نمونه می توان 
به دعاوی حقوقی و قضایی علیه بدهکار بدحساب، مطرح شدن موضوعات در 
کمیته فرادستگاهی در بانک مرکزی، تشکیل دادگاه برای برخی از بدهکاران 

بدحساب اشاره کرد. 
معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های دولتی وزارت اقتصاد بیان کرد که طبق 
آخرین آمار دریافتی از بانک ها برخی از بدهکارانی که اسامی آنها منتشر شده 
برای مذاکره با بانک ها وارد عمل شده اند که مبلغ بدهی آنها بیش از 500 میلیارد 
تومان است و بعد از مذاکره با بانک و تعیین تکلیف نهایی مبالغ تصفیه شده اعلام 

خواهد شد. 
اعلام برنامه ها برای کاهش معوقات بانکی 

حسینی افزود: طبق راهبردهای ابلاغی وزارت اقتصاد، موسسه اعتباری مکلف 
شده است تا برنامه عملیاتی 3 ساله وصول مطالبات غیر جاری خود، به تفکیک 
نوع، زمان بندی و نحوه وصول را حداکثر ظرف یک ماه از تاریخ ابلاغ این راهبرد، به 
وزارت تسلیم و طبق برنامه مذکور نسبت به وصول مطالبات غیر جاری اقدام کند، 
 )NPL( به طوری که نسبت مانده مطالبات غیر جاری به مانده تسهیلات اعطایی

به صورت پلکانی کاهش یابد. 
وی با بیان اینکه کاهش مطالبات غیرجاری ریشه در رفع ایجاد آن دارد و صرف 
اقدامات تنبیهی نمی تواند مفید باشد، نسبت مطالبات غیرجاری در شبکه بانکی 

را حدود 6 الی 7 درصد اعلام کرد.

رئیس اتاق بازرگانی ایران:

راه نجات کشور مردمی کردن
 اقتصاد است

به  ایران گفت: حساسیت سیاسی و اقتصادی نسبت  بازرگانی  اتاق   رئیس 
صاحبان خصوصی سازی وجود دارد؛ چراکه هنوز این باور وجود ندارد که راه نجات 

کشور مردمی کردن اقتصاد است. 
»غلامحسین شافعی« با اشاره به سیاست های اصل 44 اظهار کرد: نتیجه 
بخش  مانند  مختلف  های  بخش  امروزه  که  است  این  شده  انجام  اقدامات 
خصوصی، تعاونی، دولت و مجلس از روند خصوصی سازی ناراضی هستند، 

درواقع خریدار و فروشنده از نحوه این اقدام ناراضی هستند.
وی ادامه داد: هدف سیاست های ابلاغ شده، شتاب به سمت رشد اقتصاد ملی، 
بهره وری منابع انسانی، گسترش مالکیت در سطح عموم، ارتقای بنگاه ها و افزایش 
سهم بخش های خصوصی و تعاونی در اقتصاد ملی و… بود اما ارزیابی های انجام 
شده و همچنین گزارش مرکز پژوهش های مجلس نشان می دهد به اهداف در نظر 

گرفته شده نزدیک نشدیم.
شافعی خاطرنشان کرد: در حقیقت به جای آنکه خصوصی سازی به سمت 

اقتصاد مولد حرکت کند، روندی معکوس در پیش گرفته است.
به جای  را  ما  اینکه عدم اصلاح مسیر  بر  تاکید  با  ایران  بازرگانی  اتاق  رئیس 
مناسبی هدایت نمی کند، تاکید کرد: بزرگ ترین مشکل موجود، نگاه بودجه ای 
به خصوصی سازی است. در این مسیر، رد دیون نسبتی با خصوصی سازی ندارد و 

خصوصی سازی به حساب نمی آید.
شافعی در پایان خاطرنشان کرد: در شرایط فعلی فعالان اقتصادی نمی توانند 
می برد.  بالا  را  ریسک  این  موضوع  همین  و  کنند  تصور  را  خود  آتی  ماه های 
حساسیت سیاسی و اقتصادی نسبت به صاحبان خصوصی سازی وجود دارد؛ 

چراکه هنوز این باور وجود ندارد که راه نجات کشور مردمی کردن اقتصاد است.
  

وزیر اقتصاد:

کارنامه خصوصی سازی در برخی بخش ها 
قابل دفاع نیست 

وزیر اقتصاد گفت: دولت ها برای خصوصی سازی در بخش توانمندسازی، 
اهلیت سنجی و واگذاری بدون فساد، کارنامه قابل دفاعی نداشته اند.

احسان خاندوزی روز شنبه در نخستین رویداد بین المللی خصوصی سازی در 
اقتصاد ایران، گفت: هدف از خصوصی سازی افزایش سهم بخش خصوصی و 

اصلاح مدیریت غیر بهره ور و رقابت پذیری است. 
وزیر اقتصاد با بیان اینکه در این مسیر باید از تجارب سال های گذشته بهره 
گرفت، افزود: باید اعتماد عمومی سرمایه گذاران احیا و واگذاری ها آسیب شناسی 

شود. 
خاندوزی ادامه داد: با این حال در بخشی از خصوصی سازی ها، مالکیت 
عمومی گسترش یافته و تعداد زیادی از افراد سهامدار عدالت هستند و ارزش بازار 
سرمایه نیز افزایش یافته است. وی همچنین گفت: درباره تکلیف واگذاری سهام 
دولت به صندوق های بازنشستگی بابت رد دیون، این موضوع کمک به بهره وری 

شرکت ها نمی کند و باید در قوانین بودجه تجدیدنظر شود.
وزیر اقتصاد تصریح کرد: در هیات واگذاری برای سال 1401، واگذاری 300 
عنوان از دارایی های دولت در دستور کار قرار گرفته است و موضوع پیمان مدیریت 

به صورت جدی پیگیری می شود. 
خاندوزی همچنین گفت: پیش نویس لایحه قانون اصل 44 آماده شده و به 

کمیسیون اقتصادی دولت ارائه شده است.

معاون اقتصادی وزیر اقتصاد با اشاره به اینکه ارز ترجیحی از اهداف اصلی 
خود دور شده و سبب ایجاد رانت، فساد و تورم در کشور شده بود، گفت: دولت 

سیزدهم با حذف ارز ترجیحی یکی از موتورهای مهم خلق تورم را خاموش کرد. 
اقتصاد مرکز  اعضای شورای علمی گروه  محمدهادی سبحانیان در جمع 
تحقیقات اسلامی مجلس شورای اسلامی در قم خاطرنشان کرد: در سال 1397 
دولت از محل درامدهای خود از صادرات نفت، ارزی را به عنوان ارز ترجیحی به 

برخی کالاها اختصاص داد که مهمترین هدف آن تثبیت قیمت ها بود.
وی ادامه داد: یکی از مهمترین اهداف سیاستگذار از تخصیص ارز ترجیحی 

4200 به برخی کالاها این بود که اقلام را با قیمت مناسب و تثبیت شده به دست 
مصرف کننده برسانیم، ولی نه تنها تثبیتی در کار نبود بلکه قیمت این کالاها رشد 
قابل توجهی پیدا کرد. حتی در برخی از این کالاها رشد 300 تا 400 درصدی 

قیمت ها را در طول این چندسال شاهد بودیم.
معاون وزیر اقتصاد با اشاره به این که حتی در برخی زمینه ها ارز ترجیحی بر ضد 
هدف های خود عمل کرد، گفت: عدم اصابت به هدف و اختصاص یارانه بیشتر 
به ثروتمندان، ایجاد فساد و رانت در این حوزه، عدم واردات به ازای ارز تخصیصی، 
افزایش قیمت کالاهای اساسی بیش از مقادیر واقعی، واردات بیش از نیاز کشور، 

عرضه کالاها در داخل به قیمتی بالاتر از واردات و قیمت مصوب و قاچاق صادراتی 
از مواردی است که ارز ترجیحی را از هدف اصلی خود دور کرده است. 

وی ادامه داد: یکی دیگر از هدف های اختصاص ارز ترجیحی این بود که دهک 
های پایین جامعه از یارانه استفاده کنند ولی طبق آمار، دهک های بالا چندین 

برابر دهک های پایین مصرف داشتند.
سبحانیان بیان داشت: آنچه برای دولت مسجل شد اینکه سیاست ارز ترجیحی 
کارآمد نبوده و بر ضد خود عمل کرد و به اقتصاد کشور نیز لطمه زد، بنابراین 
تصمیم بر اصلاح گرفته شد، البته این را هم بگویم، آنچه هم اتفاق اقتاد اختیار 

دولت نبود بلکه تکلیف قانون بود.
وی تاکید کرد: دولت حتی بیش از پولی که از آزادسازی قیمت ها به دست آورده 

را یارانه پرداخت کرد و ملاحظات اجتماعی آن را نیز رعایت نمود.
وی با اشاره به تاثیر ارز ترجیحی بر تولید داخل نیز گفت: برخی کالاها را در 
داخل تولید می کنیم اگر ما آنها را وارد کنیم در حقیقت رقیبی برای کالاهای 
داخلی شدیم، مثلا گندم را در داخل تولید می کنیم وقتی به راحتی وارد شود 

انگیزه ای برای خرید تضمینی گندم از کشاورزان داخل وجود ندارد.
معاون وزیر اقتصاد ادامه داد: تخصیص ارز ترجیحی برای کالاهای اساسی از 
طریق مختلف به توزیع رانت در زنجیره واردات کالاهای اساسی منجر خواهد شد 
و این حمایت تنها به مصرف کنندگان نهایی منتقل نمی شود، بنابراین باعث فساد 

و رانت خواهد شد.
وی به عنوان نمونه گفت: تعداد شرکت های فعال در واردات نهاده ها قبل از ارز 

ترجیحی 15 مورد بود که بعد از تخصیص ارز به 400 شرکت رسیده است.
سبحانیان تصریح کرد: در حالی که واردات کالاهایی مانند جو، ذرت، کنجاله، 
دانه های روغنی و روغن خام افزایش پیدا کرده ولی کالاهای مصرفی خانوار که از 

این موارد به دست می آید به شدت کمتر شده است.
در ادامه جلسه حجت الاسلام سید حسین میرمعزی رییس شورای علمی گروه 
اقتصاد مرکز تحقیقات اسلامی مجلس در سخنانی گفت: امروز در یک جنگ 
اقتصادی نابرابر با دو گروه دشمنان خارجی و باند ثروت و قدرت قرار داریم، در 
تحلیل ها و برنامه های خود باید به این مباحث توجه جدی داشته باشیم، باید 
متوجه باشیم که وقتی سیاستگذاری می کنیم در کنار دشمنان خارجی، عده 
ای در داخل نیز توطئه می کنند و اگر تحلیل ها دقیق نباشد ممکن است به خطا 

برویم.

معاون وزیر اقتصاد:

حذف ارز ترجیحی یکی از موتورهای خلق تورم را خاموش کرد

عضو اتحادیه مشاوران املاک با بیان اینکه افزایش تقاضا 
در حاشیه تهران باعث افزایش اجاره بهای حاشیه نشین ها 
شده، گفت: در این شرایط دولت پیشنهاد وام 100 میلیون 
تومانی برای ودیعه را مطرح کرده و نه تنها که این مبلغ 
امروز کفاف پول رهن را نمی دهد بلکه اساسا مستاجران 
دسترسی به این وام را ندارند و در سال گذشته کمتر از 10 

درصد مستاجران موفق به دریافت وام ودیعه شدند.  
سعید لطفی درباره برنامه وزارت راه و شهرسازی مبنی 
بر صدور کارت فعالیت برای تمام مشاوران املاک و رصد 
قراردادهای اجاره و خرید و فروش اظهار داشت: این برنامه 
و پیشنهاد وزارت راه  و شهرسازی شدنی نیست چراکه اولا 
مشاوران املاک زیر مجموعه وزارت راه  و شهرسازی نیستند 
و وزیر راه و شهرسازی مقام تصمیم گیرنده برای مشاوران 
املاک نیست. مشاوران املاک زیر مجموعه وزارت صمت 
املاک  مشاوران  فعالیت های  سیاست گذار  و  هستند 

محسوب می شود.
وی ادامه داد: وزارت راه و شهرسازی به دنبال آزمون و 

فعال  امروز  خطا است در حالی که سامانه کد رهگیری 
است و می تواند همین اهدافی که وزارت راه و شهرسازی 
دنبال می کند را محقق سازد اما این سامانه در حال حاضر 
ضعف هایی دارد که دولت در تکمیل این سامانه و برطرف 

سازی ایرادها باید به مشاوران املاک کمک کند.
عضو اتحادیه مشاوران املاک افزود: در حال حاضر از 
سر ناچاری برای صدور کد رهگیری به جای کد ثبتی که 
چیزی شبیه که کدملی است، کد پستی دریافت می شود، 
در حالی که این امکان وجود دارد افراد با تغییر کد پستی 
چندین کد رهگیری اخذ کنند و اساسا باید مبنای کار کد 

ثبتی باشد در اختیار مشاوران املاک قرار نمی گیرد.  
کد  بدون  اقتصاد  وزارت  دیگر  سوی  از  گفت:  لطفی 
رهگیری پاسخ استعلامات معاملات را می دهد و اساسا با 
سازو کار فعلی برای معاملات به کد رهگیری نیازی نیست 
ارسال  اقتصاد  وزارت  به  نامه ای  نامه ها  دفترخانه  چراکه 
انجام و بدون کد  از همین طریق  می کنند و ستعلامات 
اشتباهی  اقدام  که  شود  می  داده  استعلامات  رهگیری 

است.
وی با بیان اینکه اگر ارگان های دولتی در تکمیل سامانه 
کد رهگیری همراهی کنند دیگر نیازی به کارت فعالیت 
نیست، ادامه داد: کد رهگیری دقیقا می  تواند اهداف در 
نظر گرفته از جمله رصد معاملات را در بازار محقق کنند و 
دولت باید به سمتی حرکت کند که تمام مشاوران املاک 
ملزم به صدور یا اخذ کد رهگیری برای تمام معاملات شوند.  
عضو اتحادیه مشاوران املاک تاکید کرد: کد رهگیری 
می تواند نشانگر سابقه موجران هم شود و اگر افزایش قیمت 
نامعقول در اجاره داشته باشد مانند سوءسابقه برای موجر 
ثبت شود در این شرایط دولت می تواند بازار اجاره را هم 

کنترل کند.
لطفی با اشاره به افزایش غیر منطقی اجاره بها در تهران 
اظهار داشت: امروز شاهد شاهد جابه جایی و نزول منطقه 
سکونت خانوار هستیم به طوری که خانواری که در شمال 
در  که  خانواری  و  شهر  مرکز  به   داشتند  سکونت  تهران 
مرکز شهر مستاجر بودند به جنوب تهران و خانوار ساکن 

در جنوب تهران به حاشیه و حومه تهران منتقل شده اند و 
دقیقا افزایش قیمت اجاره در شهر تهران به طور مستقیم بر 
روی نرخ کرایه واحدهای حاشیه تهران هم اثر گذار است و 

حاشیه نشین ها هم با معضل افزایش اجاره مواجه اند.   
وی ادامه داد: خط فقر بالاتر آمده و خانوار بیشتری زیر 
خط فقر قرار گرفتند. بخش عمده از درآمد خانوار صرف 
هزینه های مسکن می شود به طوریکه خانوار با مبلغ رهن 
امسال، سه سال پیش می توانستند صاحب خانه شوند. این 
در حالی است که درامد خانوار در حد افزایش هزینه ها بالا 

نرفته و خط فقر عمیق تر شده است.
عضو اتحادیه مشاوران املاک با بیان اینکه افزایش تقاضا 
در حاشیه تهران باعث افزایش اجاره بهای حاشیه نشین ها 
شده، گفت: در این شرایط دولت پیشنهاد وام 100 میلیون 
تومانی برای ودیعه را مطرح کرده و نه تنها که این مبلغ 
امروز کفاف پول رهن را نمی دهد بلکه اساسا مستاجران 
دسترسی به این وام را ندارند و در سال گذشته کمتر از 10 

درصد مستاجران موفق به دریافت وام ودیعه شدند

عضو هیات مدیره اتحادیه مشاوران املاک: 

مستاجران با پول رهن امسال، سه سال پیش خانه دار می شدند

بازنشستگان بخوانند؛
چرا تکلیف افزایش حقوق بازنشستگان روشن نمی شود؟

رییس کانون کارگران بازنشسته تبریز ضمن بیان اینکه تامین اجتماعی باید از 
دولت درخواست کند مصوبه افزایش حقوق بازنشستگان هر چه سریعتر ابلاغ 
شود، گفت: عده ای با سنگ اندازی در تصویب این مصوبه دل دشمنان انقلاب 

را شاد می کنند.
کریم صادق زاده تبریزی با اشاره به شرایط سخت اقتصادی حاکم بر کشور به 
ویژه جامعه بازنشستگان که اکنون به بخش مهمی از قشر محروم تبدیل شده اند، 
گفت: پس از تصویب افزایش حقوق بازنشستگان و مدنظر قرار دادن افزایش 
تامین  سازمان  امنای  هیأت  سوی  از  آنان  حقوق  همسان سازی  25درصدی 
اجتماعی و ارسال آن به هیأت دولت برای تصویب نهایی انتظار می رفت سازمان 

تامین اجتماعی دست روی دست نمی گذاشت و به طور جدی پیگیر تصویب این 
مصوبه بود.

وی گفت: ارسال این مصوبه به هیأت دولت به خوبی نشان می دهد که تامین 
اجتماعی خود بر اجحافی که بر قشر بازنشسته شده، آگاهی کامل دارد اما با 
فرصت سوزی نشان داد به فکر صاحبان اصلی این مجموعه که بازنشستگان و 

کارگران که همان بازنشستگان آینده هستند، نیست.
صادق زاده اظهار داشت: بلاتکلیفی بازنشستگان تامین اجتماعی در حالی 
ادامه دارد که سازمان حقوق کارکنان خود را براساس افزایش دستمزد جدید 
و مصوبه شورای عالی کار پرداخت کرده است. از سوی دیگر مستمری بگیران 

کشوری و لشگری هم حقوق فروردین ماه خود را با افزایش تصویب شده، دریافت 
کرده اند و در این میان تنها تکلیف بازنشستگان کارگری معلوم نیست.

به گفته وی؛ دولت و مجلس در سال های گذشته با عدم پرداخت به موقع حقوق 
کارگران بازنشسته و مستمری بگیران تامین اجتماعی، آنان از حقوق حقه خود 
محروم کرده اند. آنهم از حقوقی که طی 30 سال، با کسر مبالغی از دستمزد و در 

قالب حق بیمه در این سازمان به امانت گذاشته اند.
نائب رییس هیئت مدیره کانون بازنشستگان آذربایجان شرقی در ادامه گفت: 
بیمه شدگان شاغل و بازنشسته درواقع کارفرمای تامین اجتماعی و تمامی کارکنان 
سازمان تامین اجتماعی هستند، بنابراین چرا به ولی نعمتان این مجموعه جفا 

می شود؟
وی با اشاره به اینکه برای تعیین تکلیف و پرداخت حقوق بازنشستگان حتی 
یک جلسه هم زیاد است زیرا قوانین صراحت داشته و تکلیف روشن است، گفت: 
تامین اجتماعی در شرایطی که هنوز دولت مصوبه را تصویب نکرده، بازهم خیلی 
کارها می توانست انجام دهد. می توانست حتی بخشی از بدهی را به صورت 
علی الحساب پرداخت کند. به اعتقاد من جسارت شهردار تهران در پرداخت 
حقوق کارکنان اتوبوسرانی آنهم یک شبه قابل تقدیر است. رییس کانون کارگران 
بازنشسته تبریز گفت: حقوق بازنشستگان بر اساس مواد 111 و 96 قانون تامین 
اجتماعی می بایست به تبع مصوبه افزایش دستمزد شورای عالی کار، افزایش یابد 
و این کار باید در کمترین فرصت اداری صورت می گرفت اما هنوز به پایان دومین 

ماه سال جدید رسیده ایم با این حال هنوز اقدام عملی دیده نشده است.
وی با تأکید بر اینکه تاخیر در تصویب نهایی و ابلاغ آن در این شرایط تورمی 
شدید، قشر بازنشسته را با مشکلات بیشتری روبرو کرده است، تصریح کرد: 
را  انقلاب  دشمنان  دل  مصوبه  این  تصویب  در  سنگ اندازی  با  عده ای  قطعا 
شاد می کنند. صادق زاده با بیان اینکه ما کارگران و بازنشستگان اگر تا دیروز با 
مشکل آموزش، تفریح و مسافرت مواجه بودیم اکنون با این تورم موجود نگران 
نان سفره هایمان هستیم، گفت: انتظار می رود هرچه زودتر مصوبه افزایش حقوق 
بازنشستگان ابلاغ و اجرایی شود تا بخشی از آلام آنان تسکین یاید چراکه هنوز 
مشکلات دیگری از این قشر در سایر بخش ها از جمله درمان و بیمه تکمیلی، 

گرانی دارو، مسکن و ده ها موضوع دیگر بلاتکلیف مانده است.

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 2527/408- اصلی واقع در بخش دو ثبت قم)30متری کیوانفر کوچه 26 فرعی دوم پلاک16(که بنام آقای حسین فتاحی دولت آبادی فرزند ابراهیم 
میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک ویا نماینده قانونی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به 
تقاضای مالک مذکور به وارده 2/4369-1401/02/25 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز دوشنبه مورخ 1401/04/06 ساعت 8/30 الی 12/30 ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا 
وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت 

پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 73/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف 15266(
تاریخ انتشار آگهی:یک شنبه 1401/03/01
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
آگهی تاسیس

آگهی انحلال شرکت اتحادیه صنف آلومینیوم کاران و صنوف وابسته قم به شماره ثبت 1736 و شناسه ملی 14005100727 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 15/01/1401 و به موجب مجوز شماره 
2160/38/01/167 مورخ 11/02/1401 اتاق اصناف قم تصمیمات ذیل اتخاذ شد : موسسه مذکور در تاریخ فوق منحل گردید . آقای محمود اسماعیل گل به شماره ملی 0385487002 به سمت مدیر تصفیه انتخاب شدند. نشانی 

محل تصفیه: قم، خیابان بلوار 45 متری 15 خرداد مجتمع اداری اصناف طبقه دوم اتاق 51 کدپستی 3719163159 می باشد.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )1320848(
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ژنرال و پروفسور رکورددار قهرمانی در لیگ برتر:

ورود فرهاد مجیدی به جمع بزرگان

این روزها داریم به ایستگاه های پایانی لیگ بیست و یکم نزدیک می شویم و 
استقلال با هدایت فرهاد مجیدی موفق شد سه هفته زودتر از اتمام لیگ قهرمانی 
خود را مسجل کند. قهرمانی که بعد از 9 سال برای آبی پوشان رقم خورد و از همه 
مهمتر فرهاد مجیدی توانست نام خود را در تالار مربیان قهرمان لیگ برتر ثبت کنند. 
در ادوار لیگ برتر، مجموعاً، 190 مربی بیش از یک بازی مربیگری در لیگ برتر را 
تجربه کرده اند اما تنها مربیانی معدود موفق به ثبت رکورد ویژه شدند. رکوردهایی 
نظیر بهترین میانگین امتیاز، بیشترین مجموع امتیاز، بیشترین تعداد مربیگری در 

انحصار مربیان خاص است.
ژنرال پرافتخارترین مربی لیگ برتر

امیر قلعه نویی نامی تکرار نشدنی در تاریخ لیگ برتر محسوب می شود. این مربی 
با 5 قهرمانی، پرافتخارترین مربی تاریخ لیگ برتر است و تنها مربی است که 3 دوره 
پیاپی با 2 تیم مختلف قهرمان لیگ شده است. قلعه نویی با 520 بازی رکورددار 
مربیگری و با حضور در 18 فصل از این نظر رکورددار است. ژنرال با 948 امتیاز 
بیشترین امتیاز را در تاریخ لیگ برتر کسب کرده و این فصل می تواند به رکورد 

استثنایی 1000 امتیاز در تاریخ لیگ برتر دست یابد.
تاریخ سازی پروفسور با پرسپولیس

برانکو ایوانکوویچ سرمربی کروات موفق شد با پرسپولیس سه مقام قهرمانی پیاپی و 
یک نایب قهرمانی به دست بیاورد. پرسپولیس در لیگ پانزدهم با برانکو با تفاضل گل 
کمتر نسبت به استقلال خوزستان از رسیدن به جام قهرمانی باز ماند اما پروفسور در 
سه فصل بعدش با پرسپولیس به مقام قهرمانی رسید و علاوه بر اینکه سرخپوشان 
را بعد از سالها به مقام قهرمانی رساند، رکورد هت تریک سپاهان را هم شکست تا او 
را معمار پرسپولیس نوین در دهه 90 بنامند. برانکو میراثی از خودش بجای گداشت 
که تا دو فصل بعد از او هم این تیم با هدایت یحیی گل محمدی به مقام قهرمانی 

لیگ برتر رسید.
دبل یحیی گل محمدی و حسین فرکی 

یحیی گل محمدی و حسین فرکی دو مربی هستند که موفق شدند دوبار پیاپی 
قهرمانی لیگ برتر را از آن خود کنند. حسین فرکی با سپاهان و فولاد در لیگ های 
سیزدهم و چهاردهم و همچنین یحیی گل محمدی با پرسپولیس در لیگ های 
نوزدهم و بیستم به مقام قهرمانی رسیدند. پرسپولیس با گل محمدی در لیگ بیست 
و یکم هم در کورس قهرمانی با استقلال بود اما چند هفته پایانی این تیم نتایج 

خوبی کسب نکرد تا استقلال بعد از 9 سال به عنوان قهرمانی برسد.
سهم کم سلطان، شهریار و امپراتور در قهرمانی لیگ برتر

تا پایان لیگ بیست و یکم، 9 مربی تنها یک بار توانستند قهرمانی لیگ برتر را 
تجربه کنند. علی پروین اسطوره باشگاه پرسپولیس که رکوردهای بی نظیری با این 
تیم در دهه های 60 و 70 دارد، در اولین دوره لیگ برتر موفق شد با سرخپوشان به 
عنوان قهرمانی برسد و این آخرین جامی بود که سلطان در دوران مربی گری خود 
به دست آورد. بعد از او فرهاد کاظمی در دومین دوره لیگ برتر با سپاهان قهرمان 
شد و مجید جلالی هم با پاس در سومین دوره لیگ بالاتر از سپاهان و پرسپولیس 
قرار گرفت تا اسم او هم در تالار مربیان قهرمان لیگ برتر نوشته شود. در ادامه هم 
ملادن فرانچیچ، علی دایی، افشین قطبی، زلاتکو کرانچار، عبدالله ویسی و فرهاد 
مجیدی مربیانی بودند که تنها یک بار طعم خوش قهرمانی در لیگ برتر را چشیدند.

پرسپولیس همان انتخاب همیشگی؛

باقری با تیم ملی فوتبال به کانادا نمی رود
»کریم باقری«، تیم ملی فوتبال کشورمان را در سفر به کانادا همراهی نمی کند تا 

احتمال جدایی او از کادر فنی بیشتر شود. 
تیم ملی فوتبال کشورمان برای برگزاری دیداری دوستانه با تیم ملی کانادا قرار 
است به این کشور سفر کند. کریم باقری که پیش از این گفته می شد باید بین تیم 
ملی و پرسپولیس یک تیم را انتخاب کند، در سفر کانادا ملی پوشان را همراهی 

نمی کند تا احتمال جدایی او از تیم ملی بیشتر شود. 
گفته می شود که خداداد عزیزی با نظر دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم ملی به 
عنوان پیشکسوت تیم ملی را در سفر به کانادا همراهی خواهد شد. احسان اصولی 

سخنگوی فدراسیون فوتبال نیز این خبر را تایید کرده است. 
حال باید منتظر بمانیم و ببینیم با جدایی باقری از تیم ملی، چه کسی به جمع 
کادر فنی این تیم اضافه خواهد شد. البته چندی پیش اسکوچیچ از مسوولان 
فدارسیون فوتبال نیز خوسته بود تا یک مربی کروات به کادرش اضافه شود.دیدار 

تدارکاتی تیم ملی فوتبال با کانادا 16 خرداد در شهر ونکوور برگزار خواهد شد.

معرفی برترین های رقابت های انتخابی 
ووشوی استان قم

مسابقات ووشوی انتخابی استان قم در بخش ساندا با معرفی برترین ها به پایان 
رسید.

محمدحسین  برچلو،  امیررضا  نونهالان  سنی  رده  در   ، گزارش  این  براساس 
شمشیری، امیرعلی قاسمی، محمد کسری یزدان پناه، محمد سلامت کناری، 
نخست  عناوین  تماخره  نیما  و  خداوردزاده  محمدحسین  رنجبر،  طا ها  محمد 

وزن های مختلف را از آن خود کردند.
در رده سنی نوجوانان امیرمحمد اکبری مقدم، محمدمهدی رضایی، امیرحسین 
رضایی، محمد جواد فرهادی، امیر محمد نوبهاری، علی اسدپور و محمد حسین 

عیوضی بر سکوی نخست ایستادند.
در رده سنی جوانان، محمد مهدی حسن زاده، محمد حسن خدایاری، علیرضا 
بیگدلی، امیرحسین همتی، امیرحسین قاسمی، علی رضایی، مهدی ایمانی و 
احسان باقری قهرمان شدند؛ و در بزرگسالان هم محمد محمدی، محمدعلی اله 
مرادی، سجاد ابراهیمی، محمد حسین عباسی، حسن حاج امینی، علی تلخابی، 

ابوالفضل زمانپور و محمدعلی رضوی به عنوان قهرمانی رسیدند.

درخشش تکواندوکاران قمی
 در دو رویداد ملی 

تکواندوکاران قمی در دو رویداد ملی به سه نشان برنز دست یافتند.
براساس این گزارش، در مسابقات پومسه قهرمانی کشور، انتخابی تیم ملی که به 
میزبانی اصفهان برگزار شد، عباس رفیعی نماینده قم در رده سنی 51 تا 60 سال، با 

ایستادن بر سکوی سوم موفق به کسب نشان برنز گردید.
کبری سخائی وطن در رده سنی 41 تا 50 سال بخش بانوان این رقابت ها، موفق 

به کسب مقام سوم شد و نشان برنز را به گردن آویخت.
باران فتحی آشتیانی نماینده تکواندو قم در مسابقات آزاد نونهالان کشور در تهران، 
بازی رده بندی وزن منهای 51 کیلوگرم را با شکست بر حریف خود به پایان رساند 

و صاحب مدال برنز شد.

ایمان / رضا ملکی

آئین تجلیل از برترینهای ورزش قم بعد از دوسال ونیم وقفه به سبب بیماری 
منحوس کرونا در سالن همایش اداره کل ورزش و جوانان  واقع خانه جوان برگزار 

شد.
همت و تلاش ستودنی اصحاب رسانه با کوششهای بی نظیر رسول خادم از کهن 
کسوتان عرصه رسانه و یاران او باعث گردید تا استارت این کار از اسفند ماه 1400 
کلید خورده و درنهایت در عصر چهارشنبه 28 اردیبهشت ماه با حضور بزرگان 
ورزش قم در سالن همایش اداره کل ورزش وجوانان خاتمه یابد که این برای اولین 

بار در سایه تعامل اداره کل ورزش وجوانان با اصحاب رسانه بود.
نگاه مسئولان ورزشی هیئتها،کهن کسوتان،ورزشکاران وخبرگان ورزش قم 

دراین انتخاب استواربود ودرپایان هیئتهای کشتی،جانبازان و معلولین وبدمینتون 
با آرای بدست آمده سه هیئت برتری بودند که توانستند این جایگاه رابه خود 

اختصاص دهند.
و آسیا و  برومندش در عرصه جهانی،المپیک  با سرافرازی قهرمانان  کشتی 
کوششهای بی نظیرهادی علیائی رئیس هیئت توانمند خود توانست به این مهم 

دست یابد.
جانبازان و معلولین با هدایت آگاهانه استاد محمد پیروزمنش توانست اولین 
هیئت ورزشی باشد که درسال 1400 4نماینده پارالمپپیکی را روانه مسابقات 

توکیو نماید.
بدمینتون با قهرمانی رعد پدافند هوائی درلیگ برتر کشور وبادستان توانمند 
حسین زاده رئیس خلاق و کاربلد خود نیز توانست دراین انتخاب جز هیئتهای 

شایسته باشد.
درنگاه انتخاب ورزشکار برتر سال 1400 نام علی اصغر حسن زاده بیشتر از 

هراسمی به چشم آمد.
کاپیتان پرافتخار تیم ملی فوتبال ایران با دوانتخاب شایسته برترین فوتبالیست 
آسیا درسالهای گذشته این بار نیز توانمندی خود را به رخ انتخاب کنندگان کشید 

تا نامش همچنان در راس ورزشکاران برتر استان نمودی جلوه انگیز داشته باشد.
فاطمه خلیلی دروازه بان شایسته تیم ملی هندبال که نگاه جهانیان هندبال را 
در مسابقات جهانی بعنوان بهترین بازیکن به خود معطوف ساخت و اولین لژیونر 
قمی هندبال از استان قم نیز لقب گرفت شایسته کسب عنوان بهترین ورزشکار 
سال بود ودرنهایت علیرضا نجاتی پهلوان بزرگ کشتی قم با افتخارات بی نظیر در 
سطح جهان درکسب 3 مدال رده های نوجوانان،امید و بزرگسالان فرنگی جهان 
ومدالهای رنگارنگ آسیائی وبین المللی و دومین فرد شایسته کشتی از استان 
قم در المپیک توکیو مفتخر شد که بعنوان یکی از 3 ورزشکار شایسته قمی مورد 

تجلیل قرار گیرد.
درکناراین مراسم بمناسبت هفته فرهنگ پهلوانی دریک کار پسندیده وعالی با 
همت معاونت فرهنگی سازمان ورزش،اداره کل ورزش و جوانان ودوعلی مسئول 
فرهنگی اداره کل تقدیر از 16 نفرات شایسته اخلاق درهیئتهای ورزشی مورد 
تجلیل قرار گرفتند که جای یک خسته نباشید به عوامل انتخاب این عزیزان داشت 
ودرنگاه اخر تجلیل از کهن کسوت عرصه ورزش ورسانه رضا ملکی در دستور کار 

برگزار کنندگان این مراسم قرار گرفت که در نوع خود ستودنی بود.
تعامل ارزنده سانی خانی ودکتر رمضانی مدیر کل و معاونت اداره کل ورزش و 
جوانان با اصحاب رسانه باتوجه به تغییر مدیریت کل ورزش وجوانان در برگزاری 

این مراسم جای تقدیرداشت.
روزنامه وزین ایمان،پیام قم،شاخه سبز،پایگاه خبری حمیت نیوز و خبرگزاری 
ایسنا در تلاش دوماهه خود دربه تصویر کشاندن شایستگان ورزش قم تلاش 
حمزه  علیشاهی،محمد  خادم،استاد  رسول  ودرنهایت  داشتند  چشمگیری 
ای،عباس اصفهانیان،علی شابرم، فخر الدین یوسف پور بزرگان رسانه درکنار 
تلاشی ارزنده دوعلی مسئول فرهنگی اداره کل ورزش و جوانان در راه برگزاری 

هرچه شایسته این همایش جای تقدیر داشت.

نگاهی از زاویه دیگر به مراسم برترینهای ورزش قم؛

تعامل اداره کل ورزش و جوانان قم با اصحاب رسانه

به موجب ماده 12 قانون ثبت اسناد و املاک و ماده 59 اصلاحی آئین نامه مربوطه ، املاکی که 
در سه ماهه سوم سال 1401 تقاضای آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت 
مقرر آگهی نشده و هر آنچه طبق آراء هیئت نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی آن ها باید تجدید 

شود به شرح ذیل آگهی می شود :
 الف : املاکی که تقاضای ثبت آن ها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر 

آگهی نشده و مدت اعتراض آن ها از تاریخ اولین نوبت این آگهی به مدت 90 روز می باشد .
 1. تمامی هفت سهم و هفتصد و پانزده هزارم سهم مشاع از320 سهم ششدانگ پلاک 55 
اصلی به استثناء قطعات مفروزی قبلی و اراضی ملی شده ، به نام موقوفه میرزا احمد طغرودی 

تحت تولیت آقای دکتر سیدمحمدرضا شکرالهی . 
لذا به موجب ماده 16 قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه شخص یا اشخاصی یسبت به املاک 
ذکر شده در این آگهی واخواهی داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی ) ردیف 
الف ( تا مدت 90 روز و آن هایی که طبق آرای هیئت نظارت و دستور اداری تجدید آگهی شده ) 
ردیف ب ( به مدت 30 روز دادخواست خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمایند و همچنین 
طبق ماده 17 قانون مذکور در صورتی که قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف 
دعوی یا متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم 
نمایند ، اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلا اثر است 
، و طبق قسمت اخیر ماده 16 قانون ثبت و تبصره ماده 17 رفتار خواهد شد ، جمعا به موجب 
تبصره 2 ماده واحده مصوب 1373/2/15اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده 16 قانون 
ثبت می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم 
دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد ، ضمنا طبق ماده 56 آئین نامه قانون ثبت حقوق 
ارتفاقی در موقع تحدید حدود در صورت مجلس تحدیدی قید خواهد شد ، این آگهی نسبت به 
ردیف الف در 2 نوبت به فاصله 30 روز و نسبت به ردیف ب در یک نوبت چاپ و منتشر می شود . 
تاریخ انتشار نوبت اول : روز یکشنبه 1401/2/4 
تاریخ انتشار نوبت دوم : روز یکشنبه 1401/3/1
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد 
محمدرضا خدایاری 

آگهی های نوبتی سه ماهه اول سال ، اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد 
آگهی نوبتی سه ماهه اول – اردیبهشت ماه ۱۴۰۱

مدیرکل ورزش و جوانان استان قم:

دسترسی اهالی مناطق محروم به امکانات ورزش افزایش یابد 
رؤسای  گفت:  قم  استان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
و کم  مناطق محروم  در  را  ورزش  باید  ورزشی  هیأت های 
برخوردار ترویج دهند، در این مناطق استعدادهایی وجود 

دارند که می توانند در سطح ملی و فراملی بدرخشند. 
رسم  جشنواره  برگزاری  به  اشاره  با  سانی خانی  ابراهیم 
جوانمردی در قم اظهار کرد: جوانان غیور و ورزش دوست 
قمی با کمترین ادعا وارد رقابت های ملی و فرا ملی می شوند 
و نام قم و ایران را درخشان می کنند، این افراد سرمایه های 
این شهر و مملکت هستند و معرفی آن ها موضوع مهمی 

است که نباید نسبت به آن غافل شد.

رسم  جشنواره  دست اندرکاران  از  تقدیر  ضمن  وی 
ترویج  حقیقت  در  پهلوانی  مرام  ترویج  افزود:  جوانمردی 
آموزه های دینی است؛ زمانی که قهرمان ملی ما با بالای 
سر بردن وزنه نام یا ابوالفضل)ع( را فریاد می زند، یعنی در 
اوج قهرمانی و قدرت فرهنگ و ارزش اسلامی را به نمایش 
می گذارد، ما پهلوانان زیادی در کشورمان داریم که در سایه 
مقام معظم رهبری به دنبال این هستند که اهداف نظام و 

انقلاب را محقق کنند.
ورزشکاران  گفت:  قم  استان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
ما فقط به دنبال کسب شهرت و ثروت نیستند بارها ثابت 

وقتی  هستند،  مردم  و  نظام  رهبری،  حامی  که  کرده اند 
رژیم  نماینده  مقابل  جهانی  مسابقات  در  ما  ورزشکار 
ما  یعنی  این  نمی شود  حاضر  صیهونیستی  کودک کش 
حامی انقلاب هستیم، جوانان ایرانی در بسیاری از عرصه ها 
به ویژه نظامی، دانش بنیان و ورزش مقابل دشمنان پیروز 
شده اند. سانی خانی تصریح کرد: ورزشکاران قمی، جوانان 
غیرت مند که عاشق نام قم و ایران هستند، با امکانات اندک 
همیشه شگفتی آفرین بوده اند، مردان و زنان قمی همواره 
ثابت کرده اند به ورزش اهمیت زیادی داده اند و به دنبال 
کسب افتخار برای استان و کشورشان هستند، ورزش در 

قم سن و سال نمی شناسد از کودک تا بزرگسال در کنار هم 
ورزش می کنند.

هیأت  رؤسای  کرد:  تاکید  قم  و جوانان  ورزش  مدیرکل 
ورزشی ما باید ورزش را به طرف مناطق کم برخوردار ببرند، 
هدف  باید  محروم  مناطق  جوانان  بین  در  ورزش  ترویج 
اصلی همه ما باشد در این مناطق نباید افراد علاقه مند به 
ورزش به دلیل مشکلات مالی از ورزش دور شوند، همه 
امکانات ورزشی را در این مناطق باید متمرکز کنیم چراکه 
می  توانند  که  دارند  وجود  محرومان  بین  استعدادهایی 

افتخارات بسیاری را رقم بزنند.

در صورت انتقال نهایی به هال سیتی رقم میخورد؛

هدیه ۱۵ میلیاردی صیادمنش به استقلال 

مهاجم ملی پوش کشورمان در صورت انتقال نهایی اش به هال سیتی پاداشی 
چشمگیر به استقلال خواهد داد. 

ملی  تیم  دار  آینده  و  جوان  ستاره  صیادمنش  اللهیار  گزارش،  این  براساس 
کشورمان در سال 2019 با مبلغ 800 هزار دلار از استقلال راهی فنرباغچه ترکیه 
شد. ستاره جوان در ابتدای حضورش در باشگاه بزرگ فنرباغچه جایی در ترکیب 
تیم پیدا نکرد و به صورت قرضی راهی تیم استانبول اسپور در دسته یک ترکیه شد.
صیادمنش در این تیم ترکیه ای هم موفق ظاهر نشد و در نهایت به صورت قرضی 
راهی زوریا اوکراین شد. دوران شکوفایی ستاره ایرانی در لیگ اوکراین آغاز شد و در 

طول یک سال و نیم حضورش در زوریا عملکرد خوبی از خود به نمایش گذاشت.
درخشش صیادمنش باعث شد تا مشتریان زیادی پیدا کند و در نهایت زمستان 

گذشته دوباره به صورت قرضی به هال سیتی انگلیس ملحق شد.
عملکرد خوب مهاجم تیم ملی ایران با هال سیتی باعث شده تا مدیران باشگاه 

انگلیسی به دنبال خرید دائمی این بازیکن از فنرباغچه باشند.
طبق گزارش های رسیده از انگلیس هال سیتی مبلغ 2 میلیون یورو برای خرید 
دائمی صیادمنش آماده کرده و توافقات برای انتقال دائمی این بازیکن انجام 
شده است. طبق اعلام مدیران سابق باشگاه استقلال بندی در قرارداد انتقال 
صیادمنش از استقلال با فنرباغچه وجود دارد که در صورت فروش این بازیکن از 
سوی باشگاه ترکیه ای مبلغ 20 درصد این انتقال به آبی پوشان پایتخت می رسد.

بدین ترتیب در صورت انتقال دائمی صیادمنش به هال سیتی مبلغ 400 هزار 
یورو)حدود 15 میلیارد تومان( به باشگاه استقلال می رسد.

 
انتقال به تیم های دیگر اروپا منتفی است

طارمی در پورتو ماندنی شد
یک رسانه پرتغالی اعلام کرد مهدی طارمی مهاجم ایرانی پورتو فصل آینده هم در 

این تیم حضور خواهد داشت.
مهدی طارمی مهاجم تیم ملی ایران فصل گذشته و با عقد قرارداد چهار ساله 
به تیم فوتبال پورتو پیوست و امسال دومین فصل حضورش در این تیم را سپری 
می کند. با توجه به درخشش طارمی در این دو فصل، بارها صحبت از توجه دیگر 
تیم های اروپایی مثل آث میلان، آرسنال و… به این مهاجم به میان آمد. از آنجا که 
پورتو در بازار نقل و انتقالات اروپا یکی از تیم های فعال است، انتظار می رفت مهاجم 
ایران هم از همین کانال به تیمی بزرگ تر ترانسفر شود. بازیکنانی نظیر »الکس 
تلس«، »خسوس کرونا« و »سرجیو اولوی را« در همین دو فصل از پورتو راهی 
منچستریونایتد، سویا اسپانیا و آاس رم ایتالیا شدند. ترانسفر موفق دیگر باشگاه 
پورتو، انتقال »لوئیس دیاز« به لیورپول در زمستان بود و نشان داد استعدادیاب 
های تیم های بزرگ اروپا لیگ پرتغال و تیم پورتو را با ذره بین دنبال می کنند. این 
موارد در کنار درخشش طارمی و توانایی گلزنی و پاس گل او امیدواری ها را برای 
حضور او در لیگی بزرگ تر از پرتغال افزایش داده بود. با این حال با اعلام روزنامه 
»ابولا« پرتغال در شماره امروز شنبه خود خبر داد طارمی در فصل 23-2022 هم 
در پورتو ماندنی است و سومین سال حضورش در این تیم را تجربه خواهد کرد. 
ابولا به دلیل اهمیت این خبر آن را حتی روی اخبار روی جلد خود قرار داده است. 
کار طارمی در این فصل از فوتبال پرتغال فردا و با انجام دیدار فینال مقابل توندلا به 
پایان می رسد. پورتو در لیگ پرتغال به عنوان قهرمانی رسید و طارمی با 20 گل و 
12 پاس گل، بهترین بازیکن پورتو و تاثیرگذارترین بازیکن پرتغال شد. او می تواند 

آمار خود را در دیدار فینال جام حذفی بهبود ببخشد.
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رحیمی جهان آبادی عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:

حاکمیت، دغدغه سوء استفاده از اعتراضات و تجمعات را دارد
عمدتاً  می کنند  تجمع  که  مردمی   : گفت  مجلس  ملی  امنیت  کمیسیون  عضو 
خواسته های صنفی و معیشتی دارند، اما برخی سوء استفاده کنندگان این اعتراض را به 
خواسته های ساختار شکنانه علیه نظام، امنیت، آشوب و خرابکاری، تبدیل می کنند که 
این موارد را هیچ کس قبول نمی کند و هیچ نظامی هم نمی تواند آن رفتار ها را تحمل کند. 
جلیل رحیمی جهان آبادی، در پاسخ به اینکه آیا کمیسیون مذکور به مسئله بازداشت 
رانندگان اتوبوس ورود پیدا می کند؟ گفت: با توجه به شرایط اقتصادی در کشور، طبیعی 
است که مردم عصبانی و ناراحت هستند، بنابراین اعتراض دارند و حق هم دارند. البته 
حاکمیت دغدغه هایی نظیر سوء استفاده از این اعتراضات و تجمعات را دارد، که از این 
منظر هم باید به حاکمیت حق داد. در هر صورت بازداشت هایی که در خصوص رانندگان 
اتفاق افتاده را باید بررسی کنیم، ببینیم به چه دلیل اتفاق افتاده و کسانی که بازداشت 
شدند، چه کسانی بودند، چون در خصوص هر بازداشتی باید با شناخت قضاوت کرد که آیا 
واقعاً یک کارگر یا راننده عادی بوده یا لیدر هایی هستند که می خواهند، از این تجمعات به 

حق صنفی و مردمی، سوء استفاده های سیاسی کنند.
او افزود: در حقیقت مردمی که تجمع می کنند عمدتاً خواسته های صنفی و معیشتی 
دارند، اما برخی سوء استفاده کنندگان این اعتراض را به خواسته های ساختار شکنانه علیه 
نظام، امنیت، آشوب و خرابکاری، تبدیل می کنند که این موارد را هیچ کس قبول نمی کند 
و هیچ نظامی هم نمی تواند آن رفتار ها را تحمل کند. اما قطع مسلم ما به عنوان نماینده 

مردم طرف مردم هستیم کما اینکه نظام هم، مردمی است.
رحیمی جهان آبادی در واکنش به اینکه برخی بر این باور هستند که این بازداشت ها 
اعتراضات و عصبانی تر شدن آن ها می شود، تصریح کرد: نحوه  باعث شعله ور شدن 
مدیریت تجمعات ابعاد گوناگون دارد که یکی از ابعاد آن امنیتی است، به این ترتیب که 

بررسی می شود، چه کسانی می خواهند این تجمع به حق را به سمت چالش ببرند. بُعد 
دیگر جنبه روانشناسی است که شامل گفتگو با مردم و شنیدن حرف آن ها می شود، 
اینکه کجا حق می گویند، کجا ناحق می گویند، کجا واقعاً می شود کاری کرد و کجا اگر 
نمی توانیم کاری انجام بدهیم، با ارائه توضیح به مردم بگوییم اینجا را به این دلیل نمی توانیم 

انجام بدهیم.
با توجه به شرایط اقتصادی کشور مردم حق اعتراض دارند 

او در ادامه اظهار کرد: یکی دیگر از ابعاد مدیریت تجمعات مربوط به مدیریت های 
انتظامی است، به این ترتیب که اگر مأموری برای کنترل یک تجمع مردمی، به محل اعزام 
می شود به صورتی برخورد نکند که مردم را در موضع چالش و برخورد قرار بدهد. بنده 
اخیراً فیلمی دیدم که در آن یک فرمانده یگان ویژه در گفتگو با نیروهایش بسیار صادقانه 
می گفت خواسته های معترضین تا چه اندازه به حق است و چقدر ناحق است، با مردم 
برخورد فیزیکی نکنید، فقط مانع خرابکاری شوید؛ لذا فکر می کنم باید بعد از 40 سال به 
این عقلانیت و درایت رسیده باشیم که خواسته های مردم را بشنویم، تجمعات را مدیریت 
کنیم و برای رفع مشکلات هم واقعاً گوش شنوا و اراده وجود داشته باشد چرا که مردم 
به نظر من مردمی هستند که از هر نظر، خواسته های به حقی دارند و چیزی فراتر از 
حق خودشان هیچ وقت از ما طلب نکردند، در نتیجه مواردی را که از ما می خواهند جزو 

حقوقشان است.
رحیمی جهان آبادی ضمن تاکید بر به حق بودن اعتراضات مردمی خاطرنشان کرد: 
طبیعتاً مردم را باید درک کرد، حرف آن ها را شنید و تجمعات را به درستی مدیریت کرد. 
این ها نکاتی است که هر کدام از آن ها اگر درست رعایت نشود ممکن است یک تجمع 

مردمی تبدیل به یک چالش برای نظام یا خود مردم یا آسیب به امکانات دولتی، شود.

قالیباف بهترین گزینه برای ریاست دو سال آینده مجلس است
این نماینده مجلس در بخش دیگری از صحبت های خود در ارزیابی عملکرد هیات 
رئیسه در دو سال گذشته، متذکر شد: به نظر بنده شخص قالیباف یک مدیر اجرایی و 
باتجربه است. مدیری است که درک عاقلانه ای از شرایط کشور، مجلس و نحوه مدیریت 
آن دارد. قدر مسلم به نظر می رسد قالیباف می تواند بهترین گزینه برای ریاست دو سال 

آینده باشد.
هرحال  به  رئیسه  هیات  عملکرد  خصوص  در  اما  داد:،  ادامه  جهان آبادی  رحیمی 
نمایندگان در خصوص نحوه اداره مجلس، موضوعاتی که به دستور کار می آید یا در 
خصوص نیاز های خود نمایندگان، مطالباتی دارند. به عنوان مثال نماینده ای در حوزه 
انتخاباتی اش، نیازها، مسائل و مشکلاتی وجود دارد و خواستار این است که هیات رئیسه 

این موارد را از طریق رایزنی با وزرا و امکاناتی که در اختیار دارد، حل کند.
او با تاکید بر اختیار محدود نمایندگان، خاطرنشان کرد: برخلاف تصور مردم، امکاناتی 
که در اختیار نمایندگان است، متناسب با وظایف آن ها نیست. در حال حاضر نمایندگان 
برای دفاتر شهرستان ساختمان اجاره می کنند، بسیاری از نمایندگان واقعاً امکانات اولیه 

برای تشکیل یک جلسه در شهرستان با اقشار مختلف مردم را ندارند.
رحیمی جهان آبادی همچنین افزود: در خصوص عملکرد هیات رئیسه نکته دیگر این 
است که در بسیاری از مواقع با توجه به شرایط کشور مواردی را که فکر می کنیم در اولویت 
مردم قرار دارد، را مطرح می کنیم، اما هیات رئیسه به نحوی تصمیم می گیرد که مشاهد 
می کنیم آن موارد در دستورکار نیست. این موارد ایراد هایی است که به نظر می رسد از 
طریق رأی به اعضای هیات رئیسه یا گفتگو می توان آن را اصلاح کرد، اما در مورد شخص 

قالیباف، فکر می کنم کما فی السابق او بهترین گزینه برای ریاست مجلس است.

آخرین تحولات احیای برجام؛

 بوررل پیگیر است، شیخ تمیم امیدوار
روزهای پس از 20 اسفند 1400 که هماهنگ کننده برجام از ایجاد وقفه در 
مذاکرات برای احیای توافق هسته ای خبر داد گویی دو فرد بیش از دیگران پیگیر 
از سرگیری مذاکرات و خروج روند احیای برجام از بن بست هستند؛ مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا که نهاد متبوعش هماهنگ کننده برجام است و 
البته امیر قطر که تلاش دارد کشورش را به عنوان تسهیل گر این روند معرفی و 

تثیت کند. 
انریکه مورا که 22 اردیبهشت پس از سفری دو روزه تهران را به مقصد بروکسل 
ترک کرد، جزئیاتی را از رایزنی هایش در اختیار جوزپ بوررل قرار داد که مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا ساعتی بعد و در حاشیه اجلاس گروه 7 از خروج 

مذاکرات از بن بست خبر داد و توافق در وین را نیز در دسترس دانست. 
روز پنجشنبه دو هفته گذشته همزمان با حضور هماهنگ کننده برجام در 
تهران، شیخ تمیم بن حمد آل ثانی نیز سفری یک روزه به تهران داشت؛ سفری که 
بسیاری آن را تلاش امیر قطر برای کمک به خروج مذاکرات از بن بست و حصول 

توافق دانستند. 
حضور همزمان مورا و شیخ تمیم این نوید را می داد که آغاز هفته در ایران با 
خبرهای خوبی همراه باشد اما این امید در سخنان مسئول سیاست خارجی 

اتحادیه اروپا و در همان روز جمعه باقی ماند. 
علی باقری، معاون سیاسی وزیر امور خارجه و مذاکره کننده ارشد ایران تنها یکبار 
و در بازدید از نمایشگاه بین المللی نفت، گاز و پتروشیمی در تاریخ 25 اردیبهشت 
از دیدارهایش با هماهنگ کننده برجام سخن به میان آورد و گفت: جمهوری 
اسلامی ایران همان اندازه که در فرآیند مذاکرات و انجام تعهدات بین المللی از 
جمله در موضوع توافق برای رفع تحریم ها جدی است، در عدم اعتماد به دشمن و 

عدم اتکا به بیگانگان برای مصونیت از تحریم هم راسخ و مصمم است. 
مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا اما عصر روزجمعه و در تماس تلفنی با 
را مطرح کرده است.  وین  بار دیگر موضوع مذاکرات  امیرعبداللهیان  حسین 
براساس خبری که دستگاه دیپلماسی در اختیار خبرگزاری ها قرار داده است، 
بوررل ضمن تاکید بر ابتکارات مطرح شده از سوی جمهوری اسلامی ایران در 
طول مذاکرات وین، ابراز داشت: ما اکنون در مسیر جدید تداوم گفت وگو و تمرکز بر 
راه حل ها قرار داریم. وی با بیان اینکه ما مصمم هستیم در تماس مستمر بین تهران 
و واشنگتن به منظور نزدیک ساختن دیدگاه ها به تلاش خود ادامه دهیم، عنوان 

کرد: برای رسیدن به نتیجه خوب امیدوار هستم.
وزیر امور خارجه کشورمان نیز در این گفت وگو، با اشاره به سفر اخیر انریکه مورا، 
معاون مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا به تهران گفت: در سفر وی ابتکاراتی 
مورد بررسی قرار گرفته است. وی با اشاره به جدی بودن جمهوری اسلامی ایران 
در توافق قوی و پایدار اظهار داشت: تهران حسن نیت و اراده لازم را برای رسیدن 

به یک توافق داراست.
این بار نیز گویی که نام امیر قطر با مذاکرات برای احیای برجام گره خورده 
باشد،  شیخ تمیم در دیدار با صدراعظم آلمان به موضوع برنامه هسته ای ایران و 
مذاکرات وین هم پرداخت و گفت: با شولتز درباره حل و فصل مسالمت آمیز پرونده 
هسته ای ایران تأکید کردیم. ما به ضرورت توافق ایران با کشورهای اروپایی و آمریکا 
پرداختیم و در این خصوص خوشبین هستیم. امیدواریم دو طرف به توافق دست 

یابند و قطر آماده مشارکت در حل و فصل این پرونده است.

یک کارشناس مسایل منطقه:

کابینه آینده نزدیک به مقاومت است

یک کارشناس مسایل منطقه با اشاره به انتخابات پارلمانی اخیر در لبنان درباره 
موقعیت حزب الله در پارلمان آینده گفت: به نظر حزب الله به همین رای اکتفا کرده 
است و اکنون رایزنی ها برای تشکیل فراکسیون قدرتمند برای معرفی نخست وزیر 

آغاز شده است. 
حسن هانی زاده در گفت وگو با ایسنا با اشاره به انتخابات پارلمانی در لبنان و 
نتایج آن اظهار کرد: نتایج انتخابات بیست و چهارمین دوره پارلمانی لبنان با 
یک سری تغییرات در شاکله فراکسیون ها و احزاب شرکت کننده همراه بوده 
است. جنبش امل و حزب الله دو جریان قدرتمند شیعه بر روی هم نزدیک 
به 30 کرسی را به دست آوردند البته بخشی از آرا این دو جریان مهم به دلیل 
جریان سازی هایی که در ماه های اخیر از سوی آمریکا، فرانسه و عربستان انجام 
شد ریزش کرد ولی با این حال از آنجایی که جریان آزاد ملی حدود 20 کرسی 
به دست آورده است، این جریان همراه با احزاب امل و حزب الله می توانند در 
آینده با ائتلاف با سایر احزاب اکثریت کرسی ها را به دست آورند و نخست وزیر 

را معرفی کنند.
وی افزود: به نظرم مجلس آینده لبنان، ترکیبی از همه احزاب و گروه هاست و 
احزاب قدرتمند بدون ائتلاف با سایر احزاب دیگر نمی توانند اکثریت را به دست 
برخی  بداقبالی  و  کارشناس مسایل منطقه تصریح کرد: شکست  این  آورند. 
چهره های سنتی در پارلمان و دولت لبنان نشان می دهد که ذائقه سیاسی رای 
دهندگان لبنانی تغییر کرده است و آنها انتخاب چهره های جوان و تکنوکرات را 

ترجیح می دهند.
هانی زاده گفت: پارلمان آینده لبنان کاملا متفاوت با پارلمان های سابق خواهد 
بود که عمدتا چهره های سنتی و مورثی بودند. شکل گیری فراکسیون ها در پارلمان 
این طور خواهد بود که جریان آزاد ملی، امل و حزب الله نقش بیشتری خواهند 
داشت، هر چند بخشی از جریان اهل سنت نزدیک به سعد الحریری در انتخابات 
شرکت نکرد که موجب کاهش مشارکت در انتخابات شد اما مشارکت 41 درصدی 
در این انتخابات نشان می دهد اقبال برای شکل گیری یک پارلمان و دولت یک 

دست و همراه هم چنان وجود دارد.
وی درباره واکنش و برخورد حزب الله لبنان به ریزش آرا در انتخابات پارلمانی 
و مدیریت فضای فعلی اظهار کرد: تاثیرات سخنرانی های سیدحسن نصرالله 
در این مدت پر رنگ بوده است و آرا مشترک امل و حزب الله که به کسب 31 
کرسی در پارلمان منجر شد، گویای همین تاثیر است. اما همه ما می دانیم که 
فضای موجود در لبنان با توجه به وضعیت ناپایدار اقتصادی، بدهی زیاد لبنان 
و افزایش نرخ تورم موجب شده فضای سیاسی اجتماعی در این کشور کمی 
ملتهب شود و در این فضا نیاز است تا همه احزاب در همکاری و همراهی با 

هم حرکت کنند.
این کارشناس مسایل منطقه خاطرنشان کرد: حزب الله به همین رای اکتفا کرده 
است و اکنون رایزنی ها برای تشکیل فراکسیون قدرتمند برای معرفی نخست وزیر 
آغاز شده است و پیش بینی می شود کابینه یک دست نزدیک به مقاومت در آینده 

نزدیک تشکیل شود.
هانی زاده گفت: اما کسب 30 کرسی در انتخابات پارلمانی برای جبهه مقاومت 
در لبنان، یک نقطه اتکایی است و جایگاه امل و حزب الله هم چنان در پارلمان 

قوی است.

سفیر تهران در عمان در گفت وگویی به تشریح برنامه ها و دستاوردهای سفر 
آیت الله رییسی به عمان پرداخت. 

علی نجفی، سفیر جمهوری اسلامی ایران در عمان در گفت وگو با ایرنا با اشاره 
به سفر رییس جمهور به عمان ضمن تشریح اهمیت این سفر گفت: روابط ایران 
و عمان در حوزه های مختلف روابط بسیار خوبی است. این روابط مبتنی بر 
اصول حسن همجواری و اشتراکات تاریخی، فرهنگی و مناسبات همسایگی 
است، همچنین در حوزه سیاسی روابط دو کشور روابط ممتازی است و ما در 
حوزه همسایگان دو کشوری هستیم که هیچ مسئله و مشکلی در مناسبات 

فیمابین وجود نداریم
وی ادامه داد: در حوزه اقتصادی نیز ظرفیت های به مراتب بیشتری برای 
توسعه روابط فی مابین وجود دارد که خوشبختانه در این بخش هم مناسبات دو 
کشور مسیر رو به رشد و تعالی را طی می کند، بنابراین یکی از اولویت های ما این 

است که روابط اقتصادی را هم پای مناسبات سیاسی ارتقا دهیم.
رویکرد دولت برای توسعه با همسایگان راهبرد دقیقی است

سفیر تهران در مسقط با بیان اینکه معتقدم رویکرد دولت برای توسعه همکاری 
با حوزه همسایگان راهبرد درست و دقیقی است، تاکید کرد: ایران در نقطه 
بسیار مهم جغرافیایی واقع شده است. همسایگان متعددی دارد و اولویت 
همکاری با همسایگان می تواند ظرفیت های مناسبی را برای تقویت ارتباطات 
اقتصادی،  زمینه های مختلف  در  با کشورهای همسایه  اسلامی  جمهوری 
تجاری، فرهنگی، گردشگری، ترانزیت و همکاری های حمل و نقلی ایجاد کند. 
نجفی افزود: بنابراین ایران به خصوص در حوزه همسایگان جنوبی و در حوزه 
خلیج فارس و عمان می تواند جایگاه مهمی در این سیاست همسایگی داشته 

باشد.
سفر رییس جمهور به عمان، زمینه های جدیدی را برای تقویت روابط 

میان دو کشور فراهم می کند
سفیر ایران در عمان با بیان اینکه سفر رئیس جمهور به عمان سفر بسیار مهمی 
است، اظهار داشت: رایزنی ها و سفرها در سطوح عالی می تواند به ترسیم 
مسیرهای جدید برای توسعه همکاری دو کشور کمک کند. این اولین سفر 
آیت الله رئیسی به عمان از زمانی که مسئولیت دولت را به عهده گرفته است و 
همچنین اولین دیدار رئیس جمهور اسلامی ایران و سلطان عمان است. چراکه 

پس از درگذشت مرحوم سلطان قابوس که دو سال قبل اتفاق افتاد، ما سفری 
در سطح روسا نداشتیم و از این جهت هم از زمانی که سلطان هیثم شروع به 
کار کرد و هم از زمانی که آیت الله رئیسی به عنوان رئیس جمهور انتخاب شد، 
این اولین دیدار سران دو کشور در این زمینه است لذا اطمینان داریم که این 
سفر می تواند عرصه ها و زمینه های جدید و موثری را برای توسعه و تقویت روابط 

دوستانه و برادرانه جمهوری اسلامی ایران و سلطنت عمان فراهم کند.
جمهوری اسلامی ایران، از نقش سازنده عمان در تحولات منطقه 

استقبال می کند
نجفی با اشاره به اینکه عمان سیاست متوازنی را در سیاست خارجه خود 
دنبال می کند، گفت: عمان در مقاطع مختلف سعی کرده که در راستای کمک 
به حل مسائل و مشکلات مختلف ایفای نقش کند. جمهوری اسلامی ایران 
در راستای سیاست اصولی خود برای کمک به تحکیم صلح و امنیت در سطح 
منطقه بین المللی از ایفای چنین نقشی سازنده ای استقبال می کند و در این 
راستا امیدوار هستیم که رایزنی ها و همکاری های دوستانه دو کشور هرچه بیشتر 
به مسیر کاهش مسائل و مشکلات در سطح منطقه و تقویت صلح و امنیت و 

شکوفایی اقتصادی در سطح منطقه کمک کند.
سفیر تهران در مسقط ادامه داد: رفت و آمد مقامات کشورهای مختلف به 
تهران و افزایش ارتباطات و دیدارها می تواند به تقویت مسیر گفت وگو و همکاری 
و توسعه مناسبات دوستانه کشورهای مختلف و میان جمهوری اسلامی ایران و 

این کشورها و سایر کشورها با یکدیگر منجر شود.
مسائل کشورهای منطقه باید توسط خود کشورهای منطقه حل و فصل شود

وی خاطرنشان کرد: ایران در چارچوب رویکرد اصولی خود مبنی بر گفت وگو 
و همکاری از چنین وضعیتی استقبال می کند. معتقد هستیم که این ارتباطات 
می تواند به رفع سوء تفاهم ها، تعریف و طراحی زمینه های همکاری دوستانه در 
روابط جمهوری اسلامی ایران با کشورهای مختلف منجر شود و به این وضعیت 
کمک کند. این در چارچوب سیاست اصولی جمهوری اسلامی ایران مبنی بر 
تمرکز بر منطقه و حوزه همسایگان هم قابل تحلیل است. ما اعتقاد داریم مسائل 
میان کشورهای منطقه باید توسط خود کشورهای منطقه حل و فصل شود و 
رویکرد درون منطقه ای را به جای مداخلات کشورهای خارج از منطقه در سطح 

منطقه ترجیح می دهیم.

توسعه همکاری های ترانزیتی با عمان
سفیر ایران در مسقط در مورد همکاری های تزانزیتی میان ایران و عمان گفت: 
یکی از مهمترین زمینه های توسعه همکاری جمهوری اسلامی ایران و سلطنت 
عمان در زمینه ترانزیت و حمل و نقل است و از همین طریق همکاری های 
تجاری و اقتصادی افزایش یافته است.بر همین اساس خوشبختانه ساختارهای 
حقوقی و قراردادی خوبی را در روابط دو کشور و همچنین میان ایران و عمان و 
سایر کشورهای منطقه داریم که از مهمترین آن، کریدور حمل و نقلی موسوم به 
موافقتنامه عشق آباد است که میان عمان، ایران، ترکمنستان و ازبکستان منعقد 

شده است.
وی تاکید کرد: با توجه به شرایط نوظهور در حوزه همسایگان شمالی ایران و 
تحولات فی مابین روسیه و اوکراین و مسائل میان دو کشور به اعتقاد بنده این 
موقعیت،به مراتب مهمتر و برجسته تر شده است و امیدواریم در این چهارچوب 
شاهد افزایش و تقویت همکاری ها باشیم. یکی از جهت گیری های مرتبط 
با بخش ترانزیت موضوع صادرات مجدد است. هم ظرفیت هایی که ایران و 
موقعیت ممتاز جغرافیایی که ایران برای ترانزیت کالاهای مختلف و صادرات 
کالاهای مختلف به کشورهای دیگر دارد و هم موقعیتی که عمان برای صادرات 

مجدد به کشورهای همسایه در افریقا و  سایر مناطق دارد.
اهمیت ظرفیت بنادری میان ایران و عمان

نجفی همچنین در مورد اهمیت بنادر دو کشور تاکید کرد: بنادر دو کشور در 
این راستا می توانند نقش مهمی ایفا کنند، امکانات و ظرفیت های بندرگاهی 
بنادر داریم و همچنین  بندر عباس و چابهار و دیگر  ایران در  که در جنوب 
فرصت هایی که در سلطنت عمان وجود دارد در این بخش یکی از مهمترین 

ظرفیت ها و زمینه های همکاری دو کشور را می توانیم در نظر داشته باشیم.
گفت:  عمان  و  ایران  اقتصادی  همکاری های  وضعیت  به  اشاره  با  وی 
خوشبختانه این همکاری ها مسیر رو به رشد و افزایشی را طی می کند در سال 
1400 رکورد جدیدی در حجم مبادلات تجاری ایران و عمان ثبت شده که برای 
اولین بار این رقم را شاهد هستیم که حجم مبادلات تجاری در سال گذشته 
حدودا یک میلیارد و سیصد وپنجاه میلیون دلار بود و این رشد بالایی در مقایسه 

با قبل بوده است.
سفر آیت الله رییسی به افزایش مراودات اقتصادی و تجاری کمک می کند

سفیر تهران در مسقط تاکید کرد: امیدوار هستیم که در سال جدید هم با 
تلاش مشترک بخش های دولتی و خصوصی شاهد افزایش هرچه بیشتر این 
مبادلات باشیم و فرصت های جدیدی هم در این مسیر فراروی دو کشور قرار 
گرفته است و امیدواریم که سفر رییس جمهور و گفت وگوی وی با مقامات عمانی 
به توسعه این همکاری ها کمک کند و اطمینان داریم که این اتفاق خواهد افتاد 

و مراودات اقتصادی و تجاری دو کشور تسهیل خواهد شد.
نقش عمان در مذاکرات عربستان مهم و موثر است

نجفی به نقش عمان اشاره کرد و گفت: نقش عمان همواره موثر و مهم ارزیابی 
می شود اما در حال حاضر مذاکرات ایران و عربستان در همان چارچوب بغداد 

در حال پیگیری است.
 وی ادامه داد: از مهمترین زمینه های ارتباطات دو کشور در حوزه گردشگری 
از ظرفیت بسیار خوبی  این بخش  به ویژه گردشگری سلامت است. ما در 
برخوردار هستیم. تعداد قابل توجهی از عمانی ها در طول سال به شهرهای 
مختلف ایران به ویژه شیراز برای درمان و کارهای پزشکی بهداشتی و درمانی 
سفر می کنند. همچنین متقابلًا شهروندان ایرانی هم به منظور گردشگری و 

بررسی زمینه های فعالیت اقتصادی و تجاری به عمان سفر می کنند.
سفیر ایران در عمان در مورد لغو وزیرای عمان گفت: خوشبختانه یکی از 
اتفاقات خوبی که در اینجا به وقوع پیوسته، لغو ویزا برای اتباع ایرانی است. به 
این معنا که اکنون اتباع ایرانی می توانند با روادید رایگان به مدت 14 روز به عمان 

سفر داشته باشند.
نجفی در پایان در مورد دیدارهای رییس جمور در مسقط خاطر نشان کرد: 
آیت الله رییسی علاوه بر دیدار با سلطان عمان با سایر مقامات این کشور نیز 

دیدار و گفت وگو خواهد کرد.

سفیر ایران در عمان تشریح کرد:

برنامه ها و دستاوردهای سفر آیت الله رییسی به عمان 

یک فعال سیاسی اصلاح طلب :

 اصولگرایان ، دولت را به شرکت تعاونی تبدیل کردند
یک  فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: جبهه اصولگرایان 
را  دولت  که  نحوی  به  دارد؛  وجود  دولت  از  زیادی  توقعات 
تبدیل به یک شرکت تعاونی کرده اند و هر کسی یک سهم و 
گوشه ای را مطالبه می کنند. معتقدم امروز عملًا دولت هم به 
لحاظ سیاست های خارجی و هم به لحاظ سیاست داخلی 

چالش های جدی در درون با اصولگرایان دارد. 
هدایت آقایی، درباره اصلاح نظام پرداخت یارانه ها از سوی 
دولت و این که آیا این نوع پرداخت یارانه می تواند مشکلات 
معیشتی و اقتصادی مردم را حل کند، گفت: ریشه مشکلات 
و فشارهای که امروز مردم تحمل می کنند در خارج از مرزهای 
ما و در اثر عدم ناهماهنگی ها، مرادوه و تعامل با جهان بیرونی 

است.
این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: در حال حاضر 
با اندکی از کشورها در ارتباط هستیم زیرا ساختار سیاست 
خارجه ما امروز به سمت و سویی رفته که نمی توانیم از منافع 
جهانی و پتانسیل هایی که در مراودات بین المللی در صنعت 
و تکنولوژی وجود دارد استفاده کنیم. ما به عنوان یک کشور 
صادرکننده مواد نفتی؛ حال چه به صورت خام و یا چه به 
صورت های دیگر با دادن تخفیف هایی در حوزه های مختلف 
در حال نفس کشیدن هستیم آن هم درحالی که خودمان باید 

کالاها را گران خریداری کنیم.

وی با بیان این که امروز ایران با داشتن بیش از 85 میلیون 
نفر جمعیت با آسیب شدید در زمینه کسب و کار و پایین 
آمدن درآمدها روبه رو است، عنوان کرد: یک گسست طبقاتی 
و  متوسط  فرودست،  طبقه  است،  گرفتن  شکل  درحال 

بالادست در حال اضمحلال و از بین رفتن هستند.
آقایی خاطرنشان کرد: قسمت بدتر ماجرا آنجا است که در 
خود جبهه اصولگرایان توقعات زیادی از دولت وجود دارد؛ به 
نحوی که دولت را تبدیل به یک شرکت تعاونی کرده اند و هر 
کسی یک سهم و گوشه ای را مطالبه می کنند. معتقدم امروز 
عملًا دولت هم به لحاظ سیاست های خارجی و هم به لحاظ 
سیاست داخلی چالش های جدی در درون با اصولگرایان 

دارد. 
وی با بیان این که بحث اصلاح یارانه ها از قدیم مطرح بود 
و اقداماتی هم در این زمینه صورت گرفت حال این دولت 
آن را به عنوان یک اقدام پررنگ در رأس برنامه های خودش 
زمان  از  یارانه ها  اصلاح  شعار  شد:  یادآور  است،  داده  قرار 
دولت اصلاحات مطرح بود و تصمیم بر این شد به تدریج رخ 
دهد، اما در مجلس هفتم که اصولگرایان بر آن حاکم شدند 
میسرش بسته شد و همان جریان امروز می خواهد همان 
حرف ها را یک شبه بدون این که زیر ساخت های معینی وجود 
داشته باشد، اجرایی کند.آقایی ادامه داد: امروز بدون آن که 

درکی از شرایط وجود داشته باشد و به این مسئله نگاه شود که 
تقریبا نظام در حال جنگ است؛ دست به یکسری اقدامات 

زده می شود.
پرداخت ریال فقط کلاه گذاشتن سر مردم است 

این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: اگر قرار باشد یک شبه 
قیمت ها را چند برابر کنیم و با ریال بخواهیم بخشی از این 
افزایش ها را دنبال کنیم، نتیجه اش چیزی جز این که کلاه 
بر سر مردم برود نخواهد بود؛ چراکه ریال در حال کاهش 
اختیار  در  یارانه  به عنوان  که  مبلغی  و  است  افزوده  ارزش 
مردم قرار می دهند، به سرعت زیاد افت و کاهش ارزش پیدا 
را  مردم  این شرایط چه چیزی دست  در  بنابراین  می کند، 
می گیرد؟ آقایی خاطرنشان کرد: دهک بندی هایی که کردند 
اصلًا مشخص نیست. این که فردی از قبل شغل، خودرو و 
یا خانه ای داشته باشد و شامل دربافت یارانه نشود، درست 
نیست، زیرا ما یک هزینه ای متناسب با قیمت های روز زندگی 
داریم، بسیاری از افراد همان شرایط قبلی را دارند و چیزی به 
زندگی شان اضافه نشده است. به طور مثال اگر امروز خودرو 
و خانه ای که یک فرد دارد، قیمتش بالا رفته، نتیجه افزایش 
تورم بوده نه چیز دیگری؛ حال اینکه بیاییم این را معیار قرار 
دهیم و بگوییم یارانه به این افراد تعلق نگیرد، درست نیست. 
حرف های ناگفته و سوالات و ابهامات زیادی در این طرح 

وجود دارد، مطمئنا این طرح به این دلیل به نتیجه دلخواه 
نرسید که زیرساخت ها آماده نیست.

این فعال سیاسی اصلاح طلب در گفتگو با ایلنا ادامه داد: 
اگر واقعا به این طرح اعتقاد دارند، می توانستند به جای این که 
ریال به مردم دهند کالا را به دست مردم برسانند. از سوی 
دیگر هم می توانستند با یک مقرراتی امکان جابه جایی هم به 
مردم بدهند اما این اتفاق نیفتاد و خواستند با ریال موضوع 
حل شود، به شخصه چشم انداز خوبی برای نتیجه این طرح 

مشاهده نمی کنم.
این  از  بیش  و  شده  لاغر  متوسط  طبقه  کرد:  تاکید  وی 
چیزی از آن باقی نخواهد ماند نظام باید موضوع را بیش از 
پیش مدنظر قرار دهد. مجلس نباید خودش را با بیان این که 

ما قانونی را گذاشتیم و خوب اجرا نشده است، کنار بکشد.
آقایی بیان کرد: قانون را هرکسی بخواند متوجه می شود 
که اساساً قانون نیست بلکه یک هدف گذاری است؛ این که 
بگویند شما یارانه را اصلاح کنید و قیمت ها از شهریور 1400 
افزایش پیدا نکند! کجای این قانون است؟ شما زمانی یک 
هدف می گذارید این هدف با مکانیزم، مقررات و قوانین باید 
مشخص شود منابعش از کجا تامین می شود. امروز در هیچ 
قانونی نوشته نشده است که مجلس خودش را کنار بکشد و 

در این مسائل دخیل نباشد این کار اصلا ً اشتباه است.
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یکشنبه -1 خرداد ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5503

کتاب من لا یحضره الفقیه : ج 3 ص 568 ح 4940

کدام خواننده ها خرداد کنسرت دارند؟ 
 برگزاری کنسرت های پیشرو به شرح زیر است:برج میلاد :علیرضا طلیسچی 9 خرداد، بهنام بانی 10 خرداد، 
محسن ابراهیم زاده 18 خرداد، آرون افشار 24 خرداد و امین بانی 31 خرداد هر کدام در دو سانس 18 و 22 اجرا 
دارند.میلاد نمایشگاه بین المللی :آصف آریا در دو سانس 18:45 و 22، روزبه بمانی یکم و دوم خرداد 18:30 و 22، 
احسان دریادل سوم خرداد در دو سانس 19 و 22، مصطفی راغب چهارم خرداد 18:30 و 22، ماکان بند هفتم خرداد 
در دو سانس 18:30 و 22، مجید رضوی دوشنبه نهم خرداد 18:30 و 22، گرشا رضایی 11 و 12 خرداد در دو سانس 
18:30 و 22، مهدی جهانی 19 خرداد در دو سانس 18:30 و 22هتل اسپیناس پالاس :مسیح و آرش سوم خرداد 
در دو سانس 18:30 و 22، فرزاد فرزین 22 خرداد 18:30 و 22تالار وحدت :گروه هزار دستان )علی اصغر رستمی( 
31 اردیبهشت 21:30، رسیتال پیانو از فریدون ناصحی سوم خرداد 21:30، رسیتال پیانو از لیلا رمضان جمعه ششم 
و هفتم خرداد ساعت 20 در تالار رودکی، گروه سینا ذکایی نهم خرداد ساعت 21:30، ارکستر سمفونیک تهران 11 و 

12 خرداد 21:30، گروه نهال )ویژه بانوان( جمعه 27 خرداد ساعت 

آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم 
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در 24 ساعت گذشته کسی از شهروندان قمی بر اثر کرونا فوت نکرد و 
در مجموع 50 بیمار مشکوک به کرونا در قم بستری هستند.مهدی مصری در مورد آخرین وضعیت بیماری کرونا در 
استان قم اظهار داشت: در 24 ساعت منتهی به سی و یکم اردیبهشت ماه 1401، تعداد 8 بیمار با علائم کرونا مثبت 
در قم پذیرش سرپایی شدند.وی با بیان اینکه در این مدت تعداد 6 بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا بستری 
شدند، عنوان کرد: در 24 ساعت گذشته کسی از شهروندان قمی بر اثر کرونا فوت نکرد اما حال 4 بیمار دیگر وخیم 
است و در مجموع تعداد 50 بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند.سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه 
از تعداد 41 تست انجام گرفته که تعداد 2 تست مثبت اعلام شده است، افزود: تاکنون تعداد یک میلیون و 864 هزار 

و 788 دُز واکسن کرونا در استان قم تزریق شده است.

 کویت 8 ملوان ایرانی را دستگیر کرد
 برخی منابع امنیتی کویتی اعلام کردند که گارد ساحلی این کشور هشت ملوان ایرانی را دستگیر کرده است.به 
گزارش ایسنا، روزنامه القبس کویت به نقل از منابع امنیتی اعلام کرد که گارد ساحلی این کشور هشت ملوان ایرانی را 
در یک کشتی در آب های منطقه ای کویت دستگیر کرده که  این کشتی حامل تقریبا 240 تن گازوئیل قاچاقی بوده 
است.این منابع مدعی شدند که ملوانان ایرانی اعتراف کرده اند که سوخت قاچاق را از کویت خریداری کرده اند تا آن 
را در یکی از کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس بفروشند.بر اساس این گزارش، با توجه به ثبت اعترافات بازداشت 

شدگان، قرار است آن ها به دادستانی کل این کشور تحویل داده شوند.

کنایه عجیب پیشکسوت پرسپولیس به کریم باقری! 
 پیشکسوت باشگاه پرسپولیس پس از پایان دیدار دو تیم تراکتور و پرسپولیس در تبریز به دستیار یحیی گل محمدی 
کنایه زد.مرتضی فنونی زاده با اشاره به اتفاقات زشت این دیدار نیمه تمام گفت: »در همین بازی ما روی نیمکت خود 
کسانی را داشتیم که سابقه بازی در تراکتور را داشته و از این تیم به فوتبال ایران معرفی شدند، اما یک قدم هم برای 
وساطت جلو نگذاشتند. مهدی کیانی خیلی زحمت کشیده غائله را بخواباند، رامین رضاییان هم همین طور، اما 
این آقا از روی نیمکت ما بلند نشد با تماشاگران تبریزی صحبت کند! من اسمی از کسی نمی آورم، چون بلافاصله 
شکایت می کنند. این روز ها مُد شده که هر کسی حرف بزند سریع طرف مقابل شکایت می کند؛ بنابراین حرفی نزنیم 
و اسمی نیاوریم بهتر است. البته من از امید عالیشاه هم توقع نداشتم آن واکنش را نسبت به تماشاگران حریف نشان 

دهد.«
 

اینستاگرام، صفحه سازمان بهزیستی کشور را مسدود کرد
 اینستاگرام صفحه سازمان بهزیستی کشور را با نقض علنی آزادی بیان در پی درج خبر دیدار هیئت لبنانی با رئیس 
سازمان بهزیستی کشور مسدود کرد. به گزارش سازمان بهزیستی کشور، اینستاگرام صفحه سازمان بهزیستی کشور 
را با نقض علنی آزادی بیان در پی درج خبر دیدار هیئت لبنانی با رئیس سازمان بهزیستی کشور مسدود کرد که بدون 
شک اقدامی بر خلاف اعلامیه و میثاقین حقوق بشر و مغایر احترام به استقلال کشورها از منظر حقوق بین الملل 
است.سازمان بهزیستی کشور پس از مسدود شدن این صفحه اقدام به ساخت اکانت جدید در اینستاگرام به آدرس 

)https://instagram.com/behzistikeshvar( کرده است.

تلف شدن ۱۵۰ گوسفند در آتش سوزی دامداری 
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر تهران از تلف شدن حدود 150 گوسقند در حادثه آتش سوزی 
یک دامداری خبر داد.سید جلال ملکی درباره جزییات این حادثه گفت:  ساعت 13:43 روزشنبه  یک مورد حادثه 
آتش سوزی در یک دامداری در اتوبان -قم، روستای جعفرآباد به سامانه 125 سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر 
تهران اطلاع داده شد که بلافاصله دو ایستگاه به محل حادثه اعزام شدند.وی ادامه داد: محل حادثه قطعه زمینی به 

وسعت 500 متر بود که با فنس های فلزی محصور شده بود. در این محوطه تعداد زیادی گوسفند نگهداری می شد. 

از سوی اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم صورت گرفت؛ 

تقدیر از شهردار قم به عنوان مدیر برتر حامی روابط عمومی 

مجموعه اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از نگاه حمایتی و پشتیبانی شهردار کلان شهر قم 
از این اداره کل تقدیر و به عنوان مدیر برتر حامی روابط عمومی از دکتر سقائیان نژاد تشکر شد.

به گزارش شهرنیوز، مجموعه اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم از نگاه حمایتی و پشتیبانی 
شهردار کلان شهر قم از این اداره کل تقدیر و به عنوان مدیر برتر حامی روابط عمومی از دکتر سقائیان نژاد تشکر 
شد.متن تقدیرنامه اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم به شرح زیر است:با نگاه مدبرانه و حمایتی 
مدیریت کلان مجموعه شهرداری قم در حوزه ارتباطات و روابط عمومی، تلاش برای تحقق سیاست های کلان 
ارتباطی در ایجاد زمینه ها و بسترهای اطلاع رسانی هدفمند، مؤثر و مورد اقبال و استقبال جامعه مخاطبین، 
ازجمله وظایف و مأموریت های محول شده به اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری است که تلاش 
شده با نگاهی علمی و فراگیر اجرای آن پیگیری و محقق شود.در این مسیر که در بیش از سه سال گذشته با 
همت و جدیت به دنبال آن بوده ایم، حضور و همراهی همکاران خانواده بزرگ شهرداری قم و به خصوص مدیران 
ارشد این مجموعه خدوم، مایه دلگرمی و ایجاد انگیزه و توان مضاعف برای ادامه این مسیر که هنوز در ابتدای 
آن قرار داریم، بوده است.سرور ارجمند، جناب آقای دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار معزز و محترم شهر 
مقدس قمبر خود لازم دانستیم تا به مناسبت فرارسیدن 27 اردیبهشت ماه روز “ارتباطات و روابط عمومی” از 
حضرت عالی که حمایت بی دریغ و نگاه بلندتان همواره در تحقق اهداف و اجرای برنامه های این اداره کل 
پشتیبان و همراه ما بوده است به سهم خود تقدیر نماییم.اهداء نشان “مدیر برتر حامی روابط عمومی شهرداری 
قم” در سال 1401 که برآیند نظرسنجی اصولی از همکاران محترم است، از طرف خانواده بزرگ ارتباطات 
و روابط عمومی شهرداری قم عنوانی است که در کمال تواضع و فروتنی و پاس هدایت ها و همراهی های 
ارزشمندتان به حضور تقدیم می گردد.با آرزوی سلامتی و توفیق ادامه خدمت به زائرین و مجاورین شهر بانوی 
کرامت حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها، امیدوار به تداوم نگاه مثبت و استمرار پشتیبانی ها و بهره گیری 

از نظرات ارزشمند شما در ادامه مسیر رشد و تعالی شهر مقدس قم هستیم.

سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم مطرح کرد:

 استفاده از شرکت های دانش بنیان برای ارائه بهتر 
سرویس های شهروندی 

سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم گفت: از شرکت های استارتاپی برای بهره مندی 
از ایده های نو و توانمندی آن ها در ارائه سرویس های شهروندی جدیدی استفاده خواهد شد.

علی مؤمن حجازی ، هوشمندسازی شهری را از برنامه های سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری 
دانست و اظهار داشت: با توجه به ظرفیت های این سازمان و شهر قم، جلساتی با مجموعه های علم فناوری و 

مرکز رشد برگزارشده و در حال برگزاری است.
سرپرست سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم ادامه داد: از شرکت های استارتاپی برای 

بهره مندی از ایده های نو و توانمندی آن ها در ارائه سرویس های شهروندی جدیدی استفاده خواهد شد.
وی ابلاغ شورای اسلامی شهر و دغدغه مدیریت شهری مبنی بر بهره مندی از ظرفیت های شرکت های 
دانش بنیان یادآور شد و گفت: بر اساس این ابلاغ ها باید با یک فراخوان در سطح شرکت ها و انتخاب ایده های 
برتر از این مجموعه ها حمایت کرده تا خروجی استارتاپ ها منجر به تعریف یک محصول عملیاتی برای آن ها و 

ارائه خدمات جدید شهروندی شود.

 مدیرحج و زیارت قم گفت: امسال یکهزار و 180 
انجام  برای  کاروان  قالب 10  در  استان  این  از  زائر 

مناسک حج به خانه خدا مشرف می شوند. 
وحید اسکندری  اظهارداشت :زائران قمی حج 
تمتع سالجاری در قالب 10 کاروان با ظرفیت های 
متفاوت، 85 نفر،  115 نفر و 135 نفر از تاریخ 23 

خردادماه به سرزمین وحی اعزام می شوند. 
امسال  حج  سفر  مدت  که  این  به  اشاره  با  وی 
بین 25 تا 30 روز است، گفت: از میان 10 کاروان 
اعزامی استان به حج تمتع سال جاری، پنج کاروان 
مدینه قبل و پنج کاروان مدینه بعد است و با توافق 
هواپیمایی  سوی  از  پروازها  تمام  گرفته  صورت 

جمهوری اسلامی )هما(  انجام می شود.
از  اعلامی  شرایط  به  توجه  با  امسال  افزود:  وی 

سوی کشور عربستان، زائران با سن زیر 65 سال به 
حج تمتع مشرف می شوند و لازمه تکمیل ثبت نام و 
انتخاب کاروان برای شرکت در حج هم تکمیل سه دز 
واکسن است.مدیرحج و زیارت قم ادامه داد: البته 
در این  رابطه به دلیل این که برخی از زائران واکسن 
برکت را تزریق کردند و این واکسن در سبد واکسن 
عربستان نیست، احتیاج است تا زائران در فرصت 
باقی مانده 2 دوز واکسن سینوفارم یا آسترازنکا را که 

در ایران موجود است تزریق کنند.
وی با توصیه به این که زائران )زائرانی که واکسن 
واکسن  از  دُز  یک  اکنون  کردند(  تزریق  برکت 
سینوفارم یا آسترازنکا را به سرعت تزریق کنند، بیان 
داشت: مسئولان مرتبط در حال پیگیری و توافق با 
عربستان هستند تا واکسن برکت در سبد واکسن این 

کشور قرار گیرد و تزریق همین یک دُز از واکسن های 
نام برده برای اعزام زائران کفایت کند اما در صورت 

عدم توافق نیاز است تا دُز دوم نیز تزریق شود.
وی با اشاره به اهمیت سلامت زائران برای اعزام 
در  استان  زائران  پزشکی  معاینات  افزود:  حج،  به 
حج تمتع سال جاری نیز با بهره مندی از سه پزشک 
معرفی شده توسط مرکز پزشکی حج در حال انجام و 

با سرعت رو به اتمام است.
اسکندری در ادامه با اشاره به این که تعداد عوامل 
اعزامی به حج بستگی به تعداد اعضای کاروان دارد، 
سه  شامل  عوامل  نفره  کاروان های 85  در  گفت: 
نفر، یک نفر مدیر، یک نفر معاون کاروان و یک نفر 
روحانی کاروان است و در کاروان های 135 نفره یک 

نفر خدمه به این عوامل اضافه می شود.

مدیر حج و زیارت قم: 

هزار و ۱۸۰ زائر قمی به حج  اعزام می شوند 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد:

تکمیل  تقاطع غیرهمسطح میدان نماز 
تا پایان سال

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به پیشرفت فیزیکی 50 درصدی 
تقاطع غیرهمسطح میدان نماز، گفت: زیرگذر و بخش عمده از این پروژه در نیمه 

اول سال و مابقی را تا پایان سال به اتمام می رسد.
عباس حلوایی زاده در خصوص روند اجرای تقاطع غیرهمسطح میدان نماز 
اظهار کرد: این میدان در بخشی از رینگ میانی شهر قم واقع شده است و مدیریت 
شهری مصمم بوده که رینگ های ترافیکی شهر که محورهای ترافیکی درجه یک 
بوده را اجرا کند تا بتوانیم همزمان آرام سازی در هسته مرکزی شهر را عملیاتی 

کنیم.
وی با اشاره به اینکه پیاده راه هایی در اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
احداث شده، گفت: اجرای این پیاده راه ها به واسطه احداث رینگ های ترافیکی در 
بلوار کریمی و فردوسی است تا ترافیک را از هسته مرکزی شهر دور کنیم و عبور و 

مرور شهروندان را در کوتاه ترین زمان تسهیل نماییم.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم ادامه داد: میدان نماز نقطه اتصالی بلوار 
جمهوری اسلامی و فردوسی بوده و با توجه به اینکه هر دو بلوار درجه یک بوده و 

نقش شریانی دارند، این پروژه سه سطحه طراحی و اجرایی شده است.
به گفته وی، این پروژه در بلوار فردوسی شامل سه باند رفت وبرگشت به صورت 
زیرگذر، چهار پل همسطح در میدان و محور مستقیم روگذر در بلوار جمهوری 

اسلامی است که در حال حاضر پیشرفت فیزیکی 50 درصدی دارد.
حلوایی زاده با تأکید بر اینکه احداث این پروژه در نیمه نخست سال پیشرفت 
خوبی داشته است، ابراز کرد: برنامه داریم زیرگذر و بخش عمده از این پروژه را در 

نیمه اول سال و مابقی را تا پایان سال به اجرا برسانیم.
 

مدیر امور قراردادها و پیمان های شهرداری قم خبرداد:

برگزاری ۲۵۷ مزایده و مناقصه
 در شهرداری قم

مدیر امور قراردادها و پیمان های شهرداری قم از برگزاری 257 مزایده و مناقصه 
در شهرداری در سال 1400 خبر داد.

حامد یاوری فر با اشاره به فعالیت های حوزه قراردادی و پیمان ها در شهرداری قم 
در سال گذشته اظهار داشت: فرآیندهای معاملاتی وظایف ثابت و مشخص این 
بخش بر اساس بودجه سالانه شهرداری بوده که علاوه بر اقداماتی در جهت بهبود 

فرآیندهای معاملاتی در این زمینه در سال گذشته انجام شده است.
وی با بیان اینکه در سال گذشته 65 مورد مزایده انجام گرفته که 30 مورد از 
آن ها به نتیجه رسیده است، ابراز کرد: همچنین 192 مناقصه نیز سال گذشته 
در شهرداری قم انجام گرفته که ارزش آن حدود 10 هزار و 500 میلیارد ریال بوده 

است.
مدیر امور قراردادها و پیمان های شهرداری قم، مجموع اقدامات در این حوزه در 
سال گذشته را 999 مورد دانست و افزود: از این تعداد 757 مورد به نتیجه رسیده 

است که مجموع ریالی آن بالغ بر 14 هزار و 548 میلیارد ریال بوده است.
وی با تأکید بر اینکه بیشترین تعداد قرارداد ستادی مربوط به معاونت فنی و 
عمرانی شهرداری با 90 قرارداد و با مجموع حدود سه هزار میلیارد ریالی بوده 
است، گفت: بیشترین مبلغ قرارداد مربوط به معاونت خدمات شهری با 37 قرارداد 

و رقم شش هزار و 518 میلیارد ریالی است.
یاوری فر با اشاره به اینکه در سال گذشته 712 قرارداد با رقمی بالغ بر 11 هزار 
میلیارد ریال در مجموعه شهرداری قم منعقدشده است، خاطرنشان کرد: در سال 
گذشته 364 جلسه در حوزه قراردادها و پیمان های شهرداری قم انجام شده است.

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:

تشکیل کمیته حمایت از مساجد
 برای امور ضروری 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: در راستای عمران و 
آبادانی مساجد با دستور شهردار، کمیته حمایت از مساجد برای امور ضروری 

تشکیل شده است.
مهدی کلانترزاده با اشاره به اینکه شهرداری قم در راستای توجه به مسجد 
محوری با دستور شهردار قم، اهتمام ویژه ای به رفع مشکلات ضروری مساجد 
دارد، اظهار کرد: در این راستا فصلی را با عمران و آبادانی مساجد در قالب کمیته 
حمایت از مساجد برای امور ضروری مانند ترمیم پشت بام، رفع مشکلات برقی و 

سرویس بهداشتی مساجد باز شده است.
وی ادامه داد: این کمیته از نمایندگان شورای اسلامی شهر، مدیرکل حوزه 
شهردار، مدیرعامل سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی و مدیرکل ارتباطات و 

امور بین الملل شهرداری قم تشکیل شده است.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم با اشاره به اینکه در بعد حمایت 
از گروه های جهادی نیز فصلی تعریف شده است، گفت: شهرداری قم با دبیری 
گروه های  با  همکاری  و  حمایت  آماده  ورزشی  و  اجتماعی  فرهنگی،  سازمان 
جهادی در موضوعات موردنیاز شهر ازجمله مباحث فرهنگی و اجتماعی در 
خصوص فرهنگ سازی حجاب و عفاف، طلاق، اوقات فراغت، فرهنگ سازی امر 
به معروف و نهی از منکر است که امیدواریم در این زمینه ها نیز گام های مؤثری را 

در شهر برداریم.
 

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر :

ساماندهی “قبرستان نو”  نیازمند 
به روزرسانی پروژه است

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
گفت: ساماندهی قبرستان نو ازجمله طرح هایی بوده که برای ساماندهی هسته 
مرکزی در نظر گرفته شده است و موضوع آن در هیئت اجرایی طرح و موردبررسی 

قرار گرفته است.
علیرضا خاکی ، آخرین وضعیت ساماندهی قبرستان نو را مورد توجه قرار داد و 
اظهار داشت: این پروژه ازجمله طرح هایی بوده که برای ساماندهی هسته مرکزی 
در نظر گرفته شده است و موضوع آن در هیئت اجرایی طرح و موردبررسی قرار 

گرفته است.
وی با بیان اینکه قرار شد پروژه های آن بروز رسانی شده و سهم دستگاه های 
مختلف مشخص شده است، تصریح کرد: برای این موضوعات برنامه ریزی لازم 
انجام و قرار شد تا در پروژه های منتخب، آورده دستگاه ها، وظایف آن ها و برنامه 
زمان بندی آن مشخص شود. مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم 
مطهر حضرت معصومه)س( ساماندهی قبرستان نو را در افزایش کیفیت سیما و 
منظر شهری مؤثر خواند و عنوان کرد: اجرای ساماندهی قبرستان نو زمان بر نبوده 
و با اجرای آن سیما و منظر شهری در این محدود بسیار ارتقا می یابد و می تواند 

شرایط مطلوبی برای زائران ایجاد کند.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

احداث فضای سبز بلوار غدیر قم
 در محدوده پل شهید حججی

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از احداث فضای سبز بلوار 
غدیر در محدوده پل شهید حججی با وسعت بیش از 3 هزار و 600 مترمربعی 

خبر داد.
پیام جوادیان با اشاره به احداث فضای سبز بلوار غدیر در محدوده شهرداری 
منطقه هشت اظهار کرد: با توجه به اصلاحات هندسی انجام شده در محدوده پل 
شهید حججی و عرصه های ایجادشده برای ایجاد فضای سبز، در دو مسیر تندرو و 

کندرو بلوار غدیر اقدامات اولیه برای اصلاح بستر کاشت صورت گرفت.

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی از برگزاری کنگره 4000 شهید روحانی 
در مصلای قم خبرداد و گفت: در این کنگره رئیس جمهور، مدیر حوزه های علمیه و 
فرمانده سپاه پاسداران به ایراد سخن خواهند پرداخت و نماینده ولی فقیه در سپاه نیز 

گزارشی از دستاوردهای این کنگره ارائه خواهد کرد.
سردار رمضان شریف،  پیش از ظهر روز شنبه در نشست با خبرنگاران به تشریح 
برنامه های کنگره ملی شهدای روحانی در قم پرداخت و اظهارداشت : این کنگره 
چهارشنبه، چهارم خرداد در مصلی قم برگزار می شود که سخنرانان آن رئیس جمهور، 

فرمانده سپاه و مدیرحوزه های علمیه سراسر کشور هستند.
وی افزود: در این مراسم بیانات رهبر معظم انقلاب در دیدار اعضای ستاد برگزای 

کنگره ملی شهدای روحانی نیز پخش می شود.
سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی تصریح کرد: در حاشیه برگزاری این 
کنگره، نمایشگاه یادگاری های شهدای روحانی با حضور 31 استان در 50 غرفه به 

مدت 10 روز گشایش می یابد.
رییس کمیته روابط عمومی و اطلاع رسانی کنگره 4 هزار شهید روحانی ابراز داشت: 
یکی از ویژگی های مهم برگزاری کنگره های شهدا، تولیدات رسانه ای فاخر و ماندگار 
است. یکی از خلاهای مهم در خصوص جنگ تحمیلی حجم اندک تولیدات رسانه 

ای و سینمایی است در حالی که زمینه و ظرفیت زیادی در این خصوص وجود دارد.
شریف ابراز کرد: به دلیل شرایط اقتصادی حاکم بر کشور، سپاه در برگزاری کنگره 
شهدا به دنبال تولیدات فاخر رسانه ای مانند سریال های تلوزیونی و سینمایی نکرد 

ولی خلا این تولیدات فاخر و ماندگار کاملا احساس می شود.
وی با بیان اینکه در برگزاری این کنگره تمام طیف شهدای روحانیت مورد توجه بوده 
است، اظهار داشت: پرونده تحصیلی تمام 4 هزار شهید روحانی در مرکز مدیریت 

حوزه های علمیه قم مورد تایید قرار گرفته است.
نقش پررنگ یادواره های شهدا در جلوگیری از تحریف دفاع مقدس

 رییس کمیته روابط عمومی و اطلاع رسانی کنگره 4 هزار شهید روحانی، برگزاری 
یادواره شهدا را دو اقدام مهم جهت جلوگیری از تحریف جنگ تحمیلی و جریان سازی 
انقلابی دانست و گفت: اگر این یادوراه ها نبودند دشمنان می توانستند نقشه های 

خود را نسبت به تحریف جنگ و انقلاب عملیاتی کنند. 
شریف با اشاره به تفاوت جمهوری اسلامی و رژیم پهلوی در خدمت رسانی به اقشار 
محروم، عنوان کرد: در دوران قبل از انقلاب اسلامی با وجود اینکه 70 درصد مردم 
روستانشین بودند اما زیرساخت قابل توجهی در روستاهای کشور وجود نداشت در 
حالی که هم اکنون 96 درصد روستاهای کشور از زیرساخت های اصلی مانند برق، 

آب، گاز وغیره برخوردار هستند.
سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به اهمیت تولیدات فاخر رسانه 
ای، گفت: تولید یک سرود مانند " سلام فرمانده" که مضمون آن اطاعت از حضرت 
ولی عصر)عج( و مقام معظم رهبری است شور و شوق بی نظیری در بین نسل جدید 
ایجاد کرده و به زودی همایش بزرگی در ورزشگاه آزادی در این خصوص برگزار خواهد 

شد.
رییس کمیته روابط عمومی و اطلاع رسانی کنگره 4 هزار شهید روحانی عنوان کرد: 

کم کردن رنج معیشتی یکی از اولویت های مهم سپاه و بسیج است و سپاه بدون مردم 
ارزش و اعتباری ندارد.

روحانیت همواره پیشگام در عرصه های خدمت رسانی و تبلیغ بوده اند 
وی مهمترین پیام برگزاری کنگره ملی شهدای روحانی را پیشرفت و اقتدار نظام 
مقدس جمهوری اسلامی با وجود دسیسه ها و اقدامات مستمر دشمنان دانست و 
گفت: روحانیت همواره پیشگام و پیش قدم در عرصه های خدمت رسانی و تبلیغ بوده 
اند و با اخلاص و صداقت دوشادوش آحاد مردم در زلزله و سیل و کرونا نقش آفرینی 

کرده اند.
سردار رمضان شریف افزود: نسل جدید باید بداند این قشر در دوران دفاع مقدس و 

قبل و بعد از آن چگونه نقش آفرینی کرده است.
وی تاکید کرد: هنوز هم دشمنان نظام، دست از گفتمان سازی غلط در خصوص 
روحانیت و رهبری و نظام برنمی دارند و میخواهند با تولید محتوای بی اساس و انتشار 

آن، نسل امروز را نسبت به ارزش ها بی توجه کنند.
سردار رمضان شریف گفت: باید قدردان ملت فهیم و با درایت ایران اسلامی بود که 
همیشه در همه برهه ها و اخیرا رویکرد اقتصادی جدید دولت و شیطنت دشمنان فریب 

نخوردند و همواره پشتیبان نظام و انقلاب و رهبری هستند.
فروپاشی زود هنگام برای صهیونیست ها تصور می شود

سردار شریف افزود: صهیونیست ها اعلام کردند ارتش رژیم صهیونیستی شکست 
ناپذیر است اما امروز شاهدیم که امنیت آنها در سرزمین های اشغالی زیر سوال رفته 
و مهاجرت معکوس در حال رخ دادن است و فروپاشی زود هنگام برای آنان تصور 
می شود که این امر محصول الهام بخشی دفاع مقدس، انقلاب اسلامی و روحانیت 
داشت:  اظهار  نیز  منطقه  در  صهیونیست ها  ماجراجویی  خصوص  در  وی  است. 
صهیونیست ها عملًا اعلام کردند که حضور ایران در منطقه را بر نمی تابند و به مواضع 
ایران حمله خواهند کرد که ما نیز در پاسخ به صراحت اعلام می کنیم هر کجا که منافع 
ملی کشور به خطر بیفتد با توجه به اشراف اطلاعاتی که داریم وارد عمل می شویم و در 
گام اول ضمن اعلام به کشوری که این اقدامات در خاک آنان صورت می گیرد همانند 

آنچه در اربیل رخ داده برخورد خواهیم کرد.

سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی:

کنگره 4۰۰۰ شهید روحانی در قم برگزار می شود 

 خطرات بازی های ویدئویی برای کودکان

طرح: احمد رحما

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم بابیان اینکه با برنامه ریزی انجام 
شده در خصوص تامین به موقع گندم و آرد، برای چند ماه آینده ذخایر 
مطلوبی در استان داریم و مشکلی وجود نداردگفت: ماهیانه بیش از 10 هزار 

تُن آرد در استان مصرف می شود.
سعید محمدی روز شنبه در پایان جلسه کمیته فرعی ساماندهی گندم، آرد 
و نان استان در تالار امام رضا )ع( فرمانداری قم در گفت وگو با خبرنگار ایرنا 
افزود: سهمیه آرد تمام واحدهای نانوایی استان مطابق روال قبل و به موقع 

در حال تامین است.
وی با بیان اینکه 30 واحد نانوایی را مشخص کردیم که به صورت تمام وقت 
و تا ساعت 24 پخت کنند خاطرنشان کرد: در این تعداد واحد نانوایی، آرد به 

صورت فوق العاده توزیع می شود.
مدیرکل غله قم با یادآوری اینکه در این استان حدود 890 نانوایی با پخت 
یارانه ای و 15 واحد نیز به صورت آزادپز فعالیت می کنند گفت: به منظور 
ایجاد یک وحدت رویه میان واحدهای نانوایی یارانه ای و آزادپز، آرد مورد نیاز 
این تعداد واحدی که پروانه صنفی آنها به صورت آزادپز صادر شده را به طور 
موقت به صورت یارانه ای 2 تامین کرده ایم، و این واحدها موظف هستند، نان 

تولیدی خود را نیز به نرخ یارانه ای دو عرضه کنند.
محمدی در ادامه بیان داشت: بر این اساس، قیمت هر نان سنگک 20 
هزار ریال، بربری 15 هزار ریال، تافتون 10 هزار ریال و لواش هم چهارهزار 

ریال می باشد. این مسئول در بخشی از سخنان خود با تاکید بر اینکه هم 
اکنون هیچ مشکلی در تامین آرد نانوایی های استان نداریم یادآور شد: 
دغدغه همیشگی ما تامین آرد نانوایی ها بوده، به لحاظ کیفیت نیز با توجه به 

گندم یکنواختی که وارد قم می شود، با مشکلی مواجه نیستیم.
وی گفت: نانوایان در صورتی که به کیفیت آرد اعتراض دارند، به اطلاع 
غله بازرگانی برسانند تا موضوع در اسرع وقت پیگیری شود و مشکلشان را 

حل کنیم.
محمدی همچنین در پاسخ به سوالی مبنی بر تعداد تخلف های شناسایی 
شده در حوزه آرد و نان استان طی هفته های اخیر خاطرنشان کرد: مقرر 
با واحدهای  تا تخلف ها توسط کارگروه های مربوطه جمع بندی، و  شده 
متخلف به ویژه آنهایی که برغم دریافت فوق العاده آرد، عرضه کافی نداشتند، 

برخورد شود.
وی همچنین با بیان اینکه آردی که به هر واحد نانوایی استان تعلق می گیرد 
طبق جمعیت ساکنان هر منطقه متغیر است افزود: ماهیانه بیش از 10 هزار 

تُن آرد در استان مصرف می شود.
محمدی با ذکر این مطلب که فعالیت این تعداد واحد نانوایی در قم بر 
اساس نیاز موجود و تصمیم شورای سیاستگذاری گندم، آرد و نان استان 
است بیان کرد: نانوایی در استان به حد اشباع رسیده، و نیازی به راه اندازی 

واحدهای جدید نداریم.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم :

ماهیانه بیش از ۱۰ هزار تُن آرد در استان قم مصرف می شود


